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Lysekils Stadsfullmäktiges  
 
Handlingar  
 
1930  
 
Lysekilspostens Tryckeri 1931. 

 
1930 Lysekils N:r 1 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 januari 1930. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1929 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med utgången av 
år 1930: 
 
1) Konsuln John Sterner. 
2) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
3) Redaktören Axel Ljungberg. 
4) Fabrikören Gust. Karlson. 
5) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
6) Disponenten Ludv. Andersson. 
7) mekanikern Otto Olsson. 
8) Gjutaren Karl Källén. 
9) Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
10) Handlanden Fritz G. Olsson. 
11) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
12) Musikdirektören Karl Sandström. 
13) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
14). Filaren Svante J. Johansson. 
15) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
16) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
17) Postmästaren Gösta Boheman. 
18) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
19) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
20) Redaktören Harald Foss. 
21) Glasmästaren Albert Anderson. 
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22) Fabrikören Robert Lycke. 
23) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
24) Montören Erik Carlsson. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 härovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande med 
undantag av herr Brännberg, för vilken förfall anmäldes på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokoll undertecknad sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Sterner föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom ånyo visade förtroendet. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med acklamation, på förslag 
av herr Pettersson, riksdagsmannen herr Carl Brännberg. 
 
§ 6. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 7. 
Att jämte herr ordföranden justera protokollet utsågos herrar Evald I. Andersson och Erik 
Carlsson. 
 
§ 8. 
Val av de med 1929 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
 
Herr Sterner föreslog omval av samtliga dessa avgående ledamöter och suppleanter, och utföll 
valet, som skedde med acklamation med detta förslag. 
 
De sålunda valda äro: 
 
Ledamöter: herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, disponenten Ludv. Anderson, fabrikören 
Wiktor Lindbom, vaktmästaren Jakob Pettersson och mekanikern Otto Olsson. 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 3 
 

 
Suppleanter: herrar postmästaren Gösta Boheman, förrådsförvaltaren Evald I. Andersson och 
redaktören Harald Foss. 
 
På förslag av herr Sterner omvaldes, ävenledes med acklamation, herr Lüsch till kommitténs 
ordförande. 
 
§ 9. 
Hälsovårdsnämnden anmälde, att den för innevarande omvalt herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och doktor Axel Nilsson till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 10. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch och redaktören Axel Ljungberg till respektive ordförande och 
vice ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 11. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 19 nästlidne 
december under § 182 i protokollet bordlagda ärendet, kommunikationsberedningens 
skrivelse med framställning om anslags beviljande i och för telefonabonnemang för 
åstadkommande av det nödiga antalet telefonnummer, så att staden kunde beredas förmånen 
av öppen telestation dygnet om utan särskild kostnad för staden och abonnenterna. 
 
Vid nämnda sammanträde föreslog herr Boheman i sin egenskap av bemälda berednings 
ordförande sådan ändring i framställningen, att stadsfullmäktige måtte hos Kungliga 
Telegrafstyrelsen göra vördsam hemställan om, att redan nu, innan abonnentantalet uppgått 
till 500, staden måtte komma i åtnjutande av sagda förmån, för vilket förslag herr Boheman 
även nu talade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till Kungliga Telegrafstyrelsen ingå med hemställan i 
enlighet med detta ändringsförslag och avgåvo en så lydande skrivelse i ärendet: 
 
”Till Kungliga Telegrafstyrelsen, Stockholm. 
 
Vid Lysekils stadsfullmäktiges sammanträde den 9 dennes förelåg till slutligt avgörande en 
bordlagd framställning från dess kommunikationsberedning av innehåll, att fullmäktige måtte 
ingå till Kungliga Telegrafstyrelsen med en vördsam anhållan om att redan nu, innan 
abonnentantalet uppgått till 500, staden måtte komma i åtnjutande av öppen telefonstation och 
fria samtal dygnet om utan särskild kostnad för staden och abonnenterna. 
 
Vid samma tillfälle upplystes, att nuvarande abonnentantalet vore 455, och att staden tills dato 
under en följd av år för utsträckt telefontid mellan 21-22 erlagt 350 kronor per år. 
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För staden i dess egenskap av gammal och mycket anlitad kur- och badort, för havsfisket och 
dess avsättning, liksom också för stadens sjöfart, som i exporttonnagets storlek kommer 
närmast Göteborg inom länet, och slutligen med hänsyn till stadens avskilda läge vore den nu 
sökta förmånen av väsentlig betydelse. 
 
På grund av nämnda faktorer beslöto Lysekils stadsfullmäktige enhälligt att upptaga denna 
framställning som sin egen och med densamma skriftligen ingå till Kungliga 
Telegrafstyrelsen. 
 
Lysekil den 11 januari 1930. 
 
Å LYSEKILS STADSFULLMÄKTIGES VÄGNAR 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 Sekreterare.” 
 
§ 12. 
Stadsfullmäktiges vice ordförande, riksdagsmannen herr Carl Brännberg, hade till 
stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande motion: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Det torde vara allmänt känt, att en mycket stor arbetsbörda påvilar drätselkammaren, 
enkannerligen dess ordförande. enligt gammal praxis är det han, som bereder och föredrager 
ärendena och således är den, som får draga det tyngsta lasset. Visserligen har 
drätselkammaren under många år haft förmånen att få personer, som kunnat ägna mycken tid 
åt denna sak, men det är knappast med rättvisa och billighet, att samhället år efter år utan 
något vederlag så belastar en person, som ett ordförandeskap i drätselkammaren innebär. 
Även om man är av den principiella uppfattningen, att kommunala förtroendeposter böra vara 
oavlönade, måste det dock finnas en gräns för allting. Undertecknad, som under senare åren 
haft tillfälle följa ordförandens arbete i kammaren, torde vara vittnesgill, då frågan om 
ersättning till denne framföres i fullmäktige. 
 
Det belopp jag kommer att föreslå, eller 500 kronor, är ej så mycket i förhållande till arbetet 
och utgör ingen full ersättning för detta, men jag anser det ur flera synpunkter välbetänkt att 
gå försiktigt fram. Ordförandeposterna skifta, och somliga personer hava stort intresse för 
uppdraget och nedlägga mycket arbete på detsamma, andra åter ha mindre tid att ägna sig 
däråt, och då kan det föreslagna beloppet vara tillfyllest. 
 
På grund av det anförda hemställes att stadsfullmäktige måtte till drätselkammarens 
ordförande, då denne tillika är dess föredragande, för år 1930 anslå såsom arvode ett belopp å 
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500 kronor att utgå ur posten för oförutsedda utgifter i ovan nämnda års utgifts- och 
inkomststat. 
 
Lysekil den 21 december 1929. 
 
C, BRÄNNBERG.” 
 
Motionen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren för 
dess yttrande, vilket nu förelåg jämlikt utdrag av kammarens protokoll för den 23 nästlidne 
december, och hade kammaren enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
motionen, och att beloppet i fråga måtte utgå såsom i densamma föreslagits. 
 
Sedan motionen och drätselkammarens yttrande över densamma lästs, yrkade herr Sterner 
bifall till motionen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen, och skulle medel för ändamålet utgå 
såsom i densamma föreslagits och av drätselkammaren förordats. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att genom magistraten hos Kunglig Maj:ts 
Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län jämlikt Kungliga förordningen om 
kommunalstyrelse i stad, VI, om underställning och besvär, § 75, c, hemställa om 
godkännande av förestående beslut för att åt detsamma giva gällande kraft. 
 
§ 13. 
Från styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils stads 
elektricitetsverk den 27 december 1929. 
 
Närvarande herrar ordföranden, vice ordföranden, Löfgren, Johansson och Ericsson. 
 
Herr ingeniören Karl G. Eliasson övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 50. Det från föregående sammanträde bordlagda ärendet, Skandia-Verkens hemställan om 
en sänkning av utgående avgifter för energileverans enligt kontraktet av den 6 november 
1917, upptogs ånyo till behandling. 
 
I sin skrivelse av den 25 november d. å. framhåller abonnenten att elektrisk engergi kan 
framställas billigare genom råoljemotorer samt att en sänkning av taxan skulle uppmuntra till 
fortsatt ökat abonnemang. 
 
Styrelsen önskar gärna se, att den kunde tillmötesgå Skandia-Verkens begäran och anser en 
mindre sänkning av den utgående grundavgiften mycket väl motiverad. Sedan 1921 ha flera 
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gånger sänkningar, vidtagits av taxorna för likströmsabonnenterna, vilket Skandia-Verken ej 
kommit i åtnjutande av. Det ökade utnyttjningstiden – nära dubbelt mot den från början 
beräknade, som haft till följd stötte förtjänst för Elektricitetsverket, talar även för en sänkning. 
Det betonades även, att ett tillmötesgående av Skandia-Verkens hemställan vore ägnar att 
ytterligare styrka och befästa det rådande goda samarbetet och ömsesidiga förtroendet. 
 
Sedan ingeniör Eliasson förklarat sig ej hava något att erinra mot den föreslagna sänkningen, 
beslöt styrelsen enhälligt att föreslå Stadsfullmäktige att grundavgiften pr kW/år sänkes från 
nuvarande kr. 115:- till kr. 108:- att gälla från den 1 januari 1930. 
 
I detta beslut deltog ej hr Ericsson. 
 
Som ovan 
IVAR HYLLENGREN. 
 
Rätt utdraget betygas 
 IVAR HYLLENGREN.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
Bilaga § 14, 1930. (häfte i protokollet) 
 
[bild kommunvapen] 
Tel. 496. 
 
Reglemente  
för  
Fiskauktioner i Lysekil. 
 
§ 1. 
Rätt att inom Lysekils hamnområde ombesörja försäljning medelst offentligt upprop av sill 
och annan fisk ävensom av hummer och övriga skaldju tillkommer uteslutande Lysekils Stads 
Fiskauktionsstyrelse genom en av Fiskauktionsstyrelsens på sex månaders ömsesidig 
uppsägning tillsatt auktionsföreståndare. 
 
Dock kan Skarpsillfiskare, om de så önska, själva få försälja sin skarpsill utan 
auktionsföreståndarens medverkan. 
 
§ 2. 
För auktionsföreståndaren utfärdas av Fiskauktionsstyrelsen särskild instruktion, vilken det 
åligger honom att ställa sig till noggrann efterrättelse. 
 
§ 3. 
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Auktionsföreståndaren är skyldig, att för de medel och den uppbörd, han omhändertager, 
ställa sådan borgen, som av Fiskauktionsstyrelsen kan godkännas. 
 
§ 4. 
Den, som önskar få varor av 1 § 1 angivet slag försålda på auktion skall därom göra anmälan 
hos auktionsförrättaren med uppgift om varuslag och ungefärlig kvantitet. 
 
§ 5. 
Till försäljning å auktion anmäld vara skall, såvida ej varan önskas försåld å fartyg, genom 
försäljarens försorg avlämnas å viss för auktionernas hållande avsedd plats å kajen eller annan 
plats, vilken auktionsföreståndaren äger bestämma. 
 
Vara, som till försäljning anmäles skall avlämnas i låda, korg eller på annat dylikt sätt 
förvarad, såvida ej auktionsföreståndaren finner sig av omständigheterna föranlåten medgiva 
undantag häruti. Emballaget skall vara av god beskaffenhet och ej förut begagnat och skall det 
vara försett med tydligt märke, som anger från vilken säljare varan kommer. 
 
Säljare och auktionsföreståndare äro skyldiga att före auktionen bereda de auktionssökande 
tillfälle att på lämpligt sätt bese varorna. 
 
§ 6. 
Auktion hålles så ofta därtill finnes anledning, dock minst en gång dagligen och tidigast 
möjligt, för så vitt varor finnas anmälda.  
 
Tiden för auktionen tillkännagives av föreståndaren genom anslag i auktionshallen samt 
genom ringning med klocka. 
 
§ 7. 
De särskilda till försäljning avsedda varuposterna utropas i den ordningsföljd, i vilken de 
anmälts.  
 
Uti det i § 6 omnämnda anslaget skall sagda ordningsföljd angivas ävensom varuslaget och 
den ungefärliga kvantiteten av varje varupost. 
 
§ 8. 
Utropet sker efter vikt, mål, stycketal, låda, korg eller på annat sätt efter 
auktionsföreståndarens överenskommelse med säljaren. Utropet skall verkställas tydligt och 
redigt, och bör det högsta anbudet antagas. 
 
Över verkställda utrop skall föras protokoll, så inrättat, som av Fiskauktionsstyrelsen 
bestämmes. 
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Säljare är berättigad taga utropad vara åter från försäljning, så vida det sker före högsta budets 
antagande. Återtagen vara får icke ånyo utropas å auktion, förrän efter därom gjord förnyad 
anmälan till försäljning och i ordningsföljd efter förut anmält gods. 
 
§ 9. 
Uteslutna från försäljning, äro alla i § 1 omnämnda varor så beskaffade att de enligt lag icke 
få salubjudas. 
 
§ 10. 
Vara säljes uti det skick, vari den vid auktionstillfället befinnes, och vid anmärkningar, 
framställda efter budets antagande, mot varans beskaffenhet, fästes intet avseende. 
 
Försåld vara ligger efter godkänt anbud på köparens risk. 
 
§ 11. 
Betalning för såld vara erlägges kontant vid budets antagande, därest auktionsföreståndaren så 
påfordrar, eller senast, då varan skall avhämtas, dock må föreståndaren, så vitt köparen hos 
honom ställt full säkerhet för betalningen, medgiva varans avhämtning, utan att betalning 
erlägges. 
 
§ 12. 
Säljaren är skyldig att genast efter auktionens slut leverera försåld vara. 
 
Inköpt vara skall av köparen avhämtas inom två timmar efter auktionens slut. 
 
Auktionsföreståndaren kan, därest svårighet skulle möta för leverans eller mottagande av vara 
å sålunda bestämnda tider, medgiva förlängning i desamma. 
 
§ 13. 
Betalas ej försåld vara inom föreskriven tid och köparen ej har ställt säkerhet för betalningen 
skall varan ånyo utropas till försäljning. 
 
Sker omförsäljning för mindre summa än vid första utropet, är den förste inroparen skyldig att 
genast erlägga skillnaden eller därför ställa nöjaktig säkerhet. Gör han intetdera, ankommer 
det på säljaren, att mot honom utföra ersättningstalan efter befogenhet. 
 
§ 14. 
Avhämtas ej försåld vara för vilken betalning blivit erlagd, inom förreskriven tid, är 
auktionsföreståndaren berättigad att för köparens räkning utropa varan till försäljning. 
Betalning för sålunda ånyo såld vara äger förste köparen, efter avdrag av 
auktionskostnaderna, att uppbära hos auktionsföreståndaren. 
 
§ 15. 
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Säljare är berättigad att för belopp som på grund av försäljning influtit, av 
auktionsföreståndaren erhålla redovisning och betalning under loppet av auktionsdagen eller, 
därest hinder därför skulle möta, senast påföljande helgfria dag. 
 
Vid redovisning skall avdrag göras för den för försäljningen utgående provision ävensom 
betalning uttagas för kostnader, för vilka varuägaren har att vidkännas ersättning till 
Fiskauktionsstyrelsen. 
 
§ 16. 
Försummar auktionsföreståndaren att avgiva redovisning å föreskriven tid, skall säljaren inom 
tre dagar därom göra skriftlig anmälan hos Fiskauktionsstyrelsen. 
 
Under förutsättning att sådan anmälan göres, ansvarar Fiskauktionsstyrelsen gent emot säljare 
för redovisningen. 
 
§ 17. 
För försäljning utgår följande provision, nämligen: 
 
a) 4 procent av bruttoförsäljningsbeloppet för varor, införda med svenska båtar;  
 
b) 2 procent av bruttoförsäljningsbeloppet för sill ovh makrill, införda av svenska båtar: 
 
c) 1 procent av bruttoförsäljningsbeloppet för skarpsill, införda med svenska båtar. 
 
För fiskvaror, hitförda med järnvägsvagn, uppbäres i försäljningsprovision 4 procent av 
bruttoförsäljningsbeloppet av inländsk varuägare. 
 
För varor införda av utländska båtar och varuägare ökas ovanstående provision med 1 
procent. 
 
För vara, som av varuägare före klubbslaget återtages, skall därest utrop skett och bud 
avgivits, betalas provision, vilken provision beräknas efter det högsta bud som avgivits före 
återtagandet. 
 
Önskar köparen packa inropad vara i Fiskhallen (området) äger auktionsföreståndaren tillåta 
detta om plats finnes, och betalar köparen 25 öre för packad låda. 
 
§ 18. 
Provisionsbelopp och eventuella inkomster, uppburna enligt nästföregående paragraf och 
vilka tillfalla stadskassan, insättes av auktionsföreståndaren i bank på 
Fiskauktionsföreståndaren i bank på Fiskauktionsstyrelsens konto. Därjämte lämnar 
auktionsföreståndaren rapport till fiskauktionsstyrelsen, om inkomsten för varje vecka, senast 
tredje helgfria dagen i därpå följande vecka, 
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§ 19. 
Auktionsföreståndaren eller tjänsteman eller betjänte, anställda vid fiskhamnen, få icke å 
auktion, varom i dessa bestämmelser stadgas, för egen eller andras räkning göra något inrop 
och ej heller utöva eller vara delägare i affär, som bedriver försäljning av ifrågakomna slag av 
varor. 
 
§ 20. 
Lysekils stads fiskhamn med därtill hörande område och byggnader m. m. förvaltas av 
Fiskauktionsstyrelsen i enlighet med dessa bestämmelser. 
 
§ 21. 
Byggnader och upplagsplatser inom fiskhamnsområdet få icke, utom i den mån, de erfordras 
för Fiskauktionsstyrelsens eget behov, användas för annat ändamål än fiskerihanteringen. 
 
Byggnaderna och upplagsplatserna uthyras av Fiskauktionsstyrelsen för viss tid ej 
överstigande fem år i sänder, för så vitt icke stadsfullmäktige besluta längre tid, samt mot 
avgift och villkor i övrigt, som av Fiskauktionsstyrelsen bestämmas. 
 
§ 22. 
Hamnkaptenen utövar närmast under hamnstyrelsen tillsynen över ordningen i hamnen och å 
det till hamnen hörande området; och äro såväl auktionsföreståndaren som övriga vid hamnen 
anställda tjänstemän och betjänte skyldiga att ställa sig hamnkaptenen i tjänsten meddelade 
föreskrifter till noggrann efterrättelse. 
 
§ 23. 
Auktionsföreståndaren och honom underlydande tjänstemän vid fiskhamnen åtnjuta i och för 
sin tjänsteutövning sådant skydd, som tillkommer dem, vilka äro förordade att offentligt 
tjänsteärende förrätta. 
 
Våld eller misshandel å eller förolämpning mot dem i och för tjänsten straffas alltså enligt 
allmän lag om ansvar för brott mot offentlig myndighet. 
 
Den, som icke genast åtlyder auktionsföreståndarens i tjänsten givna befallning, straffas med 
böter från och med fem till och med femtio (50J kronor, såvida icke i särskilda fall strängare 
ansvar är stadgat. 
 
Instruktion för auktionsföreståndaren vid Lysekils fiskauktioner. 
 
Auktionsföreståndaren, som tillsättes av fiskauktionsstyrelsen med sex månaders ömsesidig 
uppsägning, har till åliggande: 
 
1) Att hålla auktion å fiskvaror på sätt reglementet för stadens fiskauttioner föreskriver,  
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2) Att upprätta protokoll över försäljningen, föra att avsluta bokföringen, utskriva räkningar 
och inkassera penningar. 
 
3) Att övervaka att föreskrifterna, som av hälsovårds- eller annan behörig myndighet 
meddelas i fråga om fiskvarors förvaring eller eljest, varda inom fiskhamnsområdet iakttagna 
av alla, som det vederbör. 
 
4) Att anställa de medhjälpare han anser sig behöva. 
 
5) Att utöva tillsyn över fiskauktionens lokaler och inventarier. 
 
6) Att ombesörja auktionslokalernas och inventariernas rengöring. 
 
7) Auktionsföreståndaren samt övriga vid auktionen anställda äro skyldiga underkasta sig de 
förändringar i förestående bestämmelser eller fler dem utfärdade instruktioner, som 
vederbörande myndigheterna besluta. 
 
8) Auktionsföreståndaren erhåller hälften av den inflytande provisionen samt hälften av 
eventuellt andra förtjänster, som kan uppstå på rörelsen, mot att han anställer och avlönar de 
personer han behöver till hjälp vid auktionerna. 
 
I händelse denna del av provisionen jämte eventuella inkomster ej skulle belöpa sig till 
(4,000:-) Fyratusen Kronor, skall staten utbetala det som fattas i detta belopp till 
auktionsföreståndaren. 
 
9) Auktionsföreståndaren är skyldig att för de medel och den uppbörd han omhänderhar ställa 
sådan borgen, som av fiskauktionsstyrelsen kan godkännas. 
 
Antagna av stadsfullmäktige den 9 januari 1930; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
§ 14. 
Från fiskauktionsstyrelsen förelåg förslag dels till reglemente för fiskauktioner, dels till 
instruktioner för dessa auktioners föreståndare. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt godkänna dessa förslag, och innefattas sålunda nu antagna 
reglemente och instruktioner i denna --- Bilaga § 13. 
 
I samband med detta ärende framhöll herr Lindbom lämpligheten av att i en snar framtid få 
räkna med bestämmandet av ett fiskauktionsområde, en sak som komme att hava betydelse 
för ordningens skull. 
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Denna uppfattning delades av herr Ljungberg. 
 
I anslutning härtill framhöll herr Ludv. Andersson önskvärdheten av utvidgade och 
bestämmande av hamnområdets gränser, vilket skulle innebära vissa fördelar vid sökandet av 
statsbidrag för den planerade nya hamnbyggnaden, samt föreslog, att det måtte uppdragas åt 
hamnstyrelsen att i samråd med av från drätselkammaren utsedda delegerade, exempelvis tre, 
upprätta och till stadsfullmäktige inkomma med förslag över, vad som skall tillhöra 
hamnområdet. 
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 15. 
Herr ordföranden meddelade, att han som sista punkt på dagens föredragningslista upptagit 
frågan om eventuellt utseende av deputation för uppvaktning hos Kunglig Maj:t i frågan om 
Slättens ifrågasatta införlivning med staden. Talaren erinrade om, att åtskilliga syrelser yttrat 
sig i frågan, bland andra Kungliga Skolöverstyrelsen, varför det vore troligt, att Kungliga 
Kammarkollegii yttrande komme att föreligga i slutet av denna månad, och om detta komme 
att gå staden emot, vore det kanske lämpligt utse en dylik deputation. Vidare framhöll talaren, 
att de ekonomiska betingelserna, som framhållits i magistratens yttrande i ärendet, särskilt 
borde uppmärksammas, så att staden finge största möjliga ekonomiska vederlag i händelse av 
tvångsinförlivning, samt framhöll exemplet från Fosies kommuns införlivning med Malmö 
stad, en införlivning som för Malmö medfört en höjning av 35 öres uttaxering per skattekrona, 
men för Lysekil med sina små resurser komme en införlivning med Slätten att medföra fyra 
gånger så stor pålaga. 
 
Herr Sterner ansåg frågan vara av så vital betydelse för staden, att man utan betänkande borde 
omedelbart utse en dylik deputation samt besluta om att resekostnader m. m. härvidlag 
bestridas av staden. 
 
Till medlemmar i deputationen föreslog talaren riksdagsmännen herrar borgmästaren Axel 
Sundberg och Carl Brännberg samt ordförandena i stadsfullmäktige och drätselkammaren, 
herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och redaktör Axel Ljungberg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt utse en sådan deputation bestående av de av herr Sterner 
föreslagna personerna. 
 
Även beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att de blivande kostnaderna för denna 
deputations resor m. m. skola gäldas av staden, vilka kostnader skulle utgå av medel anslagna 
för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Härefter föreslog herr Pettersson, att deputationen även borde vid den blivande uppvaktningen 
upptaga frågan om stadens nya hamnbyggnad. 
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Detta förslag understöddes av herr Christenson, som till femte ledamot i deputationen föreslog 
hamnstyrelsens förre ordförande herr Ludv. Andersson. 
 
Herr Ludv. Andersson ansåg, att detta förslag vore att förbigå hamnstyrelsen. 
 
Herr Sterner hyste samma uppfattning och framhöll, att hamnstyrelsen själv bör utse sådan 
representant, om den så önskar. 
 
Då överläggningen i denna sak förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige anmoda 
hamnstyrelsen att utse en eller två personer att förena sig med den förenämnda deputationen 
för att även uppvakta Kunglig Maj:t i frågan om hamnens utvidgning. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
EVALD ANDERSSON. 
ERIK CARLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 1 mars 1930 kl. 3,15 e. m. betygas. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1930 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 februari 1930. 
 
§ 16. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Källén och Christenson voro frånvarande 
med anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 17. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 18. 
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Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Sandström och fröken 
Wallentin. 
 
§ 19. 
Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 
riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 20. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
nyvalt herrar rådmannen Gunnar Nyblom och civilingeniören O. Folke Aurell. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 21. 
Folkskolestyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar kontraktsprosten Fritz 
Lüsch och rektor Sigfrid Sandström till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 22. 
Från kommunala mellanskolans styrelse anmäles, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för detta år omvalts herrar bankkamreraren Olof Johansson och redaktören Axel 
Ljungberg, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 23. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den omvalt herrar handlanden 
P. A. Malmrot och konsuln Alfr. Bovik till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 24. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och kamreraren Hugo Hallgren till respektive ordförande och vice ordförande vilken anmälan 
lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Från renhållningsstyrelsen anmäldes, att den omvalt herrar handlandena Fritz G. Olsson och 
Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 26. 
Parkstyrelsen anmälde, att den för detta år omvalt herrar byggmästaren Rob. G. Christenson 
och brandchefen Gust. A. Löfgren till respektive ordförande och vice ordförande, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
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§ 27. 
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde, att den till respektive ordförande och vice ordförande 
för innevarande år omvalt herrar fabrikörerna Wiktor Lindbom och Rich. Björsell, vilken 
anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 28. 
Från fiskauktionsstyrelsen anmäldes, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år valt herrar fabrikören Wiktor Lindbom och skeppsmäklaren Axel Olsson. 
 
Anmälningen lades til handlingarna. 
 
§ 29. 
Arbetarnas bildningsförbunds järvarande lokalavdelning hemställde genom föreliggande 
skrivelse om, att stadsfullmäktige måtte utse revisor att jämte av avdelningen utsedda 
revisorer granska avdelningens och dess biblioteks räkenskaper och förvaltning för åren 1929 
och 1930. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr ordföranden, uppdraga åt valkommittén att 
upprätta förslag till dylikt val. 
 
§ 30. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 19 december förelågo enligt § 183 i protokollet från 
Kungliga Generaltullstyrelsen genom magistraten remitterade handlingar rörande ifrågasatt 
inrättande av tullexpeditioner i Gravarne och Skärhamn, och begärdes vid denna remiss 
stadsfullmäktiges yttrande i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto vid sagda sammanträde uppdraga åt handels- och sjöfartsnämnden 
att upprätta till dyligt yttrande, och förelåg nu sådant förslag.  
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga detsamma att såsom 
stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas till Kungliga Generaltullstyrelsen. 
 
§ 31. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse rörande tomtförsäljning: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 22 januari 
1930. 
 
Närvarande: herrar redaktören Axel Ljungberg, konsuln Alfr. Bovik, byggmästaren Rob. G. 
Christenson, mekanikern Otto Olsson, handlanden Fritz G. Olsson och handlanden Axel 
Johansson samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 12. Kaféidkaren herr Johan Ödman ansökte genom föreliggande skrivelse om att få köpa till 
huset n:o 7 vid Färgaregatan, vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 320 kvm. 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade remitterat ansökningen till byggnadsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 nästlidne december beslutit tillstyrka 
dylik försäljning i enlighet med nämnda kartskiss, då tomten är föremål för beslutad men ännu 
ej fastställd ändring av stadsplanen. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att i enlighet 
med den föreliggande kartskissen få till sökanden försälja ifrågavarande tomt för ett pris av 
sju (7) kronor per kvm. och på villkor, att sökanden arrenderar den i enlighet med 
stadsplaneändringen ifråga blivande återstoden av tomten med beräkning efter det nu för 
tomten utgående arrendepriset, då sökanden, sedan bemälda stadsplaneändring fastställts, bör 
köpa denna återstoden av tomten. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt lämna dylikt bemyndigande på i skrivelsen nämnda villkor. 
 
§ 32. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse 
rörande eventuell förnyelse av bergarrendekontraktet mellan staden och Granitaktiebolaget C. 
A. Kullgrens Enka i Uddevalla: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträdet den 6 februari 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Karlsson, Johansson och Foss 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 24. Till slutlig behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 24 oktober 
1929 enligt § 165 i protokollet senast bordlagda ärendet rörande eventuell förnyelse av 
bergsarrendekontraktet mellan staden och Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens Enka i 
Uddevalla. 
 
Vid drätselkammarens sammanträde den 12 september 1929 utsågs för att i saken 
underhandla med bolaget en kommitté bestående av herrar ordföranden, vice ordföranden, 
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Rob. G. Christenson och Fritz G. Olsson, och vid kammarens sammanträde den 24 oktober 
1929 utsågs till suppleant i denna kommitté herr Axel Johansson. 
 
På grund av genom kommittérades med bolaget förda förhandlingar hade framgått ett förslag 
till nytt dylikt arrendekontrakt, vilket förslag nu förelåg. 
 
Sedan detta förslag noga genomgåtts beslöt kammaren att med detsamma jämte tillhörande 
handlingars överlämnande till stadsfullmäktige där begära bemyndigande att med bolaget i 
fråga träffa överenskommelse i enlighet med förenämnda förslag. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i skrivelsen nämnda handlingarna. 
 
Sedan handlingarna i ärendets lästs, gjorde herr Petterson en del erinringar med hänsyn till 
kontraktsförslaget, som han ansåg vara mera till förmån för bolaget än för staden, och 
påpekade bland annat, att staden skulle bliva bunden genom detsamma under tjugo år, men 
bolaget endast fem år, samt att ej tillräcklig hänsyn tagits till de av stadens innevånare, som 
hava stenhuggeriarbete att försörja sig med. hade dock intet särskilt yrkande. 
 
Herr Ljungberg framhöll det otänkbara av att genomdriva en bestämmelse, som förpliktigade 
bolaget att under alla förhållanden uppehålla stendriften här i samhället och påpekade, att 
kommitterade vid framhållandet av ett dylikt krav rönt absolut motstånd från bolagets sida. 
talaren påvisade, att bolaget dock under den gångna tiden sökt göra sitt bästa för att hålla 
stenhuggarna med arbete. Vidare ansåg talaren, att man från drätselkammarens och dess 
kommitterades sida gjort vad man kunnat för att med hänsyn till detta kontrakt nå bästa 
möjliga resultat. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande framställning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att med godkännande av kontraktsförslaget tillika 
med villkoren enligt föreliggande protokoll för vid sammanträde i Uddevalla den 2 januari 
detta år mellan representanter för staden och bolaget lämna drätselkammaren det sålunda 
begärda bemyndigandet. 
 
§ 33. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att hos Lysekils 
Sparbank få upptaga ett lån å Tjugo tusen (20,000) kronor för täckande av återstående 
kostnader för renhållningsverket, vilket belopp återbetalas inom kortade tid än två år, räknat 
från den 30 mars 1930. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande. 
 
§ 34. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten och 
kloakledningar den 29 januari 1930. 
 
Närvarande: herrar handlanden P. A. Malmrot, filaren Svante J. Johansson, disponenten Aug. 
L. Kihlberg och redaktören Axel Ljungberg samt stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 12. Genom föreliggande skrivelse ansökte byggmästaren herr Oscar Wallén, Göteborg, om 
att få inrätta 1 st. vattenklosett i fastigheten med adressnummer 55 vid Kungsgatan, till vilken 
klosetts spolning vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen från denna klosett kommer att utmynna i 15” huvudloppsavledning 
Kungsgatan och ansåg stadsingeniören denna dimension fullt tillräcklig för ändamålet i fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt ställa sig till efterrättelse det för 
stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Hälsovårdsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 7 dennes beslutit 
att för sin del lämna tillstånd till anläggningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning på i vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor. 
 
§ 35. 
Med anledning av stadsfullmäktiges beslut den 9 nästlidne januari, § 14 i protokollet, rörande 
förslags upprättande över utvidgning och bestämmande av stadens hamnområde förelåg från 
hamnstyrelsen en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med hamnstyrelsen den 27 januari 1930. 
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§ 9. Företogs till fortsatt handläggning frågan om utsträckning av hamnområdet.  
 
Vid behandling av detta ärende närvoro som representanter för drätselkammaren herrar Axel 
Ljungberg, Axel Johansson och Fritz G. Olsson. 
 
Efter överläggning i ärendet beslöts att hos stadsfullmäktige göra framställning om följande 
utvidgning av hamnområdet, nämligen: 
 
i södra hamnen 
området för järnvägsbryggan till östra gränsen för Slätteskärstomten; 
därjämte skulle området öster om Slätteskärstomten, insidan av Grötön och runt Kolholmarna 
betecknas som föreslaget fiskhamnsområde, rörande vilket utredning påginge; 
i norra hamnen 
området mellan nuvarande hamnområdet och Lyse sockens gräns samt området från 
”verkstadstomten” till yttre sidan av Gallebergs udde,  
 
allt närmare angivet å särskilt upprättad karta. 
 
Som ovan. 
GUNNAR NYBLOM. 
 
Justerat: 
AXEL OLSSON. 
JAKOB PETTERSSON. 
 
Rätt utdraget betygar 
 GUNNAR NYBLOM.” 
 
Härjämte förelåg den i skrivelsen nämnda kartan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan diskussion, att bifalla det föreliggande förslaget i enlighet med 
den detsamma bilagda kartan. 
 
I samband med detta ärende föreslog herr Ljungberg, att hamnstyrelsen måtte få i uppdrag att 
i samråd med fiskauktionsstyrelsen bestämma gränser för provisoriskt fiskauktionsområde, 
vilket förslag enhälligt bifölls. 
 
§ 36. 
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte uppdraga 
åt hamnstyrelsen att hos Kunglig Maj:t göra underdånig ansökan om erhållande av statsbidrag 
till det påtänkta arbetet för nybyggnad i södra hamnen, rörande vilket arbete stadsfullmäktige 
fattade beslut jämlikt § 164 i sitt protokoll för den 12 december 1929. 
 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 20 
 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bemyndiga hamnstyrelsen att sålunda ansöka om 
ifrågavarande statsbidrag. 
 
§ 37. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsens räkenskaper och 
förvaltning för år 1929 förelåg enligt --- Bilaga N:o 2, 1929, vilken bilaga förelåg i tryck och 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 38. 
Över nykterhetsnämndens räkenskaper och förvaltning för pr 1929 förelåg revisionsberättelse, 
och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 39. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1929 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 40. 
Genom magistraten hade Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över ”Betänkande över rationell skatteuppbörd” avgivit den 30 juni 1929 av 1924 års 
uppbördskunniga. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för 
upprättandet av förslag till dylikt yttrande. 
 
Med anledning av denna remiss förelåg nu från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 februari 1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Karlsson, Johansson och Foss 
samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 31. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren remitterat ”Betänkande 
angående rationell skatteuppbörd” och vid remissen begärt, att drätselkammaren måtte avgiva 
förslag till i ärendet begärt yttrande. 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade upprättat ett nu föreliggande, så lydande förslag till 
dylikt yttrande: 
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”Stadsfullmäktige finna det framlagda förslaget alltför vittgående och omstörtande, för att 
stadsfullmäktige skulle kunna tänka sig detsamma på en gång i dess helhet genomfört. Själva 
uppbördsförfarandet komme att ställa sig betydligt ökade krav på Länsstyrelserna och 
Postverket, utan att lämna motsvarande befrielse från lokala kostnader, då de centrala 
uppbördsverken med sannolikhet bleve hänvisade att använda lokala och i så fall förmodligen 
kommunala mellanhänder, vilka det tillkomme kommunerna att betala. 
 
Då företagare inom alla grupper redan nu äro överlupna av skyldigheter att lämna uppgifter 
till det allmänna, vore det ytterligare pålaga, att vara för skatteinbetalningen, alltför 
avskräckande. 
 
Förslaget att omlägga budgetåret ter sig ur flera synpunkter olämpligt, och en omläggning av 
folkbokföringen enligt de sakkunnigas förslag skulle väl medföra en utbyggnad av de centrala 
myndigheterna men icke avlyfta något nämnvärt av de lokala bestyren för samma. 
 
I den mån ett mera stabilt förhållande inträder för vårt lands näringsliv och med den ökade 
bofasthet, som därav kan följa, bör ett partiellt utbyggande av nuvarande uppbördsstyrelsen 
och de frivilliga åtgärder, som därjämte framkommit, vara ägnade att tillgodose berättigade 
önskemål på bättre skatteindrivning, vid en eventuell processreform och ett ordnande i 
samband därmed av magistratsstädernas administrativa förvaltning bör det vara möjligt för 
dessa städer att ernå en förbättrad organisation av uppbörds väsendet, utan att kostnaderna för 
förvaltningen ökas. 
 
På grund av vad ovan anförts, beslöto stadsfullmäktige att avstyrka det föreliggande förslagets 
antagande.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att antaga det föreliggande förslaget att såsom 
drätselkammarens förslag i ärendet till stadsfullmäktige avgivas. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Sedan denna skrivelse lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt antaga det i detsamma intagna 
förslaget att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 41. 
Herr ordföranden hade å dagens föredragningslista upptagit förslag om, att stadsfullmäktige 
måtte till Kungliga Järnvägsstyrelsen göra vördsam hemställan om, att Lysekil måtte till 
Kungliga Järnvägsstyrelsen göra vördsam hemställan om, att Lysekil måtte under den 
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kommande sommarsäsongen få bibehålla direkt sovvagn Stockholm – Lysekil och vice versa 
samma dagar och lika antal förbindelser som under den motsvarande säsongen förra året. 
 
Herr ordföranden framhöll, att sådan framställning vore befogad, enär Strömstads 
stadsfullmäktige begärt viss omläggning i tågförbindelserna till fördel för Strömstads, men att 
statistiken visade, att resandetrafiken vore större till Lysekil än till Strömstd, som därför 
tidigare fått nöja sig med dylik förbindelser tre dagar i veckan, då Lysekils haft fyra. 
 
Herr Boheman föreslog, att i en dylik framställning även borde framföras den över Lysekil 
gående rätt betydliga persontrafiken till badorten Fiskebäckskil. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att göra sådan framställning, som av herr ordföranden 
föreslagits och med iakttagande av vad herr Boheman i saken yttrat, och avgåvo 
Stadsfullmäktige senare en så lydande skrivelse i ärendet: 
 
”Till Kungliga Järnvägsstyrelsen, Stockholm. 
 
Sedan vi förvissat oss om, att Lysekils järnvägs sommartidtabell kommer att bliva sådan, att 
därigenom intet hinder möter för framförandet av den direkta sovvagnen Stockholm – Lysekil 
och vice versa på de tider, om statens järnvägar helst önska, anhålla Lysekils stadsfullmäktige 
vördsamt med hänvisning till närslutna utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes, § 41, om 
bibehållandet av denna förbindelse samma och lika dagar i veckan, nämligen tisdag, onsdag, 
fredag och söndag under tiden 15 juni – 15 augusti 1930. 
 
Lysekil den 19 februari 1930. 
 
Å LYSEKILS STADSFULLMÄKTIGES VÄGNAR: 
FRITZ LÜSCH, 
Ordförande. 
 
AXEL HOLMQVIST, 
Sekreterare.” 
 
§ 42. 
En förteckning över vid 1929 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt --- 
Bilaga N:o 16, 1929, vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till 
stadsfullmäktiges ledamöter.  
 
De i förteckningen upptagna ärendena föranledde ej annan åtgärd, än att herr Petterssons 
motion rörande stadens vattenfråga avskrevs, då motionen huvudsakligen avgjorts genom det 
av stadsfullmäktige den 19 december 1929 enligt § 180 i protokollet fattade beslut om 
vattenledningsarbetens utförande under år 1930 i enlighet med vid sagda tillfälle från 
drätselkammaren överlämnad plan till allmänna arbeten för nyssnämnda år. 
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Herr ordföranden meddelade, att den av stadsfullmäktige tillsatta kommittén för utredning av 
frågan om Grötös förbindelse med fastlandet komme att avsluta sitt arbete under innevarande 
år, sedan ytterligare ett par sammanträden hållits med lotsarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL SANDSTRÖM. 
INGRID WALLENTIN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset lördagen den 1 mars 1930 kl. 3,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1930  Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 3 april 1930. 
 
§ 43. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden och Erik Carlsson voro frånvarande med 
anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingaren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 44. 
De vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 45. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Jakob Pettersson och Fritz 
G. Olsson. 
 
§ 46. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 13 sistlidne februari under § 20 i 
protokollet att till valkommittén för förslags upprättande remittera Arbetarnas 
Bildningsförbunds härvarande lokalavdelnings skrivelse med begäran om att utse revisor för 
avdelningens räkenskaper och förvaltning för åren 1929 och 1930, och hade, enligt herr 
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ordförandens meddelande, valkommittén omedelbart före detta sammanträde enat sig om att 
hos stadsfullmäktige föreslå till sådan revisor bokhandlaren herr Alf Wallin med bokhållaren 
herr Carl Josefsson såsom suppleant. 
 
Det nu företagna valet, som skedde med acklamation, utföll enligt valkommitténs förslag. 
 
§ 47. 
Från kommunikationsberedningen förelåg berättelse över dess verksamhet från och med den 
tid beredningen tillsattes och till och med den 20 nästlidne mars. 
 
Av berättelsen framgick i huvudsak följande: 
 
Genom hemställan och förslag till styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag har ernåtts 
dennas medverkan för igångsättande av reguljär bilbusstrafik å en linje Hallindens 
järnvägsstation – Åby-Askum-Hovenäset, och har ärendet nu avancerat så långt, att det för 
närvarande torde befinna sig hos Konungens Befallningshavande efter att hava vunnit 
Kungliga Järnvägsstyrelsens medgivande. 
 
Beredningen har dessutom tagit initiativ till åtgärder för Lysekils telefonstations 
öppethållande dygnet runt, ett önskemål som förelegat sedan lång tid tillbaka och från och 
med 1 april 1930 blir förverkligat. 
 
Vidare har beredningen genomdrivit beslut om uppsättande av vägvisare å stora landsvägen 
Göteborg – Strömstad dels vid Leråker, dels i Herrestad, genom vilka tydligt angives vägen 
till Lysekil, ävensom åvägabragt breddande av nedfarten till lysekilsvägen vid Leråker. 
 
Huvudsakliga intresset för beredningens verksamhet har emellertid inriktats på själva 
kommunikationsbehovets för Lysekil tillgodoseende. Därvid har helt naturligt frågan om ett 
närmare sammanknytande av Orusts och Lysekil i förgrunden, då genom lämpliga, täta och 
bekväma fortskaffningsmedel dessa orter emellan skulle ernås många och stora förmåner å 
ömse håll. 
 
I berättelsen redogjordes för sådant sammanknytande genom färjförbindelse. 
 
Slutligen hemställde beredningen i sin berättelse om stadsfullmäktiges tillstånd att få föra 
frågan om denna färjförbindelse vidare framåt genom bemyndigande åt beredningen att 
inskaffa fullständigt kostnadsförslag för färja och färjlägen, efter vilket förslags erhållande 
beredningen skyndsammast skulle inkomma till stadsfullmäktige med slutligt förslag till 
planens genomförande. 
 
Härjämte förelågo i tvenne alternativ utgifts- och inkomstberäkningar för ifrågasatt 
färjförbindelse Lysekil – Källviken – Ellös. 
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Mot en del av berättelsen, vilken del innefattade förenämnda hemställan till stadsfullmäktige 
hade ledamoten i beredningen, herr Harald Foss, enligt handlingarna bifogad skrivelse 
reserverat sig, då han varit av den meningen, att beredningen utan direkta yrkanden bort 
överlämna resultatet av sitt arbete till stadsfullmäktige, en sak som han även framhållit vid 
beredningens sammanträde i december f. å. 
 
Vidare framhölls i denna skrivelse, att vid beredningens senaste sammanträdeutlåtandets 
formulering förbigått reservanten, men att han haft den uppfattningen, att yrkandet om 
ifrågavarande förbindelsers inrättande då icke så markerat förekom i förslaget till berättelse. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Boheman, ansåg att reservanten måtte ha missuppfattat innebörden av beredningens 
beslut, då detta innebure, att beredningen skulle fortsätta sitt utredningsarbete, om 
stadsfullmäktige så önska. Vidare framhöll talaren, att förslaget om färjförbindelse med Ellös 
säkerligen komme att gillas av Konungens Befallningshavande, då det här gällde direkt 
anslutning till statens billinje Ellös – Stenungsund. 
 
Herr Foss genmälte, att hans reservation ej var så skarpt betonad, men att han ansett, att 
beredningen bort till stadsfullmäktige inkomma med sin utredning utan att hava gjort några 
särskilda yrkanden, samt framhöll dessutom, att drätselkammaren bort hava yttrat sig i 
ärendet. 
 
Herr Ljungberg hyste tvekan om, huru man skulle ställa sig till frågan om och framhöll, att 
man ju kunde tänka sig, att beredningens införskaffande av exakt kostnadsförslag icke skulle 
ställa sig så synnerligen dyrbart, men att det kunde ifrågasättas, huruvida staden kunde gå in 
för att inrätta och driva dylik färjförbindelse, då sådan knappast kan hänföras till för staden 
gemensamma hushållningsangelägenheter.  
 
Herr ordföranden framförde stadsfullmäktiges tack till beredningen för dess utredningsarbete 
och de uppslag den framlagt och föreslog ärendets bordläggning, samt att det måtte uppdragas 
åt beredningen att införskaffa upplysning som de blivande utgifterna för en verklig 
kostnadsberäkning med hänsyn till anläggande av dylik färjförbindelse. 
 
Herr Christensson instämde i herr ordförandens förslag, men var i likhet med herr Ljungberg 
tveksam om huruvida staden själv borde bedriva ifrågavarande rörelse. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla det av 
herr ordföranden framlagda förslaget i ärendet. 
 
§ 48. 
En så lydande skrivelse från drätselkammaren förelåg rörande tomtförsäljning:  
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 mars 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Johansson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 42. Till förnyad behandling upptogs mekanikern herr M. E. Hafströms vid 
drätselkammarens sammanträde den 5 mars 1928 under § 43 i protokollet bordlagda ansökan 
om att få köpa tomten till huset n:o 5 (tidigare betecknat med n:o 71) vid Gamla Strandgatan, 
vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 280 kvm. 
 
Enligt vid nämnda sammanträde föreliggande utdrag av byggnadsnämndens protokoll för den 
13 februari 1928 hade nämnden beslutit att tillstyrka försäljningen i fråga. 
 
Med 3 röster mot 2 beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att 
få till sökanden försälja ovannämnda tomt. 
 
Härefter beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige föreslå priset å denna tomt till fem (5) 
kronor per kvm. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ljungberg meddelade, att det ej rått strid i drätselkammaren rörande detta ärende, men 
dock kunde ifrågasätta lämpligheten av att försälja en tomt av så ringa bredd. 
 
Herr Christenson delade herr Ljungbergs uppfattning i saken. 
 
Herr Otto Olsson, med instämmande från herrar Elmqvist och Sandström, yrkade bifall 
drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
drätselkammarens majoritetsförslag i ärendet. 
 
§ 49. 
Från drätselkammaren förelåg en så tydande rörande tomtförsäljning: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 24 mars 
1930. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Johansson 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 43. Genom föreliggande skrivelse ansökte snickaren herr Albert Lundh om att få köpa 
tomten till huset n:o 3 (tidigare betecknat med n:o 72 b) vid Gamla Strandgatan, vilken tomt 
enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 270 kvm. 
 
Då byggnadsnämnden tidigare tillstyrkt försäljning av den bredvidliggande tomten till huset 
n:o 5 vid samma gata, hade drätselkammaren ej ansett nödigt att inhämta nämndens yttrande 
över den nu ifrågavarande försäljningen. 
 
Med 3 röster mot 2 beslöt drätselkammaren att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att 
få till sökanden försälja ovannämnda tomt. 
 
Härefter beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige föreslå priset å denna tomt till fem (5) 
kronor och 50 öre per kvm. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla drätselkammarens majoritetsförslag i 
ärendet. 
 
§ 50. 
Från hamnstyrelsen förelåg av densamma upprättat förslag till ny hamntaxa för 5-årsperioden 
1931-1935 tillika med hamnstyrelsens skrivelse av den 2 dennes. 
 
Härjämte förelågo över förslaget infordrade yttranden från hamnkassören samt handels- och 
sjöfartsnämnden jämte 1 ex. av gällande hamntaxa. 
 
Med anledning av vad det i det sistnämnda av dessa yttranden anförts, hade hamnstyrelsen, 
såsom det föreliggande förslaget utvisade, vidtaget vissa ändringar. 
 
Mot beslutet i handels- och sjöfartsnämnden hade herr Evald Luckey till vissa delar reserverat 
sig i enlighet med ifrågavarande nämnds yttrande bilagd skrivelse. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av 
herr Ljungberg, att återremittera ärendet med tillhörande handlingar till hamnstyrelsen, för att 
denna måtte efter handels- och sjöfartsnämndens ytterligare hörande upptaga ifrågavarande 
förslag till förnyad prövning. 
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§ 51. 
Redogörelse över barnavårdsnämndens räkenskaper, förvaltning och verksamhet för år 1929 
förelåg jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper enligt --- Bilaga N:o 3, 130, 
vilken bilaga före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 52. 
Förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
med begärt yttrande, i enlighet med § 17 i Kungliga förordningen angående försäljning av 
rusdrycker, över Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om rättighet att under åren 1931, 
1932 och 1933 idka detaljhandel i Lysekil med alla de i § 1 i nämnda förordning omförmälda 
slag av rusdrycker. 
 
Av ansökningen framgick, att bolaget själv skulle idka utminutering av rusdrycker i sitt hus 
n:o 46 vid Kungsgatan. 
 
Antalet försäljningsställen skulle vara åtta, nämligen: 
 
ett för utminutering av spritdrycker och viner, 
 
fem för utskänkning av spritdrycker och viner och 
 
två för utskänkning av endast viner. 
 
Dessa försäljningsställen skulle förläggas sålunda: 
 
försäljningsstället för utminutering av spritdrycker och viner i bolagets fastighet n:o 46 vid 
Kungsgatan; 
 
försäljningsställena för utskänkning av spritdrycker och viner: 
 
ett vid Kungsgatan, ett vid stora torget, ett i stadsparken, ett vid Rosviksgatan och ett i 
kvarteret ”Badhuset”; 
 
försäljningsställena för utskänkning av endast viner: 
 
ett i kvarteret ”Stadsparken” och ett i stadsdelen Kyrkvik. 
 
Å samtliga försäljningsställen för utskänkning är denna avsedd att äga rum även annorledes 
än vid måltid till spisande gäster med undantag av utskänkningsställena för endast viner, där 
utskänkning skall ske allenast vid måltid till spisande gäster och i sådan omfattning, som ovan 
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omförmälda Kungliga förordning medgiver, såvida icke Kunglig Maj:ts Befallningshavande 
eller Kungliga Kontrollstyrelsen skulle finna nödigt däri föreskrivna inskränkningar, i vilket 
fall bolaget är villigt underkasta sig desamma. 
 
Därest ovan ansökta rättighet till detaljhandel med rusdrycker meddelas bolaget, har bolaget 
för avsikt att överlåta rättighet till utskänkning av spritdrycker och viner å högst fyra 
försäljningsställen och rättighet till utskänkning av endast viner å högst två försäljningsställen 
till enskilda personer. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes enhälligt beslutit göra det uttalandet, att 
den intet hade att invända mot bifall till ansökningen. 
 
Herr Sterner föreslog, att stadsfullmäktige måtte fatta beslut om sökandet av det tillägg för 
oktrojen i fråga under de ovannämnda trenne åren, att utskänkning av spritdrycker och viner 
må pågå till kl. 12 på natten, dock att nya gäster icke må vinna inträde eller rusdrycker till 
gäst avlämnas efter kl. 11 e. m.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall för åren 1931, 1932 
och 1933 till den föreliggande oktrojansökningen med det av herr Sterner gjorda 
tilläggsförslaget om tiden för servering av rusdrycker. 
 
§ 53.  
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över fabrikören herr Rich. Björsells ansökan om rätt till utskänkning av pilsnerdricka 
inom Lysekils stad under tiden från och med den 1 oktober 1930 till och med den 30 
september 1931 dels i huset n:o 7 vid Kungsgatan och dels i Stadshotellets fastighet n:o 36 
vid Kungsgatan. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes enhälligt beslutit göra det 
uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till ansökningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till ansökningen, då 
personen i fråga är lämpli omhänderhava dylik servering, och då båda dessa serveringar äro 
av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa serveringsställen sådan 
utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 
 
I samband med detta ärendes behandling föreslog herr Otto Olsson, att stadsfullmäktige måtte 
fatta beslut om att till styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag göra 
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hemställan om att bolagets utskänkningsställen måtte å vardagar stängas kl. 6 e. m., vilket 
förslag stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
§ 54. 
I avskrift förelåg Kunglig Maj:ts skrivelse till Länsstyrelsen i Göteborgs- och Bohus län, 
genom vilken skrivelse meddelades, att med kungörandet av stadsfogdemyndigheten i Lysekil 
till ansökan må anstå till utgången av år 1931; ankommande på vederbörande att, därest dylikt 
anstånd för tid utöver den nu angivna anses erforderligt, inkomma med ansökan därom i god 
tid före den 1 januari 1932. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 55. 
Genom föreliggande skrivelse meddelade Kungliga Telegrafstyrelsen, att hel nattjänst på 
telegrafverkets bekostnad kommer att anordnas vid Lysekils telefonstation från och med den 1 
nästkommande april tills vidare. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 56. 
Genom föreliggande resolution meddelades, att Kunglig Majt:s Befallningshavande i 
Göteborgs och Bohus län funnit skäligt godkänna stadsfullmäktiges dels den 21 november 
1929 fattade beslut att för 1930 bevilja ordföranden i barnavårdsnämnden ett arvode av 500 
kronor samt ett inspektionsarvode av 300 kronor och dels den 9 januari 1930 fattade beslut att 
för år 1930 bevilja ordföranden i drätselkammaren ett arvode av 500 kronor. 
 
Resolutionen lades till handlingarna. 
 
§ 57. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1929 förelåg 
och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande räkenskaper och förvaltning erinra. 
 
Berättelsen lades till handlingarna. 
 
§ 58. 
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg resolution, varigenom 
stadsfullmäktiges beslut av den 19 december 1929 rörande ordningsföreskrift med hänsyn till 
anbringande av anslag och dylikt fastställts. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 59. 
För stadsfullmäktiges kännedom meddelades genom föreliggande skrivelse, att enligt avtal 
mellan Kungliga Järnvägsstyrelsen och förvaltningen av Lysekils järnväg skall kontraktet den 
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19 mars 1926 jämte därtill utfärdat tillägg n:r 1 angående sovvagnstrafik Stockholm – Lysekil 
tillämpas jämväl under sommaren 1930 med den ändring att sovvagnen avgår från Stockholm 
måndagar, tisdagar, torsdagar och lördagar samt första gången den 14 juni och sista gången 
den 30 augusti ävensom från Lysekil tisdagar, onsdagar, fredagar och söndagar samt första 
gången den 15 juni och sista gången den 31 augusti. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 60.  
Från fastighetsägare vid Gränsgatan och medlemmar av härvarande djurskyddsförening 
förelåg skrivelse med hemställan om åtgärders vidtagande för nämnda gatas 
iordningställande, vilken skrivelse upptagits av herr Lindbom såsom egen motion. 
 
Herr Ljungberg påpekade, huru man använde sig av djurskyddsföreningen såsom pådrivande 
kraft gentemot drätselkammaren, så fort något önskemål yppade sig med hänsyn till 
gatuförbättringar. 
 
Herrar ordföranden och Lindbom framhöllo det trängande behofet av gatans 
iordningställande, och hemställde den förstnämnde om motionens remiss till 
drätselkammaren. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JAKOB PETTERSON. 
FRITZ G. OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 27 juni 1930 kl. 6 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1930 Lysekils N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 april 1930. 
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§ 61. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Sterner och Albert Anderson voro 
frånvarande med anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hofrättsnotarien, Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 62. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 63. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Johansson och 
Christenson. 
 
§ 64. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 3 dennes under § 50 i protokollet att till 
hamnstyrelsen för förnyad prövning återremittera hamnstyrelsens förslag till ny hamntaxa för 
5-årsperioden 1931-1935 jämte de vid ovannämnda sammanträde föreliggande yttrandena 
från hamnkassören och handels- och sjöfartsnämnden över förslaget. 
 
Förslaget i fråga, i vilket vissa ändringar vidtagits, förelåg nu jämte förenämnda handlingar 
tillika med hamnstyrelsens skrivelser av den 2 och 9 dennes och 1 ex. av nu gällande taxa å 
hamnavgifter i Lysekil samt gällande hamntaxor för städer i Bohuslän, Halland, Skåne och 
Blekinge. 
 
Sedan herr ordföranden meddelat de av hamnstyrelsen vidtagna ändringarna i förslaget, 
yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna diskussionen. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till hamnstyrelsen förslag med iakttagande av att den 
förändringen i detsamma göres, att för fisk- och sillkonserver sättes en avgift av 10 öre per 
100 kg för såväl lossade som lastade varor. 
 
Herr Källén understödde detta yrkande, men gjorde det tilläggsyrkandet, att den av herr 
Ljungberg föreslagna avgiften måtte tillämpas för alla slag av konserver, och att därför 
följaktligen rubrikerna ”Konserver, ej specifierade” och ”Fisk- och sullkonserver” måtte ur 
förslaget utgå och ersättas med endast rubriken ”Konserver”. 
 
Herr Lindbom yrkade bifall till hamnstyrelsens förslag oförändrat.  
 
Herr Foss instämde i herr Ljungbergs yrkande med det av herr Källén gjorda tillägget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan hamnstyrelsens förslag i oförändrat skick och å andra till samma förslag 
med vidtagande av de av herrar Ljungberg och Källén yrkade ändringarna förklarat 
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hamnstyrelsens oförändrade förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, 
som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla hamnstyrelsens förslag oförändrat, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla hamnstyrelsens förslag med iakttagande 
av de av herrar Ljungberg och Källén yrkade ändringarna.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Gust. Karlson, Ludv. Andersson, 
Petterson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, 
Lindbom, Lycke och ordföranden ja, men herrar Ljungberg, Otto Olsson, Källén, Evald I. 
Andersson, Johansson, Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss, Elmqvist och Erik Carlsson nej. 
 
Med 11 röster mot 10 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla nej-propositionen, vilket 
beslut innefattade stadsfullmäktiges godkännande av det föreliggande hamntaxeförslaget med 
iakttagande av de av herrar Ljungberg och Källén yrkade ändringarna. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att det på vederbörligt sätt skulle göras 
ansökan om fastställelse av det nu sålunda för ovannämnda 5-årsperiod antagna 
hamntaxeförslaget. 
 
§ 65. 
Från nykterhetsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att nämnden under år 
1929 anordnat en föreläsning, till vilken statsbidrag erhållits, samt avhållit 11 sammanträden, 
vid vilka 21 personer inom samhället varit föremål för nämndens behandling och åtgärder. 
 
Något interneringsfall å statens alkoholistanstalt har under året icke förekommit.  
 
Lysekil den 11 april 1930. 
 
Å NYKTERHETSNÄMNDENS VÄGNAR: 
WMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 66. 
Stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, hade till stadsfullmäktige 
ingivit en nu föreliggande, så lydande motion: 
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”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Hösten 1929 ingick fornminnessällskapet Vikarvet. Med säte i Lysekil, till Kunglig Maj:t med 
underdånig anhållan att de lotterimedel, som årligen utanordnas och fördelas för forn- och 
museivården i de olika provinserna, bliva ihågkommen dels för sin yttre vårdverksamhet i 
Bohuslän med kronor 75.000 och dels för museiverksamheten i Lysekil med samma belopp, 
avsett för uppförandet av ett museum inrymmande de föremål, som redan trängas i 
fornhemmet i Tornevik, och de ytterligare, som kunna vara att motse, synnerligast från 
skärgården. 
 
En sådan museibyggnad måste alltså beräknas åtskilligt större än de nuvarande samlingarna 
kräva, vidare bör den vara av sten och slutligen ligga så centralt, att den också genom själva 
sitt läge icke undandrager sig besök. 
 
Denna ansökan har av Kunglig Maj:t remitterats till Dess Befallningshavande i länet, som 
däröver hört museimännen doktorerna S. Kjellberg och N. Niklasson vid Göteborgs museum, 
vilka i gemensamt utlåtande förklarat ett sådant museum i Lysekil vara av stort värde, men 
ansett den begärda summan, kronor 75.000, vara för ändamålet otillräcklig. 
 
Vid Vikarvsstyrelsens sammanträde härstädes den 8 dennes hade på därom framställd begäran 
sagde museimän tillstädsekommit för att före sammanträdets början taga i skärskådande dels 
samlingarna i Fornhemmet och dels lämpliga platser för en blivande museibyggnad. 
 
För att Vikarvets underdåniga ansökan på högsta ort skulle leda till framgång ansågs 
nödvändigt, att tillräcklig och välbelägen tomt med vatten och avlopp utan avgift ställdes till 
förfogande med full äganderätt – samhället givetsvis obetaget att därtill knuta det villkoret, att 
tomten utan allt krav på ersättning återginge till samhället, därest den upphörde att för det 
uppgivna ändamålet brukas – och att ritningar eller åtminstone skisser med kostnadsberäkning 
uppgjordes och bilades ansökningen. 
 
Förut omnämnda museimannen doktor Sven Kjellberg har på förhand lovat att därvid låna vin 
värdefulla medverkan. 
 
Undertecknad får därför i egenskap av vice styresman i fornminnessällskapet Vikarvet 
vördsamt hemställa, att Lysekils Stadsfullmäktige med behjärtade av ett sådant museums 
kulturella uppgifter och betydelse för samhället ville med full äganderätt för sällskapet 
upplåta dylikt tomtområde med vatten och avlopp för den blivande museibyggnaden och att, 
då ärendet av flera skäl brådskar, därom fatta beslut vid sammanträdet den 24 dennes. 
 
Av de tomter som tagits i ögonsikte, hava museimännen intet haft att erinra mot den vid 
kyrkobrunnen väster om kyrkan, vilken tomt här alltså förslagsvis nämnes såsom varande i 
stadens ägo. 
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Uddevalla stad har för samma sitt önskemål likaledes ingått med ansökan och utom fri tomt 
erbjudits ett större penningbelopp. 
 
Ett ex. av Vikarvets stadgar närslutes. Av dessa balkar 9 och 11 framgåt, att fornhemmet 
aldrig får flyttas utom Lysekil, och att detta gäller såväl byggnader som samlingar, och att 
detta gäller såväl byggnader som samlingar, och att vid sällskapets upplösning Lysekils S. F. 
bestämma, huru med dess fornhem (= museum) skall förfaras. 
 
Lysekil den 16 april 1930. 
 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat motionen till drätselkammaren för dess 
yttrande, och förelåg nu dyligt enligt utdrag av drätselkammarens protokoll för den 23 dennes 
och var av följande lydelse: 
 
”Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen 
sålunda, att staden utfäster sig att utan ersättning och med full äganderätt till 
Fornminnessällskapet Vikarvet upplåta erforderlig areal av det väster om kyrkan i enlighet 
med stadsplanen angivna tomtområdet jämte vatten och avlopp till dersamma, detta under 
förutsättning av att lotterimedel för uppförande av byggnaden i fråga beviljas, och att 
byggnaden sålunda kommer till utförande, samt att tomten utan krav på ersättning återlämnas 
till staden, därest den icke längre skulle komma att brukas för det angivna ändamålet. 
 
Därest annan för ändamålet lämplig tomt kan bliva tillgänglig, innan avgörande åtgärder för 
byggnadens uppförande vidtagits, så ville drätselkammaren hos stadsfullmäktige förorda, att 
dylik tomt i stället på enahanda villkor upplåtes.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla motionen i enlighet med drätselkammarens 
förenämnda yttrande. På grund av förestående beslut avsktevs det till Drätselkammaren den 
10 april 1928 under § 53 i protokollet återremitterade ärendet rörande tomt för museibyggnad. 
 
§ 67. 
Från fiskauktionsstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, fört vid sammanträde med fiskauktionsstyrelsen i Lysekil den 14 april 
1930. 
 
§ 2. Styrelsen beslöt med tre röster mot två att hos stadsfullmäktige begära ett anslag å 5,000 
kronor i och för uppförandet av en byggnad till uthyrning åt A.-B. Saltsjöfiska i Göteborg, 
som begärt att få hyra en sådan, då bolaget ämnar i Lysekil öppna filial av sin i Göteborg 
bedrivna fiskexport. 
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2. Styrelsen beslöt vidare att hos stadsfullmäktige begära att få disponera området mellan 
fiskauktionshallen och A.-B. Gustaf Richters tomt samt järnvägsområdet till sjökanten eller 
 
3. Att genom ovannämnda område få anvisad plats på 100 kvm. att disponeras av AB 
Saltsjöfisk, som i detta fall själv bygger lokal. 
 
Lysekil som ovan. 
 
CARL HÖGBERG. 
sekreterare. 
 
Rätt utdraget ur protokollet betygas 
  CARL HÖGBERG.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som avgivit 
följande, nu föreliggande yttranden i detsamma: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 april 1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 56. Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade till drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat fiskauktionsstyrelsens skrivelse med hemställan om del beviljandet av ett anslag å 
5,000 kronor för uppförandet av en byggnad avsedd att uthyras till Aktiebolaget Saltsjöfisk i 
Göteborg, dels att visst angivet område ställas till styrelsens disposition eller att inom nämnda 
område få en plats å 100 kvm. anvisad för att disponeras av förenämnda bolag. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige avgiva följande yttrande i ärendet:  
 
1) Att det för uppförande av ifrågavarande byggnad begärda anslaget ej kan tillstyrkas att utgå 
av stadskassans medel. 
 
2) Att kammaren ej kan lämna något förord beträffande disponerande av det under punkt 2 i 
den föreliggande skrivelsen angivna området, emedan sagda område till övervägande del 
disponeras av hamninrättningen; 
 
3) Att fiskauktionsstyrelsen för tillgodoseendet av Aktiebolaget Saltsjöfisks behov av 
utrymme hänvisas att därom överenskomma med hamnstyrelsen, och ansåg kammaren, att en 
eventuell byggnad för nämnda uthyrning måtte uppföras genom hamnstyrelsens försorg: 
 
att hamnstyrelsen även borde kunna övertaga äganderätten av den nuvarande 
fiskauktionshallen med tillhörande inventarier, samt att den hyresersättning, som kan komma i 
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fråga att utgå till hamninrättningen för disponerandet av förenämnda byggnader, må bliva 
beroende på överenskommelse mellan hamninrättningen till fiskauktionsstyrelsen; 
 
4) Att det staden tillhöriga området väster om Aktiebolaget Gust. Richters konservfabrik icke 
för närvarande borde upplåtas till fiskauktionsstyrelsen, ytan att sådan upplåtelse finge bliva 
beroende på förnyad framställning från fiskauktionsstyrelsen. 
 
Från förestående beslut, evad det beträffande äganderätten till fiskauktionshallen, anmälde 
herr Bovik avvikande mening, då han ansett, att hallen alltjämt måtte förbliva i stadens ägo. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig nedannämnda talare:  
 
Herr ordföranden ansåg, att det för framtiden skulle bli bättre, om fiskauktionerna lades under 
hamnstyrelsen och framlade följande skriftliga förslag i ärendet: 
 
”Hemställan att Stadsfullmäktige måtte besluta a t t  fiskauktionsrörelsen överlämnas till 
hamnstyrelsen, som därmed också övertager alla med rörelsen förenade inkomster och 
utgifter; 
 
a t t som villkor härför stipuleras, att hamnstyrelsen inom tid, som överenskommes med 
drätselkammaren, ersätter stadskassans hittillsvarande utgifter för rörelsen i fråga; 
 
a t t stadsfullmäktige icke hava något att erinra mot, att hamnstyrelsen ställer till 
fiskauktionsstyrelsens förfogande ett erforderligt belopp för uppförande av packningslokaler; 
 
samt  a t t hamnstyrelsen tills vidare får för fiskauktionsrörelsen och stenupplagsplats förfoga 
över området mellan fiskauktionshallen och Richters fabrik samt mellan järnvägsområdet och 
hamnområdet ävensom hela det väster därom belägna utfyllda området.” 
 
Herr Ljungberg framhöll, att huvudsakliga innehållet i det nu herr ordföranden framlagda 
förslaget utgjort utgångspunkten för ärendets diskussion i drätselkammaren, och att skillnaden 
mellan herr ordförandens förslag och drätselkammarens ej är så väsentlig, men att det senare 
vore att av principiella skäl föredraga, dock hade tanken på att redan nu överlämna 
fiskautionsrörelsen till hamnstyrelsen mött starkt motstånd i drätselkammaren. Talaren ansåg, 
att stadsfullmäktige ej för närvarande kunde gå in för beviljandet av det av 
fiskauktionsstyrelsen begärda anslaget, men om hamnstyrelsen kunde bestrida ifrågavarande 
utgift, vore det angenämt för staden, men att då borde hamnstyrelsen lämpligen övertaga hela 
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fiskauktionsrörelsen och träda i fiskauktionsstyrelsens ställe, emedan man eljest kunde befara 
en dualism de båda styrelserna emellan. 
 
Slutligen hemställde talaren till herr ordföranden, att denne måtte låta sista punkten i sitt nu 
framlagda förslag utgå. 
 
Herr Otto Olsson påpekade, att då frågan om tillstyrkan av anslag för uppförande av 
fiskauktionshall förelåg i drätselkammaren till behandling den 23 maj 1929, reservation 
angivits mot beslutet om att hos stadsfullmäktige tillstyrka dylikt anslags beviljande, och att 
han tidigare varit emot att stadsfullmäktige beviljade ett belopp av 5,000 kronor för 
uppförande av sådan hall, då han ansett lämpligt först iakttaga, huru fiskauktionsrörelsen 
komme att utveckla sig. Talaren ansåg, att man ej kunde uppföra en byggnad endast för A.-B. 
Saltsjöfisk, ty då kunde de i staden hemmavarande fiskhandlarna framställa liknande anspråk. 
Vidare framhöll talaren, att fiskhallen borde ligga under stadsfullmäktiges beslutanderätt och 
fiskauktionsstyrelsen sortera under stadsfullmäktige, samt att inkomsten av ifrågavarande 
rörelse bör gå direkt till stadskassan och ej till hamninrättningen, vilken ändå har så god 
ekonomisk ställning. 
 
Herr ordföranden bemötte de båda föregående talarna och framhöll dels att herr Ljungbergs 
farhågor för dualism härvidlag vore överdrivna, dels att det i alla hänseenden vore bäst, att 
hamnstyrelsen övertoge hela denna rörelse. Talaren hävdade den uppfattningen, att 
inkomsterna ej till en början kunde beräknas bli så synnerligen stora av denna rörelse, och att 
man i alla händelser finge räkna med åtskilliga engångsutgifter, samt att man för framtiden 
måtte ha i sikte förläggandet av fiskhamnen på innersidan av Grötö. Med vidhållandet av sitt 
framlagda förslag i övrigt ville dock talaren tillmötesgå herr Ljungbergs hemställan om att 
låta sista punkten i detsamma utgå. 
 
Herr Lindbom anförde följande: att man ej kunde beräkna några nämnvärda inkomster av 
rörelsen under de närmaste fem åren, ty om det under denna tid gingo ihop, vore det storartat. 
Det vore ej riktigt, att fiskarena genom den procent de betala vid dessa auktioner skulle lämna 
staden ekonomiskt bidrag, utan skulle i stället sådan inkomst användas till förbättring av våra 
hamnar. 
 
Talaren understödde det av herr ordföranden framlagda förslaget. 
 
Herr Christenson delade de under diskussionen framkomna betänkligheterna mot att 
omedelbart lägga fiskauktionsrörelsen under hamnstyrelsen, men framhöll, att han icke ville 
motsätta sig en sådan åtgärd, för den händelse den för framtiden kunde bliva till gagn för 
själva saken. Talaren ansåg det enbart glädjande för fiskauktionsstyrelsen att tillhöra det stora 
intresset för ifrågavarande rörelse. I motsats till herr Lindbom ansåg talaren dock, att 
intäkterna från denna rörelse mycket väl kunde användas för andra ändamål än för 
hamnförbättringar. 
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Herr Ludv. Andersson: Att det vore en lätt sak att tillbygga fiskauktionshallen, vilken snart 
komme att bliva för liten för sitt ändamål, och att det vore det riktigaste att överlämna denna 
sak till hamnstyrelsen, som ju lätt kunde anskaffa medel för sådan tillbyggnad genom att 
upptaga ett nytt kreditivlån, då det gamla nu är återbetalt. Understödde herr ordförandens 
förslag. 
 
Herr Foss framhöll, att de nu utstakade riktlinjerna härvidlag bort framkomma tidigare, men 
då fäste man huvudvikten vid fiskauktionshallens förlängning. Tal. fann det vara odisputabelt, 
att ett förläggande av rörelsen under hamnstyrelsen skulle verka smidigare, samt att det redan 
nu förefanns en viss dualism de ifrågasvarande styrelserna emellan. Ansåg det egendomligt 
om de för fiskauktionsrörelsen influtna medlen skulle komma till annan användning än för 
hamninrättningen samt påpekade, att skillnaden mellan drätselkammarens och herr 
ordförandens förslag var ganska liten och huvudsakligen bestod i det förra räknade med en 
övergångstid, och det senare innebar omedelbart avgörande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, efter av herr ordförande 
framställd proposition på bifall till vartdera av de föreliggande förslagen i ärendet, utan 
votering, att bifalla det av herr ordföranden framlagda förslaget, i vilket dock den sista 
punkten skulle utgå. 
 
§ 68. 
Rörande införlivning med Lysekils stad av viss del av Lyse socken förelåg avskrift av 
Kunglig Maj:ts nådiga brev av den 21 nästlidne mars. 
 
Herr ordföranden påpekade, att Kunglig Maj:t i huvudsak följt Kunglig Kammarkollegiums 
förslag i ärendet. 
 
Sedan brevet lästs, lades det till handlingarna, och innefattas detsamma i denna --- Bilaga N:o 
4, 1930. 
 
§ 69. 
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes meddelade parkstyrelsen, att 
trädgårdsmästaren herr Oscar Hansson, på grund av att han antagits till parkvakt, anhållit om 
och beviljats entledigande från ledamotskap i nämnda styrelse, vilken beslutit att i hans ställe 
inkalla förste suppleanten, överläraren herr And. Jakobsson. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag av herr ordföranden, att den sålunda ledigvordna 
ledamotsplatsen skulle stå vakant t. o. m. detta års utgång. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat:  
FRITZ LÜSCH. 
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SVANTE J. JOHANSSON. 
ROB. G. CHRISTENSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
rådhuset fredagen den 27 juni 1930 kl. 6,15 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
1930 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 5 juni 1930. 
 
§ 70. 
Upprop förrättades, varvid herr vice ordföranden, fröken Wallentin och herr Lycke voro 
frånvarande med anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 71. 
De vid uppropen anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 72. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Sörensen och Boheman. 
 
§ 73. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 december 1929 under § 176 i 
protokollet att till folkskolestyrelsen och drätselkammaren remittera herr Foss motion om 
lekplatser för barn, och förelåg nu yttranden i ärendet från båda dessa myndigheter. 
 
Folkskolestyrelsens yttrande var enligt föreliggande utdrag av dess protokoll för den 16 
nästlidne maj av följande lydelse: 
 
”Ett en längre överläggning i frågan beslöt styrelsen instämma i ekonominämndens förslag 
rörande lekplatsen i stadsparken, men däremot icke beträffande den föreslagna planen i 
Kyrkvik, samt med tillägg att ingen port borde anbringas vid stadsparkens västra hörn och 
dessutom, att tvenne tillfälliga lekplatser skulle kunna erhållas vid stadsparkens västra hörn 
och dessutom, att tvenne tillfälliga lekplatser skulle kunna erhållas, den ena genom röjning av 
en invid Bansviks- och Blekegatorna belägen tomt och den andre vid norra änden av Västra 
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Kronbergsgatan. Även skulle folkskolestyrelsen fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet på att 
när en gång den lilla vattendammen blivit igenfylld, borde där anläggas en lekplan. 
 
Emot nämnda beslut hade herr Wikström anmält reservation med yrkande, att tillägget 
rörande portens igensättande icke borde ingå i styrelsens beslut.” 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den nästlidne maj 
beslutit förorda ordnandet av dylika lekplatser i stadsparken, Kyrkvik och vid Bansviksgatan 
– Blekegatan samt vid Västra Kronbergsgatan, vilken enligt bilagd, av stadsingeniören 
upprättat förslag skulle draga följande respektive kostnader: 260, 200, 90 och 100 kronor, 
eller sammanlagt 650 kronor. 
 
Dessutom hade drätselkammaren, i likhet med folkskolestyrelsen, ansett, att någon port ej 
borde anbringas vid den blivande lekplanen i stadsparken. 
 
Med hänsyn till gäldandet av kostnaderna till dessa lekplatsers ordnande hade 
drätselkammaren föreslagit, att medel måtte anvisas att utgå av anslag för oförutsedda utgifter 
i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Foss, som tackade för den vänliga behandling, som kommit motionen till del såväl i 
folkskolestyrelsen som drätselkammaren, samt yrkade bifall till drätselkammarens förslag i 
ärendet. 
 
Talaren framhöll tillika, att man kunde välja annan plats i Kyrkvik, om den föreslagna ej 
befunnos lämplig för ändamålet, samt att drätselkammaren med hänsyn till lekplatsens 
förläggning i stadsparken och frågan om behovet av en ny port därstädes borde handla i 
samråd med parkstyrelsen. 
 
Herr Christenson framhöll beträffande frågan om port vid stadsparkens västra hörn, att parken 
icke är avsedd till trafikplats utan till viloplats. 
 
Herr ordföranden erinrade om att folkskolestyrelsen ifrågasatt lämpligheten av att anordna 
lekplats på den i Kyrkvik föreslagna platsen, detta dels med hänsyn till gatutrafiken omkring 
densamma, dels därför att man kunde befara, att större barn komme att bortjaga de mindre 
från platsen i fråga. Beträffande frågan om nämnda port delade talaren folkskolestyrelsens och 
drätselkammarens mening och ansåg för övrigt, att det egentligen kunde vara nog med en 
enda port till stadsparken. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet samt framhöll att han ej 
hört talas om anbringande av någon ny port för stadsparken, en sak som ju finge bli föremål 
för drätselkammarens behandling. 
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Herr Ludv. Andersson ansåg, att om lekplatsen i stadsparken komme att förläggas i dess 
västra hörn, så borde det givetvis ej anbringas någon port. Talaren fann dock ej den härvidlag 
föreslagna lekplatsen lika lämplig som den gamla. 
 
Herr Christenson framhöll med anledning av herr Ludv. Anderssons yttrande, att man städse 
klagat över den föregående lekplatsen i stadsparken, och att den nu föreslagna lekplatsen 
därstädes vore mycket bättre belägen än den gamla, dock måste man tillse, att det ej vid den 
nya platsen bleve någon port. 
 
Herr Sterner hyste ock betänkligheter beträffande lämpligheten av att förlägga lekplats vid 
stadsparkens västra hörn, men ansåg, om detta skulle bliva stadsfullmäktiges beslut, det vara 
nödvändigt att hava hörnet stängt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att bifalla 
motionen i enlighet med drätselkammarens förenämnda förslag. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att det för ändamålet erforderliga beloppet, 650 kronor, 
skulle anvisas att utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 
 
§ 74. 
Till behandling förelåg ärendet rörande anslutning till kommunalförbund för upprättande av 
tuberkulossjukstuga inom Sunnerviken jämlikt föreliggande protokoll fört vid sammamträde 
den 14 mars d. å. mellan representanter för Lysekils stad, Lyse, Brastad, Bro, Håby, Foss, 
Svarteborg, Hede, Krokstad och Sanne kommuner. 
 
Härjämte förelåg förslag till förbundsordning för ovannämnda kommunalförbund. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, för att denna, 
efter att hava hört fattigvårdsstyrelsen, måtte yttra sig i ärendet. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 9 sistlidne april hade fattigvårdsstyrelsen 
avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Den från Stadsfullmäktige med infordrat yttrande remitterade, av vederbörande 
kommunombud framställda förslaget att bilda kommunalförbund för anskaffande och 
drivande av en tuberkulossjukstuga för sådana sjuka inom ifrågavarande förbundsområde 
företogs till behandling. 
 
Med hänsyn till: 
 
a t t ehuru dödsfallen, föranledda av lungtuberkulos, uppgives vara i sjunkande, våntetiden för 
aspiranter till Svenshögens sanatorium fortfarande är lika lång som förut, i vissa fall 
överstigande 1 år; 
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a t t denna väntetid i många fall medför väsentliga risker icke blott för den sjuke själv utan 
fastmer för dennes närmaste omgivning, vadan stort behov av sådan anstalt måste anses 
föreligga; 
 
a t t de högst väsentliga bidrag till byggnad och vård, som följa med förslagets genomförande, 
icke äro att påräkna, så vida icke anstalten är avsedd för minst 15 sängar, vadan förslaget även 
i ekonomiskt hänseende är fördelaktigt för respektiva kommuner, beslöt fattigvårdsstyrelse 
enhälligt förorda, att stadsfullmäktige må antaga förslaget vare sig Foss kommun kommer att 
ingå i förbundet eller icke. I senare fallet skulle folkmängden i förbundet nedgå från 26,000 
till 22,000 men sängantalet samtidigt nedgå från 30 till 24. 
 
Styrelsen beslöt likaledes enhälligt förorda för Lysekil 4 och för Slätten 1 plats eller 
sammanlagt 5 platser. 
 
Styrelsen har efter verkställd granskning intet att erinra mot förbundsordningen. 
Överlämnande av denna till Kungl Befallningshavande för fastställelse kan givetvis icke 
ifrågakomma förrän samtliga förbundskommuner lämnat definitivt besked om deltagande 
eller icke.” 
 
Drätselkammaren hade jämlikt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 nästlidne maj 
beslutit att hos stadsfullmäktige i enlighet med fattigvårdsstyrelsens förenämnda yttrande 
förorda bifall till dylik anslutning, samt att det för ändamålet erforderliga beloppet, 10,500 
kronor, måtte anskaffas medelst upplåning för återbetalning inom kortare tid än två år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, att staden, i 
enlighet med protokollet vid ovannämnda representantsammanträde samt fattigvårdsstyrelsens 
och drätselkammarens yttranden skulle ansluta sig till dyligt kommunalförbund, och att det 
för ändamålet erforderliga beloppet, 10,500 kronor, skulle anskaffas såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 
 
Tillika gjorde stadsfullmäktige det uttalandet, att de intet hade att erinra emot det föreliggande 
förslaget till ifrågavarande förbundsordning. 
 
§ 75. 
Från Magistraten förelåg skrivelse med framställning om beviljande av ett anslag å 625 
kronor i och för avlöning åt en extra poliskonstapel med 125 kronor pr månad under tiden 15 
maj – 15 oktober d. å. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till polisnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 nästlidne maj hade polisnämnden 
beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till framställningen, då den ansett dels att 
behovet av polis nödtorftigt kunde tillgodoses genom indragning av dubbeltjänstgöring vissa 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 44 
 

dagar i veckan och dels att i sammanhang med införlivningen av Slätten m. m. polisfrågan 
åter torde bliva aktuell, varför några åtgärder dessförinnan så vitt möjligt borde undvikas. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 30 nästlidne maj 
beslutit att på av polisnämnden angivna skäl hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till 
framställningen. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att drätselkammaren ej velat intaga någon särskild ståndpunkt till 
framställningen, då densamma av polisnämnden avstyrkts. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall förklarade sig vara förvånad över polisnämndens avstyrkan 
och framhöll det otänkbara av att taga några timmar till dubblering, då den förut anställde 
extra polismannens tid i stor utsträckning är upptagen med tjänstgöring i stället för de 
ordinarie under deras sjukdom eller ledighet. Beträffande polismännens hänvisning rörande 
Slättens införlivning ansåg talaren, att detta vore en sak, som ej alls hade med den 
föreliggande frågan att göra, då denna endast gällde anställandet av en extra poliskonstapel 
under innevarande sommar. 
 
Yrkade bifall till magistratens föreliggande framställning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, efter slutad överläggning att i enlighet med polisnämndens 
och drätselkammarens förenämnda yttranden avslå framställningen. 
 
§ 76. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att till stenhuggaren 
herr Gust. V. Carlsson för ett pris av 75 öre per kvm. få försälja ett tomtområde inom 
stadsägan n:119, vilket område enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av c:a 715 
kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 77. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 maj 1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 76. En så lydande skrivelse förelåg: 
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”Till Drätselkammaren i Lysekil. 
 
Vi inneha på arrende vid Rinkenäs ett område tillhörigt staden, vilket vi iordningställt för 
utlastning av gatsten från våra bergområden å Stångehuvud. Detta kontrakt förfaller den 14 
mars 1931, och vi önska att på rimliga villkor få förnya detsamma för en tidsperiod som förut, 
efter 20 år. 
 
Då emellertid själva upplagsplatsen är otillräcklig under tider, då man nödgas lagra stenen, 
anhålla vi, därest enighet i saken kan nås, om rätt att inom begränsat område få göra 
ytterligare utfyllning i sjön, på båda sidor om vår nuvarande lastbrygga. 
 
Då tanke är att mera maskinellt ordna bergsbrytningen å vårt område därute, önska vi gärna, 
att ärendet upptages och slutbehandlas så snart ske kan. 
 
Lysekil den 30 april 1930. 
 
A.-B. A. K. FERNSTRÖMS GRANITINDUSTRIER. 
John Sterner.” 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade remitterat skrivelsen till hamnstyrelsen, som vid 
sammanträdet denna dag måtte enligt å skrivelsen gjord anteckning beslutit följande:  
 
Att tillstyrka bifall till framställningen i vad den avser utfyllnaden under villkor:  
 
a t t utfyllningen företages efter hamnstyrelsens anvisning. 
 
a t t i den mån någon del av hamnområdet skulle ingå i det arrenderade området, 
utarrenderingen icke finge ske för längre tid än 10 år; 
 
samt  a t t skäligt arrende skulle förbehållas hamnkassan för i anspråk taget hamnområde. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under enhällig tillstyrkan 
om, dels att bolaget för samma årliga arrendeavgift får förnya arrendet i fråga på ytterligare 
10 år på villkor att intet hinder skulle möta för staden att anlägga kaj utanför arrendeområdet, 
och att vid arrendetidens slut de å området gjorda förbättringarna må komma staden tillgodo 
utan ersättning från densammas sida, dels att bolaget må få efter hamnstyrelsens anvisning 
göra ytterligare utfyllnad i sjön på båda sidor om den bolaget tillhöriga bryggan. 
 
Vidare beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige göra det uttalandet, att den på av 
hamnstyrelsen anförda skäl ej velat förorda utarrendering av området på längre tid än 10 år, 
dock förutsatte kammaren, att vid arrendeperiodens utgång möjlighet skulle föreligga för 
förlängning av arrendetiden på ytterligare 10 år. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Ljungberg meddelade med anledning av detta ärende, att drätselkammaren ej velat yttra 
sig med hänsyn till hamnstyrelsens uttalande om arrendebeloppets fördelning mellan staden 
och hamninrättningen, en angelägenhet som senare kunde bliva föremål för drätselkammarens 
och hamnstyrelsens behandling. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna ifrågavarande arrendets förnyelse i enlighet 
med drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
§ 78. 
Från elektricitetsverkets styrelse förelåg skrivelser rörande matkablars omläggande till 
jordledningar till jordledningar, ett arbete som skulle draga en kostnad av 45,000 kronor, och 
hade verkets styrelse redan träffat avtal med Allmänna Svenska Elektriska Aktiebolaget om 
arbetets utförande. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 30 nästlidne maj enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda dels godkännande av de av ifrågavarande styrelse redan vidtagna 
åtgärderna i saken, dels att beloppet för ändamålet måtte utgå av elektricitetsverkets 
vinstmedel för innevarande år. 
 
Herr ordföranden meddelade, att verkets styrelse ansett sig böra utnyttja de exceptionellt låga 
materialpriserna och därför avslutat överenskommelse med förenämnda bolag utan att först 
hava hört stadsfullmäktige. talaren upplyste samtidigt om, att den missprydande och ur 
trafiksynpunkt besvärliga fackverksstolpen mellan Kungs- och Färgaregatorna komme att på 
grund av denna omläggning borttagas. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att godkänna de av bemälda styrelse med hänsyn till 
detta arbete vidtagna åtgärderna, dels att medel för ändamålet skulle utgå såsom ovan sagts. 
 
§ 79. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet den 29 april 1930 med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordförande, vice ordföranden, Lundbom och Johansson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 26. Genom föreliggande skrivelse ansökte stadsingenjören herr Sven H. Lundgren om att i 
sin blivande nybyggnad å stadsäga n:o 433 C inom kvarteret ”Flaggberget” få inrätta 1 st. 
vattenklosett, till vars spolning vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen för ifrågavarande klosett kommer att utmynna i ledning i Drottninggatan, 
vilken ledning har tillräckligt grov dimension för att i sanitärt hänseende bliva betryggande. 
 
I detta ärendes behandling deltog ej herr stadsingenjören Lundgren. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och avloppsledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på i skrivelsen nämnda 
villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd till denna klosetts 
inrättande. 
 
§ 80. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 29 april 1930 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Lundbom och Johansson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 28. En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
I likhet med andra städer vore önskvärt, att Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar 
ville ha godheten taga frågan under övervägande, huruvida årsavgiften för vattenklosetter kan 
upphöra, alldenstund undertecknade betala all vattenförbrukning efter mätare. 
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Vi tycka, att det inte är mer än rätt och billigt, att avgiften upphör, ty vi anse, att det är 
oriktigt, att en sådan avgift skall ingå här i Lysekil, alldenstund sådan ej förekommer i andra 
städer. 
 
Lysekil den 20 april 1930. 
 
Aktiebolaget Sveriges förenade Konservfabriker. Grand Hotell. 
Avd. kontoret i Lysekil.   Lysekil. 
ARTHUR NIHLÉN.   F. NILSSON. 
ARNOLD OHLSSON   GUSTAV JOHANSSON. 
Stadshotellet.    Park Hotell.” 
 
Med anledning av denna skrivelse beslöt styrelsen enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda, 
att för dem som ha vattenklosetter och för desamma betala såväl årsavgift med 30 kronor per 
st. som för vatten enligt mätare, årsavgiften per vattenklosett måtte nedsättas till 15 kronor f. 
o. m. 1930 års ingång. 
 
Tillika ville styrelsen betona, att den ej ansåg sig kunna hos stadsfullmäktige tillstyrka 
årsavgiftens borttagande för dessa klosetter, även om vatten för desamma betalas enligt 
mätare, då detta skulle komma att innebära orättvisa mot de övriga, som fortfarande hade att 
erlägga en årsavgift av 30 kronor per vattenklosett, till vilken den årliga vattenförbrukningen 
enligt mätare skulle uppgå till mera än hälften av sistnämnda belopp. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Christenson ansåg, att avgifterna härvidlag äro för höga jämfört med andra stöder, och 
föreslog, att ifrågavarande avgifter måtte nedsättas till 10 kronor per år för dem, som betala 
såväl årsavgift som vatten enligt mätare och till 15 kronor per år för de övriga förbrukarna. 
 
Herr Ljungberg anförde häremot, att man i stadens utgifts- och inkomststat för innevarande år 
räknat med dessa avgifter till ett visst belopp, samt förordade bifall till vattenstyrelsens 
förslag i ärendet, vilket förslag avsåg nedsättning i avgifterna f. o. m. detta års ingång för 
dem, som erlägga såväl årsavgift som betalning enligt mätare för till sådana klosetter använt 
vatten. Talaren ansåg, att frågan kunde tagas upp till förnyad behandling under nästa år. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, efter av herr ordföranden 
framställd proposition på bifall till vartdera av de båda föreliggande förslagen i ärendet, utan 
votering, att bifalla vattenstyrelsens förenämnda förslag. 
 
§ 81. 
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Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under detta år, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med 
hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka de på den 
ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 14 innevarande juni månad vilja få 
framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 30 nästlidne maj hade drätselkammaren 
beslutit att hos stadsfullmäktige förorda önskemålet av att ombudet, i enlighet med 
revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihet och för att den uppkomna vinsten disponeras i 
enlighet med styrelsens för järnvägsbolagets förslag och revisorernas hemställan, samt att 
arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej yttrat sig, då denna 
del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till valkommittén för förslags 
upprättande. 
 
Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för denna dag beslutit att hos 
stadsfullmäktige förorda, att ombudet måtte få i uppdrag att vid stämman i fråga rösta för att 
till revisor för år 1931 väljas försäljningschefen herr Edmund Andersson med bankkamreraren 
herr Ernst Larsson såsom suppleant. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och dennes suppleant hade valkommittén ej velat 
avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu liksom under en lång följd av år borde 
överlämnas till personer från landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud från 
densamma vid bemälda bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens och valkommitténs 
förenämnda förslag i ärendet. 
 
§ 82. 
Från Svenska Stadsförbundet förelåg cirkulärskrivelse rörande representation vid förbundets 
sjunde ordinarie kongress, som äger rum i Örebro den 27 och 28 instundande augusti. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för dess 
yttrande, och förelåg nu med anledning av denna remiss dylikt yttrande, enligt utdrag av 
drätselkammarens protokoll för den 30 nästlidne maj. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige förorda, att till stadens ombud vid 
denna kongress väljes stadsfullmäktiges ordförande, kontraktsprosten Fritz Lüsch, och att ett 
belopp av 100 kronor måtte beviljas såsom bidrag till kostnaderna för dylik representation. 
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Tillika hade drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige förorda, att ett ytterligare 
belopp å 100 kronor beviljas såsom bidrag, för att stadskamrerare Axel Holmqvist skulle bliva 
i tillfälle att bevista nämnda kongress. 
 
Det sammanlagda beloppet härvidlag, 200 kronor, hade drätselkammaren beslutit hos 
stadsfullmäktige föreslå att anvisas av medel anslagna i innevarande års utgifts- och 
inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att låta representera sig vid förenämnda kongress samt att 
till dylik representant utse herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, till vilken ett bidrag av 100 
kronor skulle för ändamålet lämnas. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, att bevilja ett ytterligare belopp å 100 
kronor såsom bidrag för att stadskamrer herr Axel Holmqvist skulle bliva i tillfälle att bevista 
kongressen i fråga. 
 
Det sammanlagda beloppet härvidlag, 210 kronor, skulle utgå såsom av drätselkammaren 
föreslagits. 
 
§ 83. 
Från hamnstyrelsen förelåg genom magistraten överlämnad berättelse över nämnda styrelses 
räkenskaper och förvaltning för år 1929 jämte revisorernas berättelse för samma tid tillika 
med hamnstyrelsens förklaring med anledning av den av revisorn Th. Madison gjorda 
anmärkningen mot att hamnstyrelsen ej upptagit hamnavgifter för utgående konserver. 
 
Samtliga dessa handlingar förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 5: 1930, vilken bilaga före 
detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Härjämte förelåg av hamnstyrelsen från hamnkassören infordrat yttrande med anledning av 
den gjorda anmärkningen, vilket var av följande lydelse: 
 
”Till Hamnstyrelsen i Lysekil 
 
Som infordrat yttrande över den ene revisorns, herr Th. Madisons, reservation mot 
ansvarsfrihet för hamnstyrelsens förvaltning för år 1929 får undertecknad, hamnkassör med 
återställande av revisionsberättelsen anföra följande. 
 
De skäl, som föranlett reservanten till ifrågavarande åtgärd, uppgiver denne vara, att 
hamnstyrelsen medgivit befrielse från hamnavgift (för utgående konserver), utan att 
stadsfullmäktige beslutit därom. Detta yttrande vederlägger dock reservanten själv genom sitt 
meddelande, ”att Stadsfullmäktige år 1911 beslutat, att konserver, för vilka hamnavgift erlagts 
vid inkommande, äro från dylik avgift befriade vid utgående.”  
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Genom att vid varje års fördragning av hamnens räkenskaper och förvaltning samt beviljande 
av ansvarsfrihet för hamnstyrelsen utan att låta sitt ovannämnda beslut år 1911 undergå någon 
som helst ändring, icke ens år 1924, ehuru hamnens revisorer även då gjorde framställning om 
hamnavgift för utgående konserver, hava Stadsfullmäktige vidhållit sitt beslut av år 1911, 
oavsett att hamntaxan år 1916 och även senare undergått vissa prisändringar. Reservanten 
synes helt bortse från dessa fakta och uttalar sin protest mot att icke hamnstyrelsen beslutat 
uttaga hamnavgift för utgående konserver, oaktat ett sådant hamnstyrelsens beslut 
otvivelaktigt skulle kommit i uppenbar strid med Stadsfullmäktiges beslut av år 1911. 
 
Lysekil den 20 mars 1930. 
EMIL LÖFBERG”. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrande sig följande talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr ordföranden framhöll, att då nu anledningen till den angivna reservationen genom 
stadsfullmäktiges antagande av förslag till ny hamntaxa blivit undanröjd, man ej hade annat 
att göra än att bevilja ansvarsfrihet härvidlag. 
 
Herr Otto Olsson ansåg ock, att stadsfullmäktige endast hade att bevilja hamnstyrelsen 
ansvarsfrihet för den tid revisionen avsåg, men uttalade önskemålet, att stadsfullmäktige 
borde giva revisorn Madison sitt erkännande för att han fäst uppmärksamheten på en punkt, 
som kunde diskuteras. 
 
Herr Ludvig Andersson sade sig delvis kunna dela den föregående talarens mening i saken, 
men ansåg att revisorn i fråga borde kunnat draga sig till minnes, att revisorerna redan år 1924 
påtalat förhållandet beträffande hamnavgifter för utgående konserver. Talaren framhöll, att 
felet i det hela berodde därpå, att man aldrig fått tillbaka den år 1925 uppgjorda och av 
stadsfullmäktige antagna hamntaxan från Kungliga Kommerskollegium, varför man tvingats 
att tillämpa den gamla. Vidare påpekade talaren, att den ej berott på någon förtegenhet från 
hamnstyrelsens sida såsom reservanten velat göra troligt, att saken ej tidigare klarlagts. 
 
Herr ordföranden ansåg det tydligt, att stadsfullmäktige borde vara tacksamma mot varje 
revisor för hans uppmärksamhet och noggrannhet, men att det i detta fall kunde vara 
obehövligt att genom anteckning till protokollet göra något särskilt uttalande om erkänsla. 
 
Herr Foss: Att stadsfullmäktige behandlat frågan alltför lättvindigt år 1925, och att man nu ej 
hade annat än att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för ifrågavarande räkenskaper och 
förvaltning, men att det bleve en annan fråga, huru man med hänsyn till dessa hamnavgifter 
skulle ställa sig för den tid som återstår av året. 
 
Ansåg att konservfabrikanterna sluppit för lätt undan härvidlag och yrkade, att 
stadsfullmäktige måtte besluta om att under den återstående delen av året tillämpa en taxa 
med 10 öre per 100 kg. utgående konserver. 
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Herr Ljungberg föreslog, att stadsfullmäktige måtte till hamnstyrelsen hemställa om att den 
gåve akt på den nya hamntaxans behandling, så att den ej bleve kvarliggande hos 
myndigheterna, och att, om avgiften för utgående konserver bleve densamma som i den gamla 
hamntaxan, stadsfullmäktige då kunde upptaga frågan om sänkning av denna avgift. 
 
Herr Lindbom fann det olämpligt att nu fatta beslut om att upptaga hamnavgifter för utgående 
konserver dender den återstående delen av året och anslöt sig till herr Ljungbergs förslag. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, efter av herr ordföranden 
framställd proposition på bifall till de olika förslagen med hänsyn till ifrågavarande 
hamnavgift, utan votering, att bifalla det av hr Ljungberg framlagda förslaget med iakttagande 
av följande gjorda formulering: 
 
Att hemställa till hamnstyrelsen att densamma noga aktgiva på ifrågavarande förhållande och, 
om den så anser erforderligt, den då måtte till stadsfullmäktige inkomma med de förslag i 
ärendet, den kan finna lämpliga. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med tvenne av revisorernas tillstyrkan 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 84. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1929 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo i tryck enligt --- Bilaga N:o 6, 1930, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 86. 
Från styrelsen för kommunala mellanskolan förelåg redogörelse över skolans räkenskaper och 
förvaltning för år 1929 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper enligt --- Bilaga 
N:o 8, 1930, och hade dessa handlingar före dagens sammanträde utdelats i tryck till 
ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 87. 
Från Lysekils stads elektricitetsverks styrelse förelåg berättelse över dess räkenskaper och 
förvaltning för år 1929 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper enligt --- Bilaga 
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N:o 9, 1930, vilken bilaga förelåg i tryck och före detta sammanträde utdelats till 
stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 88. 
Förvaltnings- och revisionsberättelser över Systemaktiebolagets i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1929 förelågo, och hade stadsfullmäktige intet att emot ifrågavarande bolags 
förvaltning och verksamhet under sagda tid erinra. 
 
Berättelsen lades till handlingarna. 
 
§ 89. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat avskrift av Kungliga Finansdepartementets 
skrivelse till Länstyrelsen, genom vilken skrivelse meddelades, att Kunglig Maj:ts bifallit 
stadens ansökan jämlikt stadsfullmäktiges beslut av den 13 juni 1929 om att få upptaga ett på 
tjugo års amortering ställt lån å Ett hundra tusen (100,000) kronor till bestridande delvis av 
kostnaderna för uppförande av nytt försörjningshem.  
 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 90. 
Genom föreliggande skrivelse meddelade Kungliga Järnvägsstyrelsen, att den vid 
fastställande av tidtabellen f. o. m. den 15 maj 1930 i största möjliga mån sökt tillgodose de 
önskemål stadsfullmäktige fastställt enligt sin skrivelse av den 18 december 1929. 
Skrivelsen lästes och lades till handlingarna. 
 
§ 91. 
Då dagens föredragningslista genomgåtts, föreslog herr Otto Olsson att stadsfullmäktige måtte 
fatta beslut om dels att hemställa till hälsovårdsnämnden att densamma måtte ålägga 
Aktiebolaget Elis Luckeys Konservfabrik att snarast möjligt gå i författning om att inkoppla 
fabrikens avloppsledning i den stora kulvertledningen vid norra hamnen, då detta ännu ej, 
trots vattenstyrelsens anmodan, skett, dels att göra framställning till vattenstyrelsen, att denna 
måtte till hälsovårdsnämnden avskrifter av de handlingar i styrelsens protokoll, vilka hava 
avseende på ifrågavarande inkoppling. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
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HJ. SÖRENSEN. 
GÖSTA BOHEMAN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset torsdagen den 31 juli 1930 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1930 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 21 augusti 1930. 
 
§ 92. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Sterner, Gust. Karlson, och Ludv. 
Andersson och fröken Wallentin voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hofrätssnotarien, Josef Centerwall, övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 93. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 94. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Otto Olsson och Karl Källén. 
 
§ 95. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse rörande tomtförsäljning: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 augusti 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Elmqvist samt stadsingeniören Lundgren. 
Vi protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 101. Genom föreliggande skrivelse ansökte änkefru Justina Johansson om att få köpa 
tomten till huset n:o 18 vid Södra Kvarngatan (= tomten n:o 19 inom kvarteret ”Vadet”, 
vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 375 kvm. 
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Drätselkammarens herr ordförande hade remitterat ansökningen till byggnadsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 nästlidne juli beslutit att tillstyrka denna 
försäljning. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till 
sökanden försälja ovannämnda tomt för ett pris av tre )3) per kvm. 
 
Kammaren ville dock framhålla, att denna försäljning kan ske endast under förutsättning av 
att staden förvärvar ett i tomten ingående område tillhörigt tullöveruppsyningsmannen herr 
Carl A. Andersson. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande under förutsättning av att 
staden kan förvärva det i skrivelsen nämnda tomtområdet. 
 
§ 96. 
Vattenstyrelsen hade till stadsfullmäktige ingivit en nu föreliggande, så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet den 8 juli 1930 med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Källén och Johansson samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 36. Genom föreliggande skrivelse ansökte Aktiebolaget Boviks Konservfabriker om att från 
stadens vattenledningsnät få tillkoppla vattenledning för spolning av 1 st. vattenklosett i 
bolagets fabriksbyggnad i Rinkenäs, vilken klosetts inrättande hälsovårdsnämnden tidigare 
lämnat tillstånd till (dock på villkor att spolvatten för densamma ej finge tagas från stadens 
vattenledningsnät). 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
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   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på i skrivelsen nämnda 
villkor. 
 
§ 97. 
En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Enligt Engbergska donationsfondens bestämmelser åligger det Stadsfullmäktige att bestämma 
stipendiernas storlek, och får jag med anledning därav å Stipendienämndens vägnar föreslå, 
att Stadsfullmäktige för innevarande år ville fastställa stipendiernas antal till (7) och beloppet 
för vart till fem hundra (500) kronor. 
 
Lysekil den 18 augusti 1930. 
FRITZ LÜSCH.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att fastställa ifrågavarande stipendiers antal och storlek i 
enlighet med vad i denna skrivelse föreslagits. 
 
§ 98. 
Redogörelse och revisionsberättelse över Lysekils föreläsningsförenings jämte dess 
folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning för tiden f. o. m. 1 juli 1929 t. o. m. den 30 juni 
1930 förelågo, och beslöt stadsfullmäktige enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas 
tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 99. 
Magistraten hade begärt stadsfullmäktiges yttrande över Svenska Stadsförbundets skrivelse 
till Konungen om sådan ändring i vederbörande frfattningar, att kommunens 
anslagsbeviljande myndigheter må äga full frihet att genomföra en centralisation av kassa- 
och räkenskapsväsen för kommunens förvaltning i sin helhet, då sådan centralisering befanns 
önskvärd. 
 
Denna skrivelse förelåg nu i avskrift. 
 
Härjämte förelåg avskrift av det yttrande drätselkammaren för sin del avgivit i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att instämma i den av ifrågavarande förbund sålunda till 
Konungen gjorda framställningen. 
 
§ 100. 
Enligt föreliggande kungörelse meddelade Kunglig Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs 
och Bohus län, att den funnit skäligt förorda, att kapitlet VII i den av Kunglig Maj:ts 
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befallningshavande den 6 november 1905 fastställda byggnadsordningen för Lysekils stad 
skall hava förändrad lydelse i enlighet med stadsfullmäktiges i Lysekil beslut den 21 mars 
1929. 
 
Kungörelsen lades till handlingarna. 
 
§ 101. 
I enlighet med föreliggande protokoll av den 11 dennes meddelade magistraten, att allmän 
rådstuga på grund av Kunglig Maj:ts nådiga brev den 21 sistlidne mars om införlivning av 
vissa delar av Lyse socken med Lysekils stad beslutit, att antalet stadsfullmäktige i Lysekil 
skall f. o. m. den 1 januari 1931 utgöra 26. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OTTO OLSSON. 
KARL KÄLLÉN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 29 september 1930 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1930 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 2 oktober 1930. 
 
§ 102. 
Upprop förrättades, varvid herrar ordföranden, Christenson, Boheman och Erik Carlsson voro 
frånvarande med anmälda förfall. 
 
På grund av herr ordförandens bortovaro leddes dagens förhandlingar av herr vice 
ordföranden. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 103. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 104. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Gust. Karlson och Ludv. 
Andersson. 
 
§ 105. 
Drätselkammaren anmälde genom föreliggande skrivelse, att nedannämnda ledamöter och 
suppleanter äro i tur att ur drätselkammaren med detta års slut avgå: 
 
Ledamöter: herrar redaktören Axel Ljungberg, mekanikern Otto Olsson och handlanden Fritz 
G. Olsson. 
 
Suppleanter: herrar fabrikören Rich. Björsell, redaktören Harald Foss och järnhandlaren 
Pontus Lundbom. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 106. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till ingeniören 
herr Carl Forsström för ett pris av fem (5) kronor och 70 öre per kvm. försälja tomten till 
huset n:o 5 vid Bansviksgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 370 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 107. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att för ett pris av 
fem (5) kronor och 25 öre per kvm. få till konservförmannen herr O. J. Broberg, försälja 
tomten till huset n:o 50 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 165 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 108. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivels förande vatten- och avloppsrörs 
nedläggande från Rosviksgatan till Kyrkvik: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 september 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 122. Vid sitt sammanträde den 30 sistlidne maj under § 78 i protokollet beslöt 
drätselkammaren i samband med frågan om matarkablars omläggning till jordledningar 
uppdraga åt stadsingenjören att upprätta kostnadsförslag å nedläggande av vatten- och 
avloppsrör från Rosviksgatan till Kyrkvik. 
 
Sådant förslag hade nu upprättats och förelåg i 2:ne alt., alt. I å 7,600 och alt. II å 4,670 
kronor. 
 
Dessutom var i förslaget upptaget ett belopp å 800 kronor för vidgning av Badhusgatan. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att, under förutsättning av att eletricitetsverket härvidlag 
bidrager med ett belopp av 1,600 kronor, låta utföra ifrågavarande arbete enligt alt. I tillika 
med arbetet för Badhusgatans vidgning. 
 
De på staden direkt belöpande kostnaderna för dessa arbeten skulle alltså uppgå till ett belopp 
av 6,800 kronor, och beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige dels anmäla de i saken 
vidtagna åtgärderna, dels hemställa om att det för ifrågavarande ändamål erforderliga 
beloppet måtte förskotteras av tillgängliga medel under innevarande år för att upptagas i 1931 
års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika beslöt kammaren, att dessa arbeten skola utföras på tid och sätt, som herrar 
ordföranden och stadsingenjören kunna finna lämpligast. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Foss ifrågasatte, huruvida det förelåge nog starka skäl för utförandet av detta arbete i 
samband med den nu pågående nedläggningen av elektriska kablar. Dock framhöll talaren att 
om nedläggandet av dessa vattenrör komme att bidraga till förbättrandet av vattnet i Kyrkvik, 
så borde arbetet i fråga utföras. Tillika ansåg talaren, att vattenstyrelsen bort yttra sig i frågan. 
 
Herr Ljungberg meddelade, dels att man genom nedläggande av dessa vattenledningsrör kan 
räkna med en förbättring av cirkulationen i ledningsnätet, en sak som skulle bidraga till att få 
bättre vatten, dels att arbetet i fråga ännu ej påbörjats, men att drätselkammarens föreliggande 
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skrivelse fått den formulering den har på den grund, att kammaren ej beräknat att 
stadsfullmäktige skulle sammanträda så tidigt som skett. Vidare påpekade talaren, att 
vattenstyrelsen tidigare tagit upp detta arbete i en större plan, som emellertid ej kommit till 
utförande, detta mest på grund av ekonomiska skäl. 
 
Herr Foss förklarade sig nöjd med dessa upplysningar i saken. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att på i skrivelsen nämnda villkor 
bevilja ifrågavarande anslag, och skulle medel för ändamålet utgå såsom av drätselkammaren 
föreslagits. 
 
§ 109. 
Rörande inrättande av allmänna stall förelåg från drätselkammaren en skrivelse av följande 
lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 25 september 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson 
och Elmqvist samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 129. Till förnyad behandling upptogs det senast vid drätselkammarens sammanträde den 3 
dennes under § 120 i protokollet bordlagda ärendet rörande inrättade av allmänna stall. 
 
Detta ärende hade uppkommit därigenom, att herr stadsfiskalen Elias Sandell jämlikt 
drätselkammarens protokoll för den 6 sistlidne februari, § 28 gjort framställning till 
kammaren om detta ärendes upptagande till behandling, då behov för dylika stalls inrättande 
förelåg. 
 
Ärendet hade av drätselkammaren enligt dess beslut av den 13 sistlidne maj, § 64 i 
protokollet, remitterats dels till hälsovårdsnämnden, dels till Lysekils köpmansförening. 
 
Hälsovårdsnämnden, som yttrat sig med hänsyn till frågan om eventuellt iståndsättande av de 
handlanden herr J. A. Jacobsson tillhöriga stallen för ifrågavarande ändamål, hade beslutit 
avstyrka detta på grund av stallens belägenhet. 
 
Köpmansföreningen hade ansett en plats vid Bansviksgatan (det s. k. Helpska stenbrottet) 
lämpligt för uppförande av dylikt stall. 
 
Vid kammarens förstnämnda sammanträde erhöll herr ordföranden i uppdrag att underhandla 
med fru Thora Löfving om möjligheten för staden att för sagda ändamål få förvärva den 
henne tillhöriga trädgården vid Drottninggatan. 
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Herr ordföranden meddelade nu, att frun Löfving förklarat sig villig sälja trädgården i fråga 
till staden för ett pris av 8,000 kronor. 
 
Vidare meddelade herr ordföranden, att direktören herr Gustaf Corner-Cornelius på 
frivillighetens väg insamlat ett belopp av 1,500 kronor för åstadkommande av dylika stall. 
 
Enligt stadsingenjörens beräkning skulle kostnaden för ett sådant stalls uppförande, med 
beräkning av 10 á 15 spiltor, uppgå till 3.100 kronor, om stallet förlägges till den av 
köpmansföreningen föreslagna platsen. 
 
Drätselkammaren, som icke ansåg sig kunna reflektera å fru Löfvings ovannämnda anbud, 
beslöt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att få i det så kallade Helpska stenbrottet 
vid Bansviksgatan uppföra ett stall enligt förenämnda beräkning, och skulle nettokostnaden 
härvidlag för stadens räkning, då man beräknar de ovannämnda insamlade medlen, uppgå till 
1.600 kronor. 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att detta belopp måtte anvisas att utgå 
av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Kammaren ville dock framhålla, att förutsättningen för detta stalls uppförande är, att 
hälsovårdsnämnden därtill lämnar tillstånd. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg framhöll, att den härvidlag av drätselkammaren föreslagna lösningen ej vore 
idealisk med hänsyn till det blivande stallets läge m. fl. förhållanden men kammaren hade 
emellertid velat ordna frågan tills vidare i enlighet med sitt nu föreliggande förslag. 
 
Herr Lindbom ansåg, att stallet där det nu föreslagits komme att fylla sitt ändamål samt 
hemställde till herr borgmästaren Sundberg om att hälsovårdsnämnden härvidlag ej måtte gå 
alltför strängt till väga. 
 
Herr borgmästaren Sundberg meddelade, att hälsovårdsnämnden ej utdömt mer än ett enda 
stall, och detta på grund av framställning från de närboende. Ett annat stall hade 
fastighetsägaren själv utdömt utan nämndens åtgörande. 
 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 62 
 

Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla den 
föreliggande framställningen, och skulle medel för ändamålet utgå i enlighet med 
drätselkammarens förslag. 
 
§ 110. 
Svenska Stadsförbundet hade genom till drätselkammaren ställd skrivelse meddelat, att 
medlemsavgiften till förbundet för år 1931 skall, i likhet med vad fallet är för innevarande år, 
utgå med sex (6) kronor för varje fullt hundratal invånare, vadan denna utgift för staden skulle 
uppgå till tvåhundra fyratiosex (246) kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år 
är medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptagits i 1931 års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med denna tillstyrkan. 
 
§ 111. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att staden även för år 1931 måtte 
prenumerera på 26 ex. av förbundets tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år eller kr. 12:- vid kommunal 
prenumeration å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration å 26 ex. under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal exemplar som i år, samt att beloppet för ändamålet 
upptages i 1931 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet därmed. 
 
§ 112. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om att staden måtte för år 1931 för 
stadsfullmäktigeskontorets räkning prenumerera på 1 ex av Post- och Inrikes Tidningar, 
kommunalupplaga B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort tre (3) kronor 
och 65 öre. 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet 
upptagas bland stadens utgifter förpolisväsendet under år 1931. 
 
§ 113. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 23 september 1930 med styrelsen för 
Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Johansson, Kihlberg, Ljungberg och Andersson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 44. Genom föreliggande skrivelse ansökte fru Berta Callert om att i sin fastighet 
Kungsgatan n:o 34 och Korsgatan n:ris 3 och 5 (stadsägorna n:ris 291 och 292) få inrätta 9 st. 
vattenklosetter, till vilkas spolning vatten skulle användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Hälsovårdsnämnden hade tidigare beslutit att för sin del lämna tillstånd till anläggningens 
utförande. 
 
I detta ärendes behandling deltog ej herr ordföranden. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Då utomhusledningen för ifrågavarande klosetter kommer att utmynna i sökanden tillhörig 
avloppsledning, beslöt styrelsen hos stadsfullmäktige framhålla, att det åligger sökanden att 
på egen bekostnad låta avhjälpa eventuellt blivande felaktigheter å ifrågavarande 
avloppsledning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning på i skrivelsen nämnda 
villkor, som ock innefatta, att det åligger att på egen bekostnad låta avhjälpa eventuellt 
felaktigheter å den sökanden tillhöriga avloppsledningen, i vilken utomhusledningen från 
dessa klosetter kommer att utmynna. 
 
§ 114. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte herr Emil Löfberg om att hans arvode såsom 
fattigvårdsstyrelsens ombudsman m. m. måtte f. o. m. 1931 års ingång höjas från nuvarande 
1,200 till 2,000 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till fattigvårdsstyrelsen och 
drätselkammaren, vilka myndigheters yttranden nu förelågo. 
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Enligt utdrag av sitt protokoll för den 19 sistlidne augusti hade fattigvårdsstyrelsen beslutit att 
hos stadsfullmäktige förordna bifall till framställningen sålunda, att ifrågavarande arvode f. o. 
m. den 1 januari 1931 måtte fastställas till 1,800 kronor per år med ett personligt 
tilläggsarvode å 200 kronor, eller sammanlagt 2,000 kronor per år. 
 
Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 3 nästlidne september beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i ärendet, dock med 
framhållande av del att det härvidlag gäller ett förtroendeuppdrag, dels att i arvodesbeloppet, 
1,800 kronor, jämväl innefattas ersättning för hållandet av expeditionslokal för fattigvården 
och för lokalens uppvärmning och belysning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen med 
iakttagande av vad fattigvårdsstyrelsen och drätselkammaren i saken föreslagit. 
 
§ 115. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse med meddelande om vidtagna åtgärder med hänsyn 
till avloppsledningar från Aktiebolaget Elis Luckeys Konservfabrik vid norra hamnen, vilken 
skrivelse lästes. 
 
Herr Otto Olsson, som den 5 juni, d. å. väckt förslag i stadsfullmäktige rörande ordnandet av 
ifrågavarande avloppsledningar avloppsledningar, uttalade sin tillfredsställelse över vad 
hälsovårdsnämnden i saken åtgjort. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 116. 
Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, hemställde herr Foss till herr borgmästaren 
Sundberg om upplysning, huruvida det vore med verkligheten överensstämmande, att 
byggnadsnämnden i vissa fall tilläte uppförandet av kiosker och i andra fall förbjöde sådanas 
uppförande. De hade nämligen kommit till talarens kännedom, att nämnden nyligen tillåtit 
uppförandet av en kiosk vid salutorget. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att byggnadsnämnden den 14 sistlidne augusti 
lämnat tillstånd för uppförandet av kiosken ifråga, men att nämnden trott den vara avsedd för 
fastighetsägaren själv och icke för att uthyras till affärslägenhet. Nämnden hade emellertid, 
sedan den fått klarhet i saken, vid sitt sammanträde den 29 förra månaden återkallat det 
sålunda lämnade tillståndet och endast medgivit kioskens begagnande till vidare, varför 
kiosken kommer att borttagas, så fort nämnden så påfordrar. 
 
Herr Foss förklarade sig nöjd med de sålunda lämnade upplysningarna i saken och framhöll, 
att konkurrensen givetvis fordrade neutral och lika behandling i sådana frågor. 
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Fröken Wallentin meddelade, att hon hört att kiosken i fråga egentligen skulle utgöra ett 
utbyggande av huset n:o 47 vid Kungsgatan, samt uttalade sin fulla anslutning till 
interpellantens ställning till det av honom påtalade förhållandet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
C. BRÄNNBERG. 
G. KARLSON. 
L. ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 20 oktober 1930 kl. 1 e. m. betygas. 
 
C. BRÄNNBERG. 
 /AXEL HOLMQVIST 
 
1930 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 31 oktober 1930. 
 
§ 117. 
Upprop förrättades, varvid herr Sterner, Evald I. Andersson, Sandström och Erik Carlsson 
voro frånvarande med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 118. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 119. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lycke och Elmqvist. 
 
§ 120. 
Genom föreliggande skrivelse hemställde magistraten om utseende av fyra kommunalombud 
för den stundande mantalsskrivningen och allmänna folkräkningen, och föreslogs i skrivelsen 
en ersättning av 200 kronor till vart och ett av dessa ombud. 
 
I särskild promemoria hade magistraten angivit de arbetsuppgifter, som komme att åligga 
ifrågavarande ombud. 
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Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till pastorsämbetet och 
drätselkammaren, vilka avgivit föreliggande yttranden i dtsamma. 
 
Pastorsämbetet hade till dylika ombud föreslagit herrar kyrkovaktmästaren Carl Högberg, 
hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, stadsexekutorn Alf Öhrngren och förre 
fjärdingsmannen C. A. Qvillberg och som suppleant för den sistnämnde polismannen herr 
Sigfrid Johansson. Vidare hade pastorsämbetet föreslagit sättet för ombudens fördelning av 
det blivande arbetet härvidlag. 
 
Drätselkammaren hade enligt utdrag av sitt protokoll för den 23 dennes beslutit att hos 
stadsfullmäktige föreslå, att 100 kronor beviljas såsom dylikt arvode till vart och ett av de fyra 
ombud, alltså sammanlagt 400 kronor, och med skyldighet för ombuden att biträda 
allmänheten såsom den magistratens skrivelsen bilagda promemorian angiver. 
 
Tillika hade kammaren beslutit hos stadsfullmäktige, att beloppet för ändamålet måtte utgå av 
medel anslagna i innevarande års utgifts- och inkomststat för oförutsedda utgifter. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg, att drätselkammaren härvidlag varit för sparsam, då 
ombudens arbete denna gång är ovanligt stort, en sak som tydligt framginge av vederbörande 
förordning. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att ett arvode å 200 kronor till vart och ett av dessa ombud vore för 
mycket, helst det gällde förtroendeuppdrag för en jämförelsevis kort tid. Talaren framhöll, att 
det ej vore förenat med några särskilda svårigheter att ifylla formulären för 
mantalsskrivningen och allmänna folkräkningen, varför envar kunde göra detta utan hjälp, 
samt påpekade, att det i Uddevalla utanordnats ett belopp av 960 kronor för tretton sådana 
ombud, varför 400 kronor kunde vara tillräckligt här. 
 
Herr ordföranden ansåg, att man ej med fog kunde påstå, att var och än uppgiftsskyldig vore i 
stånd att iflylla dessa uppgifter, ty det vore att överskatta allmänhetens kännedom. Talaren 
påvisade, att Strömstad utsett elva sådana ombud med 50 kronor till varje, alltså sammanlagt 
550 kronor, och då Lysekil är mer än dubbelt så stort, vore det ej oskäligt anslå 800 kronor för 
ändamålet men ville som en medelväg föreslå 150 kronor till varje ombud, alltså sammanlagt 
600 kronor. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige efter framställd proposition 
på bifall till å ena sidan drätselkammarens förslag till dylika arvoden och å andra herr 
ordförandens nu framlagda förslag utan votering att bifalla det sistnämnda förslaget. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att anslaget i fråga skulle utgå av drätselkammaren 
föreslagits. 
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Valet av dessa ombud utföll i enlighet med det från pastorsämbetet föreliggande förslaget, och 
skulle det åligga i fråga att biträda allmänheten såsom i den magistratens föreliggande 
skrivelse bilagda promemorian omförmäles. 
 
§ 121. 
Fattigvårdsstyrelsen hemställde genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 
nästlidne september, att med hänsyn till den av Kunglig Maj:ts beslutade införlivningen med 
Lysekils stad av en del av Lyse socken stadsfullmäktige måtte besluta om ökning av antalet 
ledamöter i fattigvårdsstyrelsen f. o. m. 1931 års ingång. Fattigvårdsstyrelsen hade ansett, att 
antalet ledamöter bör ökas från 7 till 9. 
 
Herr Pettersson hemställde om bifall till detta förslag, och beslöto stadsfullmäktige i enlighet 
härmed. 
 
I anslutning härtill beslöto stadsfullmäktige tiillika, att antalet suppleanter i denna styrelse 
skall utgöra 5 f. o. m. nästa års ingång. 
 
§ 122. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få för ett pris av 
tre (3) kronor och 50 öre per kvm. försälja tomten till huset n:o 6 vid Rösgatan till Sjökapten 
herr Osc. Carlsson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartsjiss innehåller en areal av cirka 
260 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 123. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få försälja ett 
tomtområde inom stadsägan n:o 547 till verkmästaren herr Olof Sandberg för ett pris av två 
(2) kronor per kvm., vilket område enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av 
cirka 610 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 124. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse rörande tomtförsäljning:  
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 oktober 
1930. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och 
Johansson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 143. Genom föreliggande skrivelse ansökte grundläggaren herr Olof Gustafsson, 
Trollhättan, om att få köpa tomtområde inom stadsägan n:o 433 i Flaggberget, vilket område 
enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 750 kvm. 
 
Ansökningen hade av drätselkammarens herr ordförande remitteras till byggnadsnämnden, 
som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 29 nästlidne september avgivit 
följande yttrande i ärendet: 
 
”Sedan planen för tomtens ordnande genomgåtts, beslöt nämnden med godkännande av 
densamma tillstyrka försäljning av området i fråga, men skulle i fråga om sprängnings- och 
terasseringsarbetena den upprättade planen noga följas, och skulle särskilt påpekas, att 
treasseringen skulle utföras samtidigt med sprängningsarbetena.”  
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att, med 
iakttagande av vad byggnadsnämnden i ärendet föreslagit få till sökanden försälja 
ifrågavarande tomtområde för ett pris av kr. en (1) per kvm. 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige att vid denna försäljning få fästa de särskilda 
villkor, den kan finna lämpliga. 
 
Som ovan, 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande på i skrivelsen nämnda 
villkor. 
 
§ 125. 
Från hälsovårdsnämnden förelåg skrivelse med hemställan om att stadsfullmäktige måtte 
besluta att tillsätta en extra hälsovårdstillsyningsman, vilken tillika skulle uppehålla 
befattningen som stadsvaktmästare, då det ansetts, att stadsexekutorn icke medhunne 
utförandet av skolvaktmästarens pligganden, då Slätten m. m. bleve införlivat med staden. 
 
Hälsovårdsnämnden hade föreslagit en årlig avlöning åt ifrågavarande befattningshavare med 
2,500 kronor jämte 4 ålderstillägg, vartdera å 250 kronor, efter 3, 6, 9 och 12 års tjänst, alltså 
en slutlön å 3,500 kronor. 
 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 69 
 

Ärendet hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 dennes enhälligt slutit att hos 
stadsfullmäktige förorda dels tillsättandet av dylik befattningshavare f. o. m. den 1 april 1931, 
dels att hans årliga grundlön bestämmes till 2,450 kronor med 4 åldertillägg å vartdera 250 
kronor efter 3. 6. 9 och 12 års tjänst, alltså en slutlön av sammanlagt 3,450 kronor. 
 
Vidare hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige förorda, dels att ifrågavarande 
befattningshavare utför stadsvaktmästaregöromålen, dels att han tillsättes endast såsom extra. 
 
Herr Ljungberg föreslog, att denne befattningshavare måtte tillsättas av magistraten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla hälsovårdsnämndens föreliggande framställning 
med iakttagande av dels vad drätselkammaren i ärendet föreslagit, dels att tjänstens 
tillsättande skall ske såsom av herr Ljungberg föreslagits. 
 
§ 126. 
Från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län förelåg skrivelse med hemställan att 
stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp å cirka 800 kronor såsom bidrag till anslag åt 
sakkunnig person, som skulle lämna biträde åt byggnadsnämnden i byggnads- och 
stadsplanefrågor och för sådant ändamål besöka staden åtta gånger om året. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till byggnadsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandes avgivande. 
 
Sådana yttranden förelågo nu jämlikt utdrag av byggnadsnämndens protokoll för den 27 
dennes och utdrag av drätselkammarens protokoll för den 29 dennes, respektive paragrafer 86 
och 156. 
 
Byggnadsnämndens yttrande var av följande lydelse: 
 
”Efter föredragning av skrivelsen antecknades att nämnden i dag under nästföregående § i 
detta protokoll beslutit ingå till stadsfullmäktige med begäran om ett anslag för år 1931 å 
3.000 kronor i och för biträde åt byggnadsnämnden vid utförande av en del större, under den 
allra närmaste tiden förestående brådskande arbeten.  
 
Som dessa arbeten äro av den art, att nämnden icke kan för deras utförande erhålla något 
avsevärt biträde av en sakkunnig, som besöker staden åtta gånger om året, några dagar varje 
gång, samt, huru önskvärt ett sakkunnigt biträde för det ändamål, varom i Kongungens 
Befallningshavandes skrivelse förmäles, än må vara, nämnden anser sig icke kunna tillstyrka 
stadsfullmäktige att utöver det erforderliga anslaget å 3,000 kronor bevilja ytterligare 800 
kronor för det i Konungens Befallningshavandes skrivelse angivna ändamålet, finner 
nämnden sig böra avstyrka ifrågavarande framställning.” 
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Drätselkammaren hade med hänsyn till de av byggnadsnämnden anförda synpunkterna 
beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka bifall till framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med byggnadsnämndens och drätselkammarens 
förenämnda yttranden i ärendet. 
 
§ 127. 
Genom magistraten hade Länstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ”Utredning angående kommunalförvaltningens ordnande i städerna efter 
processreformens genomförande”. 
 
Det av härvarande drätselkammare jämlikt föreliggande utdrag av dess protokoll för den 29 
dennes, § 155, avgivna yttrandet i detta ärende lästes. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att till alla delar instämma i detta yttrande. 
 
§ 128. 
Från byggnadsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde den 29 
september 1929. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, handlande Axel Johansson, stenhuggare 
Jakob Pettersson, byggmästare Verner Melander och stadsingenjör Sven H. Lundgren, 
sekreterare. 
 
§ 174. Magistraten hade till byggnadsnämnden för yttrande överlämnat från Konungens 
Befallningshavande återremitterade ärendet angående fastställande av vissa bestämmelser i 
fråga om byggnadsverksamhetens ordnande för sådana områden, som icke äro intagna i 
fastställd stadsplan. 
 
Av handlingarna i ärendet framgick, att Länsstyrelsen endast i vissa delar ansett sig kunna 
tillmötesgå stadens önskemål att bringa utomplansbestämmelserna i nära anslutning till för 
vissa stadsplaneområden upprättade och på Kunglig Maj:ts prövning beroende 
byggnadsbestämmelser. 
 
Efter överläggning i frågan beslöt byggnadsnämnden som, ansåg sitt tidigare 
bestämmelseförslag i motsats till Länsstyrelsens möjlig att tillämpa, överlämna ärendet till 
stadsfullmäktige under framhållande av att nämnden, då området i fråga på intet sätt kan sägas 
hava landtlig karaktär, har för avsikt att i en snar framtid intaga detsamma i stadsplan samt att 
därå söka fastställelse å enahanda bestämmelser, som nu utarbetats för stadsplanelagda 
områden av samma karaktär. 
 
Som ovan 
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SVEN H. LUNDGREN. 
 
Rätt utdraget betygar 
 SVEN H. LUNDGREN. 
 
Herr Ljungberg hemställde, att stadsfullmäktige måtte instämma i byggnadsnämndens förslag 
i ärendet, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet med denna hemställan. 
 
§ 129. 
Från byggnadsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämnden i Lysekil sammanträde den 1 juli 1930. 
 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, kamrer Hugo Hallgren, vice 
ordförande, kontraktsprost Fritz Lüsch, handlande Axel Johansson, muraremästare Klas 
Zetterström och stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 60. I anledning av Kunglig Maj:ts beslut om Slättens införlivning med Lysekils stad beslöt 
byggnadsnämnden på förslag av herr ordföranden att, då det vore av stort värde om 
fastighetsregistret över de inkorporerade områdens snarast möjligt kunde uppläggas, ingå till 
stadsfullmäktige med anhållan, att fullmäktige måtte hos Konungens Befallningshavande söka 
förordnande för stadsingenjören Sven H. Lundgren att upprätta registerkarta över 
ifrågavarande områden. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygar 
  SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto att hos Kunglig Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohu 
län om dyligt förordnande för stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
ROBERT LYCKE. 
JOHAN ELMQVIST. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 5 december 1930 kl. 2 e. m. betygas 
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FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
1930 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 20 november 1930. 
 
§ 130. 
Upprop förrättades, varvid herr Lycke var frånvarande med anmält författ. 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 131. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 132. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Arsenius. 
 
§ 133. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i budgetberedningen 
för granskning av dels magistratens förslag till utgifts- och inkomstförslag för staden under år 
1931, dels hamnstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning 
under nämnda år herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg, riksdagsmannen Carl Brännberg och disponenten Ludv. Andersson samt till deras 
suppleanter herrar handlanden Fritz G. Olsson och mekanikern Otto Olsson. 
 
§ 134. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 21 nästlidne oktober föredrogs, och framgick därav, 
att till stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från den 1 januari 1931, förklarats valda: 
 
1) Riksdagsmannen C. M. Brännberg. 
2) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
3) Gjutaren Karl Källén. 
4) Handlanden Fritz G. Olsson. 
5) Stenhuggaren Axel Olsson. 
6) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
7) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
8) Filaren Richard Magnusson. 
9) Redaktören Axel Ljungberg. 
10) Direktören Nisse Ericsson. 
11) Redaktören Harald Foss. 
12) Doktor Arvid R. Molander. 
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13) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
14) Stenhuggaren Gustav Bengtsson. 
15) Lantbrukaren Agaton Nilsson. 
16) Stenhuggaren Jakob Pettersson. 
17) Ingenjören O. Folke Aurell. 
18) Mekanikerna Otto Olsson. 
19) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
20) Järnsvarvaren Hjalmar Westergren. 
21) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin.  
22) Filaren Svante J. Johansson. 
23) Disponenten John Möller. 
24) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
25) Juveleraren Gordon Wikström. 
26) Reparatören Erik Hansson. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 135. 
Från Magistraten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan Kunglig Maj:t genom nådigt brev den 21 mars 1930 förordnat att vissa områden av 
Lyse socken skola inkorporeras med Lysekils stad från och med den 1 nästa januari, har 
Magistraten funnit nödigt föranstalta om ny distriktsindelning med avseende å blivande val 
till Riksdagens andra kammare och kommunala val. Med anledning härav får Magistraten 
föreslå att stadens uppdelas i två valdistrikt genom en linje, gående genom Rosviksgatan till 
salutorget och därefter över detta torg till Färgaregatan, varefter linjen fortsätter genom 
Färgaregatan i hela dess sträckning. Områdens öster om denna linje skulle utgöra första 
valdistriktet och områdena väster om linjen andra valdistriktet. För att distrikten må bliva med 
avseende å röstberättigade personer ungefärligen lika stora, erfordras att från 2:dra valdistriket 
överflyttas till första kvarteren på det s. k. Kronberget, en på dessa områden härstädes gängse 
benämning. 
 
En kartskiss över fördelningen bifogas. (Se bil.). 
 
Därest detta förslag vinner Stadsfullmäktiges gillande, torde fastställelse därå jämlikt Lagen 
om val till Riksdagen sökas hos Konungens Befallningshavande. 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 oktober 1930. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna förslaget samt att i vederbörlig ordning hos 
Kunglig Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län söka fastställelse å sådan ny 
indelning i valdistrikt. 
 
§ 136. 
Genom föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 27 nästlidne oktober hemställde 
folkskolestyrelsen om att antalet ledamöter i styrelsen borde vid nästkommande val begränsas 
till 9 med 3 suppleanter, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av herr 
ordföranden, att bifalla detta förslag. 
 
§ 137. 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 21 november 1929 enligt § 157 i 
protokollet att till handels- och sjöfartsnämnden remittera det från densamma inkomna 
ärendet rörande instruktioners utfärdande för nämnden, och innefattande denna remiss 
hemställan till nämnden att upprätta förslag å dylika instruktioner. 
 
Sådant förslag förelåg nu i enlighet med utdrag av nämndens protokoll för den 22 nästlidne 
oktober. 
 
På yrkande av herrar Ludv. Andersson och Jakob Pettersson beslöto stadsfullmäktige att 
remittera ärenset till hamnstyrelsen för dess yttrande. 
 
§ 138. 
Från drätselkammaren förelåg anmälan om att arrendet för stadsparkens restaurang utlöper 
den 30 april 1931, och med anledning därav begärdes att stadsfullmäktige måtte giva 
kammaren rätt att för enahanda användning som hittills utarrendera restaurangen i fråga för en 
tid av tre år, räknat f. o. m. 1 maj nämnda år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt medgiva drätselkammaren dylik rätt. 
 
§ 139. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 november 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritx 
Olsson samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 162. Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med begäran om att drätselkammaren snarast 
måtte göra framställning om att få upptaga ett tjugoårigt amorteringslån å sextiofem tusen 
(65,000) kronor till täckandet av 1/3 av kostnaden för utvidgning av stadens hamn i enlighet 
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med ett av ingenjören vid Kungliga Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen kapten Edvin Svensén 
den 22 oktober 1929 uppgjort förslag, alternativ I. 
 
Härjämte förelågo bestyrkta avskrifter av Kungliga Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsens och 
Kungl. Kommunikationsdepartementets skrivelser rörande arbetet i fråga. 
 
Stadsfullmäktige hade den 12 december 1929 enligt § 164 i protokollet beslutit att söka 
Kunglig Maj:ts tillstånd om att för täckandet av stadens del i kostnaden för berörda arbete få 
upptaga ett tjugoårigt amorteringslån till det belopp, som kan bliva beroende på stadsbidragets 
storlek. 
 
Vid sagda tillfälle beslöto stadsfullmäktige tillika, att frågan om lånets storlek och upptagande 
senare kommer att föreläggas drätselkammaren för slutligt yttrande. 
 
Med anledning av hamnstyrelsen förenämnda skrivelse beslöt drätselkammaren enhälligt att 
med överlämnande av handlingarna i ärendet hos stadsfullmäktige förorda, att lånet i fråga 
fixeras till sextiofem tusen (65,000) kronor, och att stadsfullmäktige måtte besluta att söka 
Kunglig Maj:ts tillstånd om att få upptaga ett tjugoårigt amorteringslån med nu nämnt belopp, 
samt att drätselkammaren bemyndigas att efter sålunda erhållet tillstånd upptaga detta lån. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i denna skrivelse nämnda handlingarna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att fastställa lånets storlek till sextiofem tusen (65.000) 
kronor samt att hos Konungen i underdånighet ansöka om att få upptaga detsamma såsom ett 
tjugoårigt amorteringslån. 
 
§ 140. 
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med meddelande om att styrelsen träffat 
överenskommelse med A.-B. Skånska Cementgjuteriet om att bolaget skulle i enlighet med i 
avskrift bilagt entreprenadkontrakt av den 13 d:s utföra den planerade nya hamnbyggnaden 
för en sammanlagd kostnad av Ett hundra sextionio turen (169,000) kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkända ifrågavarande kontrakt. 
 
§ 141. 
Genom föreliggande skrivelse begärde hamnstyrelsen bemyndigande att få hos bankinrättning 
i Lysekil upptaga ett tillfälligt lån å Sextiofem tusen (65,000) kronor att användas för 
bestridande av kostnader för den nya hamnbyggnaden. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 142. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten och 
kloakledningar den 6 november 1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson, Andersson och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 51. Handlanden herr Evald Andersson ansökte genom föreliggande skrivelse om att i sin 
fastighet n:o 13 vid Rosviksgatan få inrätta 1 st. vattenklosett, till vars spolning vatten skulle 
användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Utomhusledningen till denna klosett kommer att utmynna i 9” avloppsledning i Rosviksgatan, 
vilken ledning utmynnar i 12” avloppsledning, och ansåg stadsingenjören dessa dimesioner 
fullt tillräckliga för ändamålet i fråga. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
  AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen i enlighet med i 
skrivelsen nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till denna klosetts inrättande. 
 
§ 143. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte nykterhetsnämnden om beviljandet av ett 
förslagsanslag för år 1931 å 400 kronor att lyftas i mån av behov. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat ansökningen, hade 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av detta anslag att upptagas i 1931 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet härmed. 
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§ 144. 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse ansökte genom föreliggande skrivelse om anslag för år 
1931 med 700 kronor till föreläsningsverksamheten och 1,200 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att det sammanlagda beloppet, 1,900 
kronor, för dessa ändamål måtte upptagas i 1931 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan bevilja 
ifrågavarande båda anslag att utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 145. 
Styrelsen för Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskola begärde genom 
föreliggande skrivelse beviljandet av årliga anslag till skolan med 500 kronor per termin, 
alltså sammanlagt per år 1,000 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka dylika anslags beviljande för år 1931 med 400 kronor per termin, 
alltså sammanlagt 800 kronor för året i fråga, vilket belopp skulle upptagas i 1931 års utgifts- 
och inkomststat för uttaxering. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Lindbom yrkade, att ifrågavarande anslag måtte bestämmas till 500 kronor per termin, 
alltså sammanlagt 1,000 kronor för år 1931. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att drätselkammaren härvidlag tillstyrkt 300 kronor mera än under 
föregående år samt yrkade bifall till drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
Herr Lindbom påpekade, att vederbörande förening på grund av gällande bestämmelser ej för 
sin del kunde bisträcka mera till skolan än den gör. 
 
Herr Sandström uttalade och önskemålet av att bevilja anslag med begärt belopp, helst som 
landstinget ej vidare lämnar något bidrag till skolan, samt instämde i herr Lindboms yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till de båda föreliggande yrkandena i ärendet förklarat drätselkammarens yrkande vara 
med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens yrkande, röstar Ja; 
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den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Lindboms yrkande.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, Otto 
Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Johansson, Christenson, 
Sörensen, Arsenius. Elmqvist och Erik Carlsson ja, men herrar Sterner, Gust. Karlson, Ludv. 
Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Boheman, Lindbom, Foss, Albert 
Anderson och ordföranden nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
yrkande i ärendet, vadan ifrågavarande anslag för år 1931 skulle utgå med 400 kronor per 
termin eller sammanlagt 800 kronor. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt, att beloppet i fråga skulle utgå såsom av 
drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 146. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte Arbetarnas bildningsförbunds härvarande avdelning 
om beviljandet av ett anslag å 200 kronor för studie- och föreläsningsverksamhet under år 
1931. 
 
Ansökningen hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och att beloppet för ändamålet måtte 
upptagas i 1931 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ansökningen, och skulle beloppet i fråga utgå 
såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 147. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljande av ett anslag å 250 
kronor för år 1931, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 148. 
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Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1931 
förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter 62,200 kronor, varav skulle på 
bevillning uttaxeras 46,000 kronor. 
 
I förslaget var anmärkt att vid detta års slut sannolikt skulle av fattigvården anslag från staden 
finnas ett oanvänt belopp av cirka 5,000 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 d:s enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka förslagets antagande med iakttagande av att förenämnda belopp, 5,000 kronor, 
avdrages från vad som på bevillning skulle uttaxeras, vadan uttaxeringen skulle minskas till 
41,000 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget med iakttagande av 
vad drätselkammaren med hänsyn till detsamma föreslagit, att innefattas den nu sålunda av 
stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomstaten i denna --- Bilaga N:r 11, 1930. 
 
§ 149. 
Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och fortsättningsskolan 
under år 1931, och utvisade dessa förslag i utgifter: det förstnämnda kr. 123,131:92, varav på 
bevillning skulle uttaxeras kr. 66,300, och det sistnämnda kr. 10,146:25, varav för uttaxering 
på bevillning kr. 5,300. 
 
I samband med dessa förslag hade folkskolestyrelsen gjort det uttalandet, som innefattas i 
nedannämnda protokollsutdrag från drätselkammaren. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat förslagen till drätselkammaren, som 
angivet följande yttrande i ärendet: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 november 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 172. Förslag till utgifts- o- inkomststater för folkskolan och fortsättningsskolan under år 
1931 hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande, och utvisade dessa förslag i utgifter: det förstnämnda kr. 123,131:92, 
varav skulle på bevillning uttaxeras kr. 66,300, och det sistnämnda kr. 10,416:25, varav för 
uttaxering på bevillning kr. 5,300. 
 
I samband med dessa förslag hade folkskolestyrelsen gjort följande uttalande, vilket var å 
detsamma antecknat: 
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”På grund av Slättens införlivning f. o. m. år 1931 företedde de flesta av posterna en ökning, 
och gällde detta särskilt lärarelönerna. 
 
Beträffande dessa beslutade styrelsen enhälligt att hos stadsfullmäktige hemställa om: 
 
1. att samtliga lärare i Slättens skola måtte från 1 jan. 1931 komma i åtnjutande av samma 
kommunala ålderstillägg jämte bostads- och bränseleersättningar som den övriga lärarekåren 
inom Lysekils skoldistrikt. 
 
2. att till de lärarinnor, vilka i skolan inneha bostäder, som enligt gällande bostadsordning icke 
uppfylla dess bestämmelser, bör utbetalas i likhet med innevarande år 100 kronor till fröken 
Linnea Johansson och ett liknande belopp till fröken Sofia Smith samt 150 kronor till fröken 
Karin Kumlin, och  
 
3. att nämnda lärare utom bostädernas uppvärmning måtte erhålla bränsle i natura till köksspis 
och tvättstuga eller följande belopp: 50 kronor till vardera av lärarinnorna och 100 kronor till 
läraren John Öhrby, som även innehar bostad i skolan.” 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av de båda 
föreliggande utgifts- och inkomstförslagen med iakttagande av den ändring, som framgår av 
följande: 
 
Då en lönereglering för lärarekåren genom Riksdagens försorg är aktuell, och därvid 
ifrågasatts att som villkor för det allmänna lönesystemets tillämpande skulle stadgas ett 
uttryckligt förbud för kommun, skolområde, landsting eller sådan myndighet eller annan 
sådan myndighet att göra särskilt tillägg utöver lagstadgad lön, samt med hänsyn till de 
svårigheter, som med införlivningen förbundna kostnader jämte den inträdda krisen inom 
näringslivet medföra, beslöt kammaren föreslå den ändring i folkskolestyrelsens förslag, att 
lärarekåren vid Slättens skola tills vidare bibehålles vid sina nuvarande löner, och att beloppet 
i folkskolestyrelsens förslag för uttaxering till folkskolan minskas med 2,100 kronor. 
 
Vidare beslöt kammaren föreslå, att vid eventuell utannonsering av ordinarie lärare- eller 
lärarinnetjänst vid folkskolan någon utfästelse i fråga om ålderstillägg icke tillsvidare måtte 
göras. 
 
Genom denna ändring skulle uttaxeringen på bevillning för folkskolan minskas till kronor 
64,200. 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige dels förorda godkännande av förenämnda 
punkter 2 och 3 i förslagen om särskild bostads- och bränsleersättning för ifrågavarande 
lärarepersonal på Slätten, dels föreslå att bostadsersättningen till lärarekåren i övrigt blir 
densamma som i år, och att vedersättningen som utgår bestämmes efter de priser, som gälla 
den 1 januari och 1 juli 1931. 
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Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr ordföranden: Att överallt, där inkorporering skett, samma löneförmåner tillämpats för 
folkskolans lärarekår i det inkorporerad som i det inkorporerade samhället. Här i staden hade 
lärare och lärarinnor tre ålderstillägg efter respektive 5, 10 och 15 års tjänst: för folkskollärare 
och folkskollärarinnor varje tillägg å 200 samt för småskollärarinnor varje tillägg å 150 
kronor, alltså inalles respektive 600 och 450 kronor, och hade dessa tillägg beslutits, då det 
var brist på lärarelöner, och för att man skulle få mera meriterade sökande hit. På Slätten hade 
endast en enda folkskollärare samma inkomster som den nuvarande stadens lärare. 
Folkskolestyrelsen hade funnit det innebära en orättvisa att hava tvenne löneberäkningar för 
stadens båda blivande områden, varför den föreslagit likformighet. 
 
Med anslutning till detta sitt yttrande yrkade talaren bifall till folkskolestyrelsens föreliggande 
förslag oförändrat. 
 
Herr Sandström framhöll den egendomliga motivering, som drätselkammaren anfört för sitt 
ifrågavarande beslut samt påpekade, att stämningen tidigare ej varit den bästa mellan de båda 
grannsamhällena, och att ett beslut i den av drätselkammaren föreslagna riktningen givetvis ej 
komme att bidraga till åstadkommandet av ett bättre förhållande härvidlag. 
 
Understödde yrkandet om bifall till folkskolestyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr Sterner ansåg, att folkskolestyrelsen företrädde den riktiga ståndpunkten i detta fall, då 
inkorporeringen komme att träde i kraft f. o. m. 1931 års ingång, samt framhöll det orättvisa i 
att lärarekåren i det inkorporerade området skulle komma att bliva sämre ställd i 
lönehänseende än lärarekåren i den övriga delen av staden. Med hänsyn till ett blivande 
riksdagsbeslut om reglering av folk- och småskollärares löner påpekade talaren, att detta 
kunde dröja länge, samt att det vore meningslöst, att lärarekåren på Slätten skulle i avvaktan 
på sådant beslut ha så väsentligt lägre löner än samma kår i den nuvarande staden. 
 
Herr Ljungberg: Att det ej i detta fall gäller ett likställighetskrav, då området i fråga 
tvångsinkorporerats med Lysekil på vissa villkor, som staden har att underkasta sig, men att 
det i längden ej kan uppehållas tvenne lönesystem för båda ifrågavarande områden. 
 
Talaren framhöll och dels att man finge iakttaga nödig försiktighet i ekonomiska ting, dels att 
denna inkorporering ej kommit tillstånd för att bereda Slättens lärarekår bättre förmåner utan 
av helt andra orsaker. 
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Vidare framhöll talaren, att Slättens lärarekår ändå kommer i åtnjutande av åtskilliga förmåner 
genom denna inkorporering, samt yrkade bifall till drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
Herr ordföranden: Att det formellt sett icke blir någon orätt mot Slättens lärarekår, att 
densamma i lönehänseende ej likställes med samma kår i den övriga staden, men att det 
möjligen kunde bliva klagomål, för den händelse bostads- och vedersättningen sattes lägre för 
lärarekåren i det inkorporerade området än för samma kår inom stadens övriga område. 
 
Herr Foss erkände riktigheten i princip av folkskolestyrelsens uppfattning i denna sak, men 
ansåg, att man som ett provisorium kunde följa drätselkammarens förslag i denna del av 
ärendet. Framhöll att de kommunala lönetilläggen för folkskolans lärarekår tillkommit i en 
brydsam tid, och att de borde komma bort, en sak som Riksdagen antagligen kommer att tillse 
vid besluts fattande i lönefrågan för folkskolans lärarekår genom att följa lönekommitténs 
förslag. 
 
Herr vice ordföranden: Att man i drätselkammaren varit ense om att det i längden ej ginge att 
ha tvenne lönesystem för båda ifrågavarande områden, men att man med hänsyn till de 
rådande dåliga tiderna ansett det bäst att ställa sig avvaktande i saken. Framhöll att styrelser 
och nämnder tvingats gå emot stadens befattningshavares krav i lönefrågor, och att man 
därför ej nu kunde gå in för att likställa Slättens lärarekår i lönehänseende med den övriga 
stadens, ty om så skedde, skulle man även nödgas höja avlöningen för stadens polismän, så att 
den bleve densamma som för den nu på Slätten anställde polismannen. 
 
Herr Evald I. Andersson delade herr Ljungbergs uppfattning i saken och understödde det av 
denne gjorda yrkandet. 
 
Herr Otto Olsson påpekade, att man härvidlag vore tvungen taga nödig hänsyn till hela 
stadens ekonomi och ej bara tillse, att folkskolans lärarekår på Slätten bleve tillgodosedd samt 
framhöll, att tiderna äro sådana, att den största försiktighet i ekonomiska ting måste iakttagas. 
 
Herr Elmqvist fann starka argument framförda från båda sidor i förevarande fall, och att det 
vore ett sätt att utjämna berörda olikheter genom att sänka lönerna för lärarekren i staden. 
 
Herr Sandström ansåg, att det borde bliva svårt att kunna sänka de tidigare beslutade 
löneförmånerna för kåren i fråga. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan folkskolestyrelsens förslag rörande ålderstillägg till Slättens lärarekår 
och å andra till drätselkammarens förslag med hänsyn till dessa ålderstillägg förklarat 
drätselkammarens förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som vill bifalla drätselkammarens förslag i denna den av ärendet, röstar Ja;  
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den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla folkskolestyrelsens förslag i denna del av 
ärendet.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Petterson, Fritz G. Olsson, Evald I. 
Andersson, Johansson, Sörensen, Foss, Albert Andersson, Elmqvist och Erik Carlsson ja, men 
herrar Sterner, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, 
Arsenius och ordföranden nej. 
 
Med 15 ja- mot 8 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
förslag i denna del av ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto härefter enhälligt, med iakttagande av vad som innefattas i 
förenämnda beslut, att i allt övrigt antaga de båda föreliggande utgifts- och inkomstförslagen. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, dels att i enlighet med folkskolestyrelsens 
av drätselkammaren förordade förslag godkänna punkterna 2 0ch 3 i detta förslag med hänsyn 
till särskild bostads- och bränsleersättning för ifrågavarande lärarepersonal på Slätten, dels att 
bostadsersättningen till lärarekåren i övrigt blir densamma som i år, och att vedersättningen 
som utgår bestämmes att gälla efter de priser, som gälla den 1 januari och 1 juli 1931. 
 
Beträffande eventuell utannonsering av ordinarie lärare- eller lärarinnetjänst vid folkskolan 
beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med drätselkammarens förslag hemställa till 
folkskolestyrelsen, att någon utfästelse i fråga om ålderstillägg icke tills vidare måtte göras. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bilaga N:r 12, 1930. 
 
§ 150. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för samrealskolan och kommunala 
mellanskolan under år 1931, och utvisade detta förslag i utgifter 9,580 kronor, varav för 
uttaxering på bevillning 9,100 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit hos stadsfullmäktige föreslå, att bostadsersättningen i 
de fall utgår blir densamma som i år, och att den utgående vedersättningen bestämmes efter de 
priser, som gälla den 1 januari och 1 juli 1931. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget med iakttagande av 
vad drätselkammaren uttalat med hänsyn till utgående bostads- och vedersättning. 
 
Den av stadsfullmäktige nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i denna --- 
Bilaga N:o 13, 1930. 
 
§ 151. 
Barnavårdsnämndens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1931 förelåg och hade av 
stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammarens för dess yttrande. 
 
Förslaget utvisade i utgifter 8,000 kronor, vilket belopp helt skulle täckas genom uttaxering på 
bevillning. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 13 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bilaga N:o 14, 1930. 
 
§ 152. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedanstående av densamma 
granskade förslag till utgiftsstater under år 1931 samt jämlikt föreliggande utdrag av sitt 
protokoll för den 13 dennes enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka desammas 
antagande i oförändrat skick: 
 
Sundhetsvården kr. 15,408 
Renhållningen ” 12,870 
Parkstyrelsen  ” 3,500 
Brandväsendet ” 14,100 
 
För sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från köttbesiktningsbyrån beräknats till 
2,600 kronor för ifrågavarande år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande utgiftsförslagen. 
 
§ 153. 
Herr vice ordföranden hemställde till herr borgmästaren att erhålla upplysning om orsaken till 
magistratens begäran hos Länsstyrelsen om stadens indelning i tvenne taxeringsdistrikt. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg framhöll, att det vore för litet med ett enda sådant distrikt efter 
den beslutade inkorporeringen, då icke enbart en person kunde medhinna att utföra det arbete 
för taxeringen i hela staden, vilket ålåge taxeringsnämndens ordförande. talaren påvisade, att 
Uddevalla med cirka 14,000 invånare är indelat i trenne sådana distrikt. 
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Herr Källén ansåg, att för enhetlighetens skull hade varit fördelaktigt med bibehållande av 
endast ett dylikt distrikt, och att en uppdelning härvidlag komme att medföra ökade utgifter 
för såväl staten som staden. 
 
Herr borgmästaren Sundberg påpekade, att den ökade kostnaden för staden i detta fall ej 
komme att gå till mera än cirka 200 kronor. 
 
§ 154. 
Herr Foss anmärkte på att tryckningen av stadsfullmäktiges protokoll blivit så betydligt 
försenad samt föreslog, att de hädanefter måtte föreligga färdigtryckta senast före utgången av 
maj månad påföljande år. 
 
Herr Ljungberg instämde i den gjorda anmärkningen men trodde, att det ålåge 
stadsfullmäktiges ordförande att tillse detta missförhållandes rättande. 
 
Herr ordföranden ansåg även anmärkningen befogad men ville dock ej påtaga sig ansvaret 
härvidlag. Däremot förklarade han sig villig medverka till påskyndandet av ifrågavarande 
tryckning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att uttala sig i enlighet med herr Foss förslag i saken. 
 
§ 155. 
Herr Otto Olsson påpekade olägenheten av att en bensinmack vid södra hamnen läcker, ett 
förhållande som kunde medföra svåra konsekvenser, och önskade veta vem som bure ansvaret 
för tillsynen över sådana anläggningar. 
 
Herr borgmästare Sundberg upplyste om att det utsetts två inspektörer, som skola tillse, att 
dylika tankar inrättas på ett fullt betryggande sätt. 
 
Herr Otto Olsson förklarade sig tillfredsställd med den sålunda i saken lämnade upplysningen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
WIKTOR LINDBOM. 
S. V. B. ARSENIUS. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 7 januari 1931 kl. 3 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
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1930 Lysekils N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 17 december 1930. 
 
§ 156. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. 
 
§ 157. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar vice ordföranden och 
Sterner. 
 
§ 158. 
Jämlikt den nya kommunalförordningen för stad skulle stadsfullmäktige utse den, som skall 
fungera såsom stadsfullmäktiges ordförande f. o. m. den 1 januari 1931 till dagen för 
stadsfullmäktiges första sammanträde under nämnda år. 
 
Herr vice ordföranden föreslog herr Lüsch och uttalade önskemålet av att det första 
stadsfullmäktigesammanträdet under år 1931 måtte utsättas till senast den 8 januari. 
 
Till sådan fungerande ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 159. 
För en tid av fyra år skulle 3 ledamöter i drätselkammaren väljas efter herrar redaktör Axel 
Ljungberg, mekaniker Otto Olsson och handlande Fritz G. Olsson med 3 suppleanter där 
sammastädes för nämnda tid efter herrar fabrikör Richard Björsell, redaktör Harald Foss och 
järnhandlare Pontus Lundbom. 
 
På förslag av herr vice ordföranden kom härvidlag proportionellt valsätt till användning. 
 
Valet av ledamöter utföll sålunda: 
 
12 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Arbetarepartiet”. 
 
Av dessa sedlar upptogo 12 som första namn stenhuggaren Gustav Bengtsson och 11 som 
andra namn redaktören Axel Ljungberg, medan 1 sedel som andra namn upptog 
stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
 
11 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Högergruppen”, alla upptagande som första 
namn handlanden Fritz G. Olsson och som andra namn civilingeniören O. Folke Aurell. 
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1 röstsedel utan partibeteckning avgavs upptagande som första namn handlanden Fritz G. 
Olsson och som andra namn civilingenjören O. Folke Aurell. 
 
Vid fördelningen av de tre platserna mellan de olika röstsedelsgrupperna tilldelades gruppen 
”Arbetarepartiet” första platsen med namnet Gustav Bengtsson, ”Högergruppen” andra 
platsen med namnet Fritz G. Olsson och gruppen ”Arbetarepartiet” tredje platsen med namnet 
Axel Ljungberg. 
 
Herrar Bengtsson, Fritz G. Olsson och Ljungberg förklarade alltså valda till ledamöter av 
drätselkammaren för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
 
Härefter företogs suppleantvalet, vilket utföll sålunda: 
 
12 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Arbetarepartiet”. 
 
Av dessa sedlar upptogo alla som första namn mekaniker Otto Olsson och som andra namn 
redaktör Harald Foss, medan 1 sedel upptog som andra namn montör Erik Carlsson. 
 
12 röstsedlar avgåvos med partibeteckningen ”Högergruppen”. 
 
Av dessa sedlar upptog alla som första namn handlanden Pontus Lundbom och 11 som andra 
namn fil. doktor Arvid R. Molander, medan 1 sedel som andra namn upptog civilingenjören 
O. Folke Aurell. 
 
Vid fördelningen av de tre platserna mellan de olika röstsedelsgrupperna tilldelades gruppen 
”Arbetarepartiet” första platsen med namnet Otto Olsson, ”Högergruppen” andra platsen med 
namnet Pontus Lundbom och ”Högergruppen”, efter verkställd lottning, tredje platsen med 
namnet Arvid R. Molander. 
 
Herrar Lundbom, Otto Olsson och Molander förklarades alltså valda till suppleanter i 
drätselkammaren för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
 
§ 160. 
Val förelågo till de kommunala befattningar som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
 
Valkommittén hade enligt sitt föreliggande protokoll för den 21 nästlidne november avgivit 
förslag till de förestående valen och var i detta protokoll följande antecknat: 
 
”Från herrar överläraren And. Jakobsson, redaktören Axel Ljungberg, bankkamreraren Olof 
Johansson, postmästaren Gösta Boheman och direktören Nisse Ericsson förelåg skrivelse med 
avsägelse av ledamotskap av kommunala mellanskolans styrelse.  
 
Valkommittén beslöt att för sin del godkänna ifrågavarande avsägelse. 
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Från rektorn vid härvarande samrealskola förelåg skrivelse med framställning om att 
stadsfullmäktige måtte utse två revisorer för granskning av ifrågavarande skolas 
byggnadsfond. 
 
Genom föreliggande skrivelse från ordföranden i kommittén för tuberkulossjukstuga inom 
Sunnerviken hemställdes, att stadsfullmäktige för åren 1931 och 1932 måtte utse 1 ledamot 
och 1 suppleant i direktionen för bemälda sjukstuga. 
 
Studiecirkelbiblioteket i logen n:o 1353 ”Fast Vänskap” av I. O. G. T. hemställde genom 
föreliggande skrivelse, att stadsfullmäktige måtte utse ett ombud för deltagande i granskning 
av bibliotekets räkenskaper för åren 1930 och 1931. 
 
Valkommittén beslöt upprätta förslag å de befattningar som i dessa skrivelser omförmälas 
samt att dessutom hos stadsfullmäktige föreslå, att suppleant väljes för revisorerna i 
förenämnda byggnadsfond.” 
 
Genom föreliggande skrivelse avsade sig brandchefen herr Gust. A. Löfgren ledamotskapet i 
parkstyrelsen, vilken avsägelse godkändes tillika med den i valkommitténs föreliggande 
protokoll nämnda avsägelsen. 
 
Valen, som nu företogs, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs förslag 
sålunda: 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för tiden 1931 t. o. m. 1933. 
 
Ledamöter: Järnhandlaren Pontus Lundbom, Filaren Svante J. Johansson och Filaren Richard 
Magnusson. 
Suppleanter: Filaren Sigurd Andersson och Apotekaren A. Cöster. 
 
Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
 
Ledamöter: Handlanden Evald Andersson, Handlanden Axel Johansson, Husmodern Viktoria 
Carlsson, Konservförmannen A. J. Isaksson och Stenhuggaren H. O. Carlsson. 
Suppleanter: Fru Clara Ljunggren, Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, Bleckslagaren 
Birger Mattsson och Fröken Svea Hallén. 
 
Nykterhetsnämnden för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
 
Ledamöter: Musikdirektören Karl Sandström och Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
Suppleant: Fru Sofia Isaksson. 
 
Byggnadsnämnden för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
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Ledamot: Handlanden Axel Johansson. 
Suppleanter: Byggmästaren C. A. Tobiasson och Snickaren Anders Frykman. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1931 och 1932. 
 
Ledamöter: Konsuln Alfr. Bovik och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleanter: Skeppsmäklaren Axel Olsson och Montören Erik Carlsson. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för tiden 1 januari t. o. m. 30 juni 1931. 
 
Ledamöter: Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, Konduktören Anders Johnson, 
Civilingenjören O. Folke Aurell, Fil. Doktor Arvid R. Molander och Mekanikern Otto Olsson. 
Suppleanter: Doktor Sam. Svensson, Redaktören Harald Foss och Förrådsförvaltaren Evald I. 
Andersson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolan realskoleexamen år 1931. 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, Direktören Nisse Ericsson och Postassistenten Fred. 
Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
 
För tiden 1931 t. o. m. 1934. 
Ledamöter: Brandchefen Gust. A. Löfgren och Handlanden Axel Johansson. 
För åren 1931 och 1932. 
 
Suppleant: Ingenjören Holger Hermansson. 
 
Parkstyrelsen för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
Ledamöter: Byggmästaren Rob. G. Christenson, Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck, 
Överläraren And. Jakobsson, Verkstadsförmannen Olof Ingemansson och Källarmästaren 
Gust. Johansson. 
 
Suppleanter: Fotografen John Westling och Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1931 och 1932. 
 
Ledamöter: Fabrikören Wiktor Lindbom, Fabrikören Rich. Björsell, Skeppsmäklaren Axel 
Olsson, Trafikchefen John Swedenfelt, Fabrikören Evald Luckey, Disponenten John Möller, 
Mästerlotsen Hjalmar Lundin och Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1931 t. o. m. 1933. 
 
Ledamot: F. Fjärdingsmannen C. A. Qvillberg. 
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Taxeringsnämnden för år 1931. 
 
Första distriktet. 
Ledamöter: 1) Handlanden Axel Johansson. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Kyrkovaktmästaren Carl Högberg. 5) 
Handlanden J. A. Ryberg. 
 
Suppleanter: 1) Stenhuggaren Ludvig Olsson. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jacobsson. 3) 
Kronolotsen E. R. Montheli. 4) Fabrikören Folke Ekstedt. 5) Urmakaren Carl J. Lycke. 
 
Andra distriktet. 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) F. Fjärdingsmannen C. A. Qvillberg. 3) 
Reparatören Eric Hansson. 4) Snickaren Anders Frykman. 5) Stenhuggaren Axel 
Hermansson. 
 
Suppleanter: 1) Handlanden Ivar Bengtsson. 2) Stationsskrivaren Enok Lundqvist. 3) 
Bleckslagaren Birger Mattsson. 4) Trädgårdsmästaren Carl Olsson. 5) Stenhuggeriförmannen 
F. J. Elmqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de hät ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Direktionen för tuberkulossjukstuga inom Sunnerviken för åren 1931 och 1932. 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg. 
Suppleant: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1931. 
 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Suppleanter: Byggmästaren Adolf Wennerberg och Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1931 t. o. m. 1934. 
 
Ledamöter: Byggmästaren Robert G. Christenson och Reparatören Eric Hansson. 
Suppleant: Kyrkovaktmästaren Carl Högberg. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1931. 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustav Engelbrektsson. 
 
Tekniska aftonskolans styrelse för år 1931. 
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Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Civilingenjören O. Folke Laurell. 
 
Huvudmän i Lysekils sparbank. 
 
För tiden 1931 t. o. m. 1934. 
Redaktören Axel Ljungberg och Konsuln John Sterner. 
För år 1931. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1931. 
 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1931. 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1931. 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie 
bolagsstämma i februari 1931 till ordinarie bolagsstämma i februari 1932. 
 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (från nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl Källén och 
Juveleraren Gordon Wikström. 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (från nykterhetsnämnden), Kamreraren 
Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Förvaltningen av Ida Sannes fond för tiden 1931 t. o. m. 1933. 
 
Disponenten Emil Löfberg och Fabrikören Robert Lycke. 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond för tiden 1931 t. o. m. 1933. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Disponenten Emil Löfberg och Fabrikören Robert Lycke. 
 
Lysekils idrottsplatsförening under år 1931. 
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Stadens ledamot i föreningens styrelse: Disponenten John Möller med Montören Erik 
Carlsson som suppleant. 
Stadens ombud vid föreningens sammanträden: Redaktören Harald Foss. 
 
 
REVISORER OCH DERAS SUPLLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANNÄMNDA RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1931. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen och Kommunala mellanskolans styrelse. 
 
Revisorer: Fabrikören Evald Luckey, sammankallande, Bokhållaren Hugo Hansson, 
Trafikchefen John Swedenfelt och Handlanden Gillis Eriksson. 
Suppleanter: Brevbäraren Ernst Appelgren, förste, Fabrikören Folke Ekstedt, andre, och 
Snickaren Oscar Johansson, tredje. 
 
Hamnstyrelsen. 
 
Revisorer: Disponenten James Öhrnberg, sammankallande, Stenhuggeriförmannen Anders 
Edberg och Stationsskrivaren Erik Abrahamsson. 
Suppleanter: Handlanden Per Jonsson, förste, och Filaren Axel G. Johansson, andre. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
 
Revisorer: Bokhållaren Harry Ljunggren, sammankallande, och Kontoristen Carl Gustafsson. 
Suppleanter: Kontoristen Åke Lindström, förste, och Mätarteknikern Eugen Ahrenius, andre. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse. 
 
Revisor: Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 
 
Tekniska aftonskolans styrelse. 
 
Revisor: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Lotsförmannen John Linding. 
 
Samrealskolans byggnadsfond. 
 
Revisorer: Redaktören Harald Foss, sammankallande, och Verkmästaren Axel Österberg. 
Suppleant: Bokhållaren Allan Breming. 
 
Arbetarnas bildningsförbunds lokalavdelning. 
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Revisor: Bokhandlaren Alf Wallin. 
Suppleant: Bokhållaren Carl Josefsson. 
 
Studiecirkelbiblioteket i logen ”Fast Vänskap” av I. O. G. T. 
(ä v e n  f ö r  å r 1 9 3 0). 
 
Revisor: Stenhuggaren Gustaf Engelbrektsson. 
 
Parkstyrelsen. 
 
Revisorer: Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och Snickaren Oskar Johansson. 
Suppleant: Filaren Carl Sivertsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
 
Revisorer: Banktjänstemannen Sven Brunell, sammankallande, Handlanden Gillis Eriksson 
och Rörläggaren Gunnar Rosén. 
Suppleanter: Bokhandlaren Alf Wallin, förste, och Gjutaren Gunnar Ingevaldsson, andre. 
 
Lysekils skyttegilles styrelse. 
 
Revisor: Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleant: Handlanden Gösta Carlsson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 
 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larsson. 
 
Lysekils idrottsplatsförenings styrelse. 
 
Revisor: Banktjänstemannen Axel Månsson. 
Suppleant: Banktjänstemannen Sixten Rosendahl. 
 
Fiskauktionsstyrelsen. 
 
Revisor: Urmakaren Oscar Johansson, sammankallande, och Handlanden Ragnar Larson. 
Suppleant: Modellsnickaren Axel Mellgren. 
 
§ 161. 
Från magistraten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Magistraten i Lysekil den 8 december 1930. 
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§ 139. Upptogs ånyo det under § 133 i protokollet antecknade ärendet rörande antagande av s. 
k. utomplansbestämmelser för Lysekils stad, varom stadsfullmäktige den 21 november 1929 
beslutat göra underdånig framställning till Kunglig Majt; och beslöt Magistraten att med 
hänsyn till det förslag till ny stadsplanelag och byggnadsstadga, som torde komma att 
framläggas för 1931 års riksdag, föreslå stadsfullmäktige att återkalla den underdåniga 
framställningen. 
 
Som ovan. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Sedan herr borgmästaren Sundberg yttrat sig till förmån för framställningen, beslöto 
stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med magistratens föreliggande förslag återkalla 
framställningen i fråga. 
 
§ 162. 
Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 december 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 191. En av herr ordföranden och undertecknad, sekreterare upprättad tablå över vad staden 
skall övertaga av Lyse borgerliga och kyrkliga kommuns, municipalsamhället Slättens och 
Stångenäs härads väghållningsdistrikts lån förelåg utvisande ett sammanlagt belopp av Ett 
hundra ett tusen tre hundra åttio (101,380) kronor och 87 öre, i vilket ingår nedan nämnda 
ersättning för brandattiralj, och beslöt kammaren överlämna denna tablå till stadsfullmäktige 
för kännedom. 
 
Vidare beslöt kammaren ingå till stadsfullmäktige med följande förslag till uppgörelse med 
hänsyn till den beslutade införlivningen med Lysekils stad av en del av Lyse socken: 
 
Att erbjuda Lyse borgerliga kommun 7,250 kronor för brandattiralj på Slätten. 
 
Kommunen hade begärt 8,350 kronor enligt föreliggande skrivelse, som av stadsfullmäktiges 
herr ordförande remitterats till drätselkammaren. 
 
Att i enlighet med fastställd begäran betala 1,400 kronor till Lyse borgerliga kommun såsom 
stadens andel i engångsavgift för polismannen Sigfrid Johanssons pensionering. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST”. 
 
Härjämte förelåg i detta protokollsutdrag nämnda skrivelsen från Lyse kommun.  
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna ifrågavarande förslag till uppgörelse. 
 
§ 163. 
En så lydande skrivelse från drätselkammaren förelåg: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 december 
1930. 
 
Närvarande: Herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingeniören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 180. I anslutning till § 176 i drätselkammarens protokoll för den 13 nästlidne november 
beslöt kammaren enhälligt att ingå till stadsfullmäktige med hemställan om att på grund av 
ökat arbete å drätselkammarkontoret i följd av Slättens införlivning lönen till skrivbiträdet å 
bemälda kontor höjes från nuvarande 1,200 till 1,500 kronor per år f. o. m. 1931 års ingång. 
 
Tillika beslöt kammaren, på grund av därom gjord framställning, att hos stadsfullmäktige 
förorda den ändringen av lösen för debetsedlar å kommunalutskylder, att 50 öre utgår för 
belopp över 100 kronor mot för närvarande för belopp över 150 kronor. 
 
Det upplystes, att lösen å kronodebetsedlar utgår med 50 öre för belopp över 75 kronor. 
 
Vid behandlingen av detta ärende var undertecknad, sekreterare, ej närvarande, och 
protokollet för denna paragraf fördes av herr ordföranden. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt dels att öka ifrågavarande lön såsom av drätselkammaren 
föreslagits, dels att lösen för debetsedlar å kommunalutskylder hädanefter må utgå i enlighet 
med förenämnda förslag. 
 
§ 164. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
fyra (4) kronor och 50 öre per kvm. försälja en tomt inom kvarteret ”Uranus” till snickaren 
herr Erik Karlsson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
430 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade för några år sedan tillstyrkt försäljning av tomten i fråga till annan 
person. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 165. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få för ett pris av 
fem (5) kronor och 70 öre kvm. försälja tomten till huset n:o 14 vid Gamla Strandgatan till 
handlanden herr Knut Pihl, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal 
av cirka 250 kvm. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i fråga. 
 
§ 166. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att i och för blivande 
gatu- och tomtregleringar få av herr doktor Axel Nilsson för ett pris av 3.000 kronor köpa 
inägolotten n:r 25 och del av inägolotten n:o 26 med desamma tillhörande utägor, och 
förordade drätselkammaren, att detta belopp måtte anvisas att utgå av jordkassans medel. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 167. 
Från byggnadsnämnden förelåg skrivelse med begäran om beviljandet av ett anslag å 3,000 
kronor för bestridandet av kostnaderna för utförandet av kopior å för staden upprättade 
stadsplanekontor och stadsplaneändringar med tillhörande beskrivningar och andra 
handlingar. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande. 
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Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes meddelades, att stadsingenjören 
från stadsplaneingenjören Erik Lundgren i Göteborg införskaffat anbud å dylikt arbetes 
utförande, vilket anbud till drätselkammaren inkommit och lydde å 365 kronor. 
 
Med anledning härav hade drätselkammaren i enlighet med förenämnda protokollsutdrag 
beslutit att hos stadsfullmäktige förorda beviljandet av ett anslag med sagda belopp för 
ändamålet i fråga, vilket anslag skulle upptagas i 1931 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Herr borgmästaren Sundberg förutsatte möjligheten av ytterligare anslagskrav från 
byggnadsnämnden under nämnda år för andra nödvändiga arbeten. 
 
Herr Ljungberg uttryckte förhoppning om att stadsingenjören måtte medhinna de övriga 
arbetena, som i byggnadsnämnden borde utföras under det kommande året. 
 
Herr Foss ansåg, att stadsingenjören hädanefter borde i främsta rummet ägna sin tid åt att 
utföra de arbeten, som för stadens räkning åligga honom. 
 
Efter slutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifallet drätselkammarens 
förslag i ärendet, och skulle medel härvidlag utgå såsom av drätselkammaren föreslagits. 
 
§ 168. 
Från brandstyrelsen förelåg skrivelse med begäran om beviljandet av ett anslag å 1,500 kronor 
att utgå år 1931 för uppförande å platsen mellan tullkammarhuset och tullpackhuset av en 
redskapsbod av trä under papptak, vilken vore avsedd dels för förvaring av den Slättens 
municipalsamhälle nu tillhöriga branddetaljen, dels att inrymma vaktrum för fyra brandmän 
under stormnätter. 
 
Ärendet hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen, och att anslaget i fråga måtte upptagas i 
1931 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja detta anslag att utgå såsom av drätselkammaren 
föreslagits. 
 
§ 169. 
Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg skrivelse med förslag 
till användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu jämväl förelåg och var av följande lydelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 3 december 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 198. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för yttrandes avgivande 
remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelses skrivelse med förslag till 
användning av bolagets vinstmedel för innevarande år. 
 
Enligt detta förslag skulle fördelningen ske sålunda: 
 
Ålderdomshem   10,000:- 
Dispensärens barnkolonifond  500:- 
Diakoniverksamheten   500:- 
Planteringar, gatuarbeten och bad  4,000:- 
  Summa kronor 15,000:- 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till detta förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med drätselkammarens tillstyrkan biträda det 
från förenämnda styrelse föreliggande förslaget till dylik vinstmedelsfördelning. 
 
§ 170. 
Förste stadsläkaren, herr doktor Axel Nilsson, hemställde genom föreliggande skrivelse om 
att stadsfullmäktige f. o. m. 1 januari 1931 måtte med hänsyn till den betydande 
utsträckningen av hans verksamhetsområde höja hans lön till 2,800 kronor. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande. 
 
Med anledning härav förelågo nu sådana yttranden jämlikt utdrag av hälsovårdsnämndens 
protokoll för den 11 dennes och utdrag av drätselkammarens protokoll den 3 dennes. 
 
Hälsovårdsnämnden hade gjort det uttalandet, att den ansåge skäligt, att någon förhöjning av 
löneförmånerna borde äga rum på grund av ökade göromål genom Slättens m. fl. områdens 
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inkorporering, men att därmed borde anstå till dess någon erfarenhet vunnits om de ökade 
göromålens omfattning. 
 
Drätselkammaren hade icke ansett sig kunna hos stadsfullmäktige förorda bifall till 
framställningen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på förslag av herr vice ordföranden, i enlighet med 
drätselkammarens yttrande i ärendet. 
 
§ 171. 
Genom föreliggande skrivelse ansökte herr borgmästaren Axel Sundberg om att anslaget till 
skrivbiträde å borgmästareexpeditionen måtte f. o. m. nästa års ingång höjas från nuvarande 
1,000 till 2,000 kronor per år, och motiverades denna begäran med de ökade 
förvaltningsutgifterna genom Slättens municipalsamhälles m. fl. områdens inkorporering med 
staden. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes gjort det uttalandet, att den med hänsyn 
till den rådande ekonomiska situationen icke kunde hos stadsfullmäktige tillstyrka att binda 
staden för en dylik utgiftsökning. 
 
Herr borgmästare Sundberg lämnade åtskilliga upplysningar rörande arbetsökningen för 
borgmästareexpeditionen på grund av den av Kunglig Maj:t beslutade införlivningen o ansåg, 
att det skulle vara hårt för honom att för denna arbetsökning få stora utgifter utan något som 
helst vederlag. 
 
Härefter avlägsnade sig herr borgmästaren Sundberg från sammanträdet för tiden för ärendets 
övriga behandling. 
 
Herr Boheman yrkade, att ifrågavarande anslag måtte för år 1931 ökas till 2,000 kronor. 
 
Herr Ljungberg anförde, att drätselkammaren varit medveten om att arbetet å 
borgmästareexpeditionen skulle ökas genom den blivande införlivningen, men att kammaren 
likväl ej kunnat tillstyrka den begärda höjningen av detta anslag, då han varit tvungen att 
avstyrka löneökningar för många av stadens befattningshavare, vilka gjort framställning om 
sådan ökning. 
 
Talaren yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens yttrande i ärendet och framhöll, att, om 
så befunnes nödigt, en reglering av detta anslag kunde ske under nästa år. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordförande efter framställd proposition på 
bifall till vardera av de båda föreliggande yrkandena i ärendet förklarat drätselkammarens 
yrkande vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
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”Den, som vill bifalla drätselkammarens förslag, röstar Ja;  
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Bohemans yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Sterner, 
Ljungberg, Ludv. Andersson, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Sörensen, Arsenius, Foss, Lycke och Erik Carlsson ja, men herrar Gust. Karlson, Fritz G. 
Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, Albert 
Anderson, Elmqvist och ordföranden nej. 
 
Med 14 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla drätselkammarens 
förslag i ärendet, vadan ansökningen avslagits. 
 
§ 172. 
Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om att stadsfullmäktige måtte stadfästa 
hamnstyrelsens beslut rörande beviljandet av ett hyresbidrag till hamnkassören herr Emil 
Löfberg å 300 kronor per år, vilket bidrag skulle utgå f. o. m. 1931 års ingång. 
 
Härjämte förelåg utdrag av hamnstyrelsens protokoll för den 7 nästlidne november innefattade 
förenämnda beslut. 
 
Ärendet hade av stadsfullmäktiges herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 3 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige avstyrka bifall till ifrågavarande hyresbidrags beviljande, och hade 
kammaren tillika uttalat önskvärdheten av att hamnkassörsbefattningen sammanslås med 
hamnkaptenstjänsten så fort detta är möjligt. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Lindbom yrkade bifall till hamnstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att herr Löfberg nyligen erhållit ökade inkomster såsom 
fattigvårdsstyrelsens ombudsman m. m., och yrkade bifall i enlighet med drätselkammarens 
yttrande i ärendet. 
 
Herr Petterson lämnade i egenskap av ledamot av hamnstyrelsen närmare upplysning om herr 
Löfbergs inkomster såsom hamnkassör och nämnde, att han av hamnuppbördsprovisionen får 
lämna från sig ett avsevärt belopp till ångbåtskommissionär Eliasson. 
 
Herr Källén önskade veta huruvida den blivande införlivningen komme att medföra ökat 
arbete för hamnkassören. 
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Herr ordföranden hyste den uppfattningen, att denna införlivning ej komme att medföra ökat 
arbete för hamnuppbörden. Talaren framhöll dock, att herr Löfberg fått betydligt ökade 
hyresutgifter. 
 
Herr Källén yttrade med anledning av detta uttalande, att staden ej skäligen borde träda 
emellan för att bidraga av herr Löfberg ökade hyresutgifter, och understödde herr vice 
ordförandens yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, i enlighet med 
drätselkammarens yttrande i ärendet. 
 
§ 173. 
Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 december 
1931. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgen. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 200. På uppdrag av herr ordföranden hade stadsingenjören upprättat och till 
drätselkammaren överlämnat förslag till allmänna arbeten under år 1931, och förelåg nu detta 
förslag, vilket var indelat i tvenne avdelningar: 
 
Avd. I: huvudsakligen vatten- och avloppsledningsarbeten, 
 
Avd. II: huvudsakligen egentliga gatuarbeten. 
 
Stadsingenjören hade överlämnat Avd. I till vattenstyrelsen för dess yttrande, och hade 
styrelsen enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 nästlidne november beslutit att 
hos drätselkammaren preliminärt förorda utförandet av följande sådana arbeten under år 1931: 
cementplan för sandtvätt samt betongskjul för förvaring av filtersand 1,800, ny 
avloppsledning i Kyrkvik (Strandvägen) 7,500, vatten- och avloppsledningar i Strandvägens 
fortsättning 1,250 under förutsättning av att fastighetsägare vid densamma bidraga med 350, 
vadan stadens återstående kostnad skulle bli 900, Södra Kvarngatan, vatten- och 
avloppsledningar enligt förra årets förslag, Alt. I 4,500, varifrån avgår från herr Per Johansson 
tidigare erbjudet bidrag med 300, vadan skulle på staden belöpa 4,200, utsträckning av staket 
kring stora vattendammen 1,500, sammanlagt alltså 15,900 kronor. 
 
I detta protokollsutdrag var tillika följande antecknat: 
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Att frågorna om vattenverkets utbyggande och vattenledning i gatan C på Slätten bordlagts. 
 
Att styrelsen framhöll, att den helst önskade utförandet av hela arbetet med avloppsledning i 
Kyrkvik (Strandvägen) under år 1931, men om drätselkammaren på grund av ekonomiska 
skäl ej ansåge detta möjligt, då åtminstone ett delvis utförande av arbetet med ifrågavarande 
avloppsledning måtte göras för en kostnad av 750 kronor.  
 
Att såväl detta sistnämnda arbete som arbetet med vatten- och avloppsledningar i 
Strandvägens fortsättning upptagits i stadsingenjörens förslag till allmänna arbeten för nästa 
år på grund av inkomna ansökningar från respektive Lysekils Nya Badhus Aktiebolag och 
fastighetsägare vid Strandvägens fortsättning, vilka ansökningar av vattenstyrelsen 
överlämnats till stadsingenjören för utrednings och kostnadsberäknings verkställande. 
 
Härjämte förelågo nedannämnda tvenne ärenden: 
 
Av herr Wiktor Lindbom i stadsfullmäktige väckt motion om Gränsgatans iordningställande, 
vilken motion av stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren den 3 april d. å.  
 
Herr Rob. G. Christensons motion till stadsfullmäktige om Drottninggatans framdragande, 
vilken motion, som remitterats till drätselkammaren genom stadsfullmäktiges herr ordförande, 
bordlagts i kammaren den 13 nästlidne november, vid vilket tillfälle det uppdrogs dels åt en 
kommitté bestående av herrar vice ordföranden, Bovik och Christenson att underhandla med 
fastighetsägare om förvärv av mark och om kostnader för flyttning av byggnader, dels åt 
stadsingenjören att upprätta kostnadsförslag å ifrågavarande arbete. 
 
Enligt föreliggande skrivelse från dessa kommitterade skulle lösen av mark och flyttning av 
byggnader för gatans framdragande uppgå till ett belopp av 15,654 kronor.  
 
I det förenämnda av stadsingenjören utarbetade förslaget till allmänna arbeten hade såväl 
Gränsgatans iordningställande som Drottninggatans framdragande upptagits. 
 
Gränsgatans iordningställande (nedre delen) skulle draga en kostnad av 1,600 kronor. 
 
Ett fullständigt framdragande av Drottninggatan skulle inberäknat nedläggande av vatten- och 
avloppsledningar uppgå till en kostnad av 21,675 kronor, vartill skulle komma marklösen och 
utgifter för flyttning av byggnader med 15,654 kronor, alltså sammanlagt 37,329 kronor. 
 
Efter att hava genomgått förslaget till dessa allmänna arbeten punkt för punkt beslöt 
drätselkammaren att hos stadsfullmäktige förorda utförandet under år 1931 av nedannämnda, i 
detsamma upptagna arbeten, och att de därför erforderliga medlen måtte upptagas i nämnda 
års utgifts- och inkomststat för uttaxering: 
 
1) Cementplan för sandtvätt samt betongskjul för förvaring av filtersand 1,800:- 
2) Ombyggnad av utlopp och avloppsledning i Kyrkvik (Strandvägen) 7,500:- 
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3) Vatten- och avloppsledningar i Strandvägens fortsättning 1,250 under  
förutsättning av att fastighetsägarna bidraga med 750   500:- 
4) Utsträckning av staket kring stora vattendammen   1,500:- 
5) Ny vattenledning i gatan C på Slätten    4,350:- 
6) Gränsgatans iordningställande, (nedre delen)   1,600:- 
7) Grusning i stadsparken     400:- 
     Kronor 17,650:- 
 
 
Dessutom beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda upptagandet i 1931 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering dels av ett belopp å 6,000 kronor för vattenverkets utvidgning i 
avvaktan på vattenstyrelsens förslag å detta arbete, dels av ett belopp å 900 kronor för 
ordnande av infarten till Bansviksgatan från Konsulliden. 
 
Med tillägg av dessa båda poster skulle alltså det sammanlagda beloppet för de under denna 
paragraf beslutade allmänna arbetena uppgå till 24,550 kronor. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade förslaget till dylika arbeten tillika med i 
skrivelsen nämnda motioner. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Christenson föreslog, att stadsfullmäktige måtte besluta att upptaga arbetet med 
Drottninggatans framdragande i 1932 års plan till allmänna arbeten, och att detta arbete måtte 
sättas såsom n:o 1 i denna plan. 
 
Herr Sterner ansåg, att direkt sådant beslut ej nu måtte fattas i denna fråga, men att 
stadsfullmäktige däremot borde uttala önskemålet av att ifrågavarande arbete upptages i 
planen för 1932 års allmänna arbeten. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att kostnaderna för Drottninggatans framdragande vore så stora, 
att man fine se tiden an, helst som man hade flera stora arbeten, som det vore önskvärt att få 
utförda. 
 
Herr Ljungberg konstaterade med hänsyn till ekonomin de föreliggande svårigheterna att 
tillfredsställa alla de krav, som framställas beträffande allmänna arbeten.  
 
Herr Christenson ändrade sitt förslag i anslutning till herr Sterners yttrande. 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 104 
 

 
Herr Foss yrkade, att vattenstyrelsen måtte få i uppdrag att utreda frågan om kostnaderna för 
omläggning av avloppsledningsnätet i Kyrkvik. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
drätselkammarens föreliggande förslag till allmänna arbeten under år 1931, och att det 
sammanlagda beloppet, 24,550 kronor, för desammas utförande måtte upptagas i nästa års 
utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, likaledes enhälligt, dels att uttala önskemålet av att arbetet 
med Drottninggatans framdragande måtte upptagas i planen för allmänna arbeten för år 1932, 
dels att bifalla herr Foss yrkande rörande utredning av kostnadsfrågan med hänsyn till 
omläggning av avloppsledningsnätet i Kyrkvik. 
 
§ 174. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse jämte de i densamma nämnda båda 
utgiftsförslagen: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 3 december 
1930. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 199. För granskning förelågo nedannämnda båda förslag till utgiftsstater för år 1931: 
 
Vatten och avloppsledningar   kr. 33,600:- 
Polisväsendet    ” 24,460:- 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av dessa båda 
utgiftsförslag, dock med iakttagande av att beloppet för det sistnämnda, på grund av 
ytterligare tillkomna utgifter genom den beslutade införlivningen, ökas med 1,610 kronor, 
vadan förslaget skulle utvisa ett belopp av 26,070 kronor. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna dessa utgiftsförslag med iakttagande av den 
av drätselkammaren påpekade höjningen i utgiftsförslaget för polisväsendet. 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 105 
 

 
§ 175. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat förslag till utgifts- och inkomststater för 
staden och dess hamninrättning under år 1931. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vd sammanträde den 13 december 1930 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta budgetberedningen för granskning dels av magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för staden under år 1931, dels av hamnstyrelsens förslag till utgifts- och 
inkomststat för stadens hamninrättning under samma år. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Carl Brännberg och Ludv. 
Andersson samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt. 
 
Herr borgmästaren Sandberg meddelade, då posterna för uppbördsverket genomgingos, att 
stadsfiskalen Elias Sandell avsagt sig befattningen såsom t. f. stadsfogde m. m. från och med 
detta års utgång, och att magistraten komme att förordna advokaten, juris kand. Erik Atterfelt 
till spdan t. f. befattningshavare f. o. m. den 1 januari 1931 samt föreslog med anledning 
härav, att i utgiftsförslaget måtte under rubriken för uppbördsverket upptagas hyresersättning 
för stadsfogdekontor med 500 kronor jämte 110 kronor för telefon till detsamma, alltså 
sammanlagt 610 kronor. 
 
Beredningen beslöt att bifalla detta ändringsförslag. 
 
Härefter beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka budgetförslagets antagande 
med iakttagande av förenämnda ändring och med en taxering av nio (9) kronor och 50 öre per 
skattekrona enligt 1930 års taxering. 
 
Utgiftsbeloppet för uppbördsverket skulle alltså höjas från 6,160 till 6,770 kronor, och posten 
för oförutsedda utgifter därigenom minskas med 610 kronor, alltså från 15,800 till 15,190 
kronor. 
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§ 4. Budgetberedningen beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bibehållandet av tre 
betalningsterminer för stadsutskylderna såsom förut i mars, juni och september å tider, som av 
drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. Hamnstyrelsens budgetförslag för stadens hamninrättning under år 1931 genomgicks 
ävenledes punkt för punkt, och beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
detsammas antagande, dock med framhållande av att utgiftsbeloppet för uppbördsprovision 
jämte hyresbidrag blir beroende på stadsfullmäktiges särskilda prövning, då hos desamma 
föreligger framställning från hamnstyrelsen om hyresbidrag till hamnkassören med 300 
kronor, en framställning som varit remitterad till drätselkammaren, och som densamma 
beslutit att hos stadsfullmäktige avstyrka. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
 
Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogos nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Herr Ljungberg sporde huruvida stadsfullmäktige hade något att erinra emot att stadsfiskal 
Sandell avsagt sig befattningen såsom tillförordnad stadsfogde, en sak som genom 
förordnande av ny sådan tillförordnad befattningshavare komme att öka utgifterna för 
uppbördsverket med 610 kronor. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, dels att magistraten redan vid Lysekils 
stadsblivande velat förena befattningarna såsom stadsfiskal och stadsfogde, men detta hade 
med stor majoritet avslagits av stadsfullmäktige, dels att stadsfiskal Sandell tröttnat på att vara 
tillförordnad stadsfogde. 
 
Härefter beslöto stadsfullmäktige enhälligt att med iakttagande av de ändringar i 
budgetförslagen, som av budgetberedningen föreslagits, godkänna dels magistratens utgifts- 
och inkomstförslag för staden under år 1931 med en uttaxering av nio (9) kronor och 50 öre 
per skattekrona enligt 1930 års taxering, dels det föreliggande utgifts- och inkomstförslaget 
för stadens hamninrättning under samma år. 
 
Genom de sålunda skedda ändringarna skulle posten för oförutsedda utgifter i stadens utgifts- 
och inkomststat bli 15,190 i stället för 15,800 i förslaget och posten för oförutsedda utgifter i 
hamninrättningens utgifts- och inkomststat 810 i stället för 510 kronor i förslaget. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dess 
hamninrättning innefattas i denna --- Bilaga N:o 15, 1930. 
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§ 176. 
Som avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordförande följande: 
 
”Då intet ärende mer återstår på föredragningslistan, må det tillåtas mig att säga några ord, 
innan vi åtskiljas. 
 
Med våra förhandlingar i afton slutar ett kommunalt arbetsår flr oss såsom stadsfullmäktige, 
men icke blott ett år utan ett helt decenium. Liksom dess begynnelse var präglad av 
depression i handel och vandel efter krigsåren, så är också efter några mellanliggande goda 
och framgångsrika år dess utgång, varöver den hotande arbetslösheten kastar sin mörka 
skugga. Men vi hoppas, att det är moln, som draga förbi. I vilket fall som helst hjälper det 
icke med klagan allena. Det synes vara ett svenskt för att icke säga germanskt drag att i 
framgångens tid se allt i enbart ljus på det ekonomiska livets område och i motgången slå över 
till det alldeles motsatta betraktelsesättet. Låtom oss i stället icke tappa modet utan med 
samma bulldoggsenvishet som engelsmännen härda ut. Det kommer nog atter en dag. 
 
Många av de här församlade försvinna nu ur denna krets, icke mindre än nio av tjugofyra eller 
gott 40 %. Jag riktar mig nu icke till var och en särskilt, ehuru jag tackar Eder alla, men jag 
kan icke underlåta att vid detta tack nämna ett par namn, i främsta rummet konsul Sterner, 
som haft säte och stämma här i stadsfullmäktige omkring 24 år och under mer än hälften av 
denna tid beklätt den krävande posten som drätselkammarens ordförande, och disponenten 
Ludv. Andersson, vars mandat visserligen icke varat så länge, men som beklätt den ävenledes 
viktiga posten som hamnstyrelsens ordförande. 
 
De bland Eder nu avgående, som fyllt sextio år, skola sannolikt icke återvända mer som 
fullmäktige, men jag är förvissad om att I med levande intresse även i fortsättningen följen 
förhandlingarna här. 
 
Det är ett ingalunda ovanligt felslut att mena all kommunal duglighet vara insamlad i 
stadsfullmäktigekåren. Lyckligtvis är den till finnandes även utanför dess krets och kommer 
samhället till godo genom arbete i styrelser, nämnder och kommittéer, där även andra än 
stadsfullmäktige sitta. 
 
Då jag nu talar om nämnder, så vill jag icke underlåta att som vanligt rikta mitt tack till 
drätselkammaren, som är hjärtat i den kommunala förvaltningen, enkannerligen till dess 
ordförande, för allt arbete densamma utfört. Det rör sig en omisskäälig strävan i Sveriges 
städers kommunala liv att centralisera och samla allt förarbete i drätselkammaren och sålunda 
öka dess redan förut stora arbetsbörda. Jag är icke riktigt med på noterna, ty det kan bli för 
mycket även av det goda. 
 
Jag tackar magistratens representant härstädes, borgmästare Sundberg, som alltid, så ofta hans 
tid för riksvårdande ärenden medgivit det, varit närvarande vid våra sammankomster och 
bredvilligt stått till tjänst med värdefulla råd och upplysningar, och jag vågar påstå, att 
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förhållandet i vår stad mellan magistrat och stadsfullmäktige varit mönstergillt, och att detta 
icke minst berott på borgmästaren. 
 
Och då jag nu efter att i sjutton år i följd beklätt ordförandeplatsen i fullmäktige sannolikt för 
sista gången från denna plats, kan jag icke underlåta att hembära stadsfullmäktiges sekreterare 
mitt tack för ett plikttroget arbete under nästan lika lång tid. Förunderligt snabbt har han satt 
sig in i det honom åliggande uppdraget och utfört det så att intet varit att anmärka. 
 
För mig själv har de många åren, tack vare arbete, som aldrig fattats, och hälsa, som sällan 
slagit fel, runnit bort i snabb fart, och jag måste säga, att stadsfullmäktiges ledamöter varit 
snälla mot mig i min egenskap av ordförande. Det var under rätt dramatiska erfarenheter jag 
övertog klubban från min företrädare. Det dystra horoskop, som en göteborgstidning då 
ställde för fullmäktige under den nya ledningen, har dess bättre icke gått i uppfyllelse, och 
kanske ha icke heller alla förhoppningar, som tilläventyrs knötos vid ombytet, förverkligats. 
Men ett kan jag med sanning betyga jag har gjort så gott jag kunnat och icke sparat mig. Vare 
det mitt självvittnesbörd. 
 
Och nu tillönskar jag Eder samt och synnerligen en god jul och ett gott nytt år! 
 
Härefter yttrade herr vice ordföranden följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Med tack för de vänliga ord Ni nyss riktat till oss beder jag få framföra, att det ej är endast vi, 
som här i fullmäktige utfört arbetet, då en stor del av detsamma utförts av Eder och dessutom 
för oss betydligt underlättats genom Eder synnerligen goda ledning. Jag tackar Eder för det 
utmärkta sätt på vilket Ni lett våra förhandlingar och för all den omsorg och möda Ni nedlagt 
för staden och dess allmänna angelägenheter. 
 
Beträffande ordförandeposten i stadsfullmäktige under nästa år anser jag dock, att Ni gått 
händelserna i förväg, då ännu intet bestämts om denna sak. Huru därmed än må ske, tackar jag 
Eder för det nu snart gångna årets gemensamma arbete här och för den oväld och det nit Ni 
städse visat med hänsyn till detta arbete. 
 
Å egna och mina stadsfullmäktigekamraters vägnar beder jag få tillönska Eder en god jul och 
ett angenämt årsskifte!” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
C. BRÄNNBERG. 
JOHN STERNER. 
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Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset tisdagen den 24 februari 1931 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1, 1930. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser år 
1930. 
 
Drätselkammaren: 
 
3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Stadsfullmäktige före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsul Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1932. 
2) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1930, kvarstår till och med 1930. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1932. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, vice ordf. 1930, kvarstår till och med 1932. 
5) Mekanikern Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Handlanden Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
1) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår, till och med 1932. 
2) Fabrikören Rich. Björsell, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1930. 
3) Fabrikören Gust. Karlsson, ers. Christenson, kvarstår till och med 1932. 
4) Handlanden Axel Johansson, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1932. 
5) Redaktören Harald Foss, ers. Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Fritz Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
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Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av stadsfullmäktige till och med 1930. 
Gjutaren Karl Källén, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Svante J. Johansson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Handlaren P. A. Malmrot, ordf. 1930, vald av Hälsovårdsnämnden för 1930. 
Konsuln Alfr. Bovik, v. ordf. 1930, vald av Drätselkammaren för 1930. 
 
Suppleanter: 
 
Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Filaren Sigurd Andersson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1930. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1930. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1930. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 eller 8 ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år 
och övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val förrättas vartannat år. den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall 
minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1932, vald till och med 1932. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1932, vald till och med 
1932. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1932. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, vald till och med 1932. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1930. 
Husmodern Viktoria Carlsson, vald till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
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Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1930. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1930. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1930. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, vald till och med 1930. 
 
Nykterhetsnämnden: 
 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av Stadsfullmäktige och består av 5 
ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Val förrättas vartannat år och sker en tid av 4 år. 
 
Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
1929 t. o. m. 1932. 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf., gjutaren Karl Källén, v. ordf., och stenhuggeriförmannen F. 
J. Elmqvist. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
 
1929 t. o. m. 1932: 
 
Handlarna Fritz G. Olsson och L. P. Östling. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samtliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
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Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1930, självskriven ledamot. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1933, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, till och med 1933, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1931, vice ordf. 1930, vald av Magistraten.  
 
Suppleanter: 
 
Vaktmästaren Jakob Petterson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Snickaremästaren C. A. Tobiasson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Montören Erik Carlsson, till och med 1933, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1931, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
 
Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas i december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
Vaktmästaren Jakob Petterson, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Civilingenjören O. Folke Aurell, till och med 1931, vice ordf. 1930. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1931, vald av Magistraten, ordf. 1930. 
 
Suppleanter: 
 
Skeppsmäklaren Axel Olsson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Montören Erik Carlsson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Komreraren Hugo Hallgren, till och med 1931, vald av Magistraten. 
 
Fiskauktionsstyrelsen: 
 
Väljes för en tid av 4 år. 
 
1930 t. o. m. 1933: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordförande 1930. 
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Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
Fiskandlaren Carl Mattsson. 
Mekanikern Otto Olsson, v. ordf. 1930. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Handlanden Evald Andersson. 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande 1930. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1930. 
Riksdagsman Carl Brännberg, till och med 1931 vald av Stadsfullmäktige. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1933, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Gjutaren Karl Källén, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1931, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, t. o. m. 1933, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1930. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1930. 
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Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 7, å vilket beslut Kunglig Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handhavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av Stadsfullmäktige och 6 av Kyrkstämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas halva antalet att avgå efter 2 
år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1930. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1933. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1933. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1933, vice ordf. 1930. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1931. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1931. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1931. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren And. Jakobsson, till och med 1933. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1933. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1933. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1931. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1931. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, till och med 1931. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda fr. o. m. 1/1 1930 t. o. m. 30/6 1931: 
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Ledamöter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1930. 
Bankkamreraren Olof Johansson, ordf. 1930. 
Postmästaren Gösta Boheman. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Konduktören Anders Johnson. 
Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Överläraren And. Johansson. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1930: 
 
Stadsingeniören Sven H. Lundgren. 
Direktören Nisse Ericsson. 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanter: 
 
Tullförvaltaren Fr. Nordström. 
Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden: 
 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige välja för en 
tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
 
Från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, från kommunens folkskolor 1 ledamot 
och 1 suppleant samt 3 andra ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskrivna ledamöter av 
nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 
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Självskrivna ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande t. o. m. 1933. 
Förste stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 
 
Av Stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
 
Från fattigvården för tiden 1930 t. o. m. 1933: 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist som 
suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1930 t. o. m. 1933: 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sandström som suppleant. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
 
För tiden 1930 t. o. m. 1933: 
 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell, v. ordf. t. o. m. 1930, med landsfiskalen Gunnar 
Nyblom som suppleant. 
 
För tiden 1929 t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson och stenhuggaren Andreas Åkesson 
Holmqvist med respektive suppleanter skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och 
förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter: 
 
Valda 1929 t. o. m. 1932. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1930. 
Redaktören Axel Ljungberg, vo. Ordf. 1930. 
Direktören Nisse Ericsson. 
 
Valda 1927 t. o. m. 1930: 
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Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1929 t. o. m. 1932. 
 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Civilingenjören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1930. 
Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, v. ordf. 1930. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
1 vakans efter Oscar Hansson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels och Sjöfartsnämnden: 
 
Den 8 maj 1903 beslöt S. F. tillsätta denna nämnd, vars ledamöter väljas för högst 2 år, dock 
på viss tid. Nämnden består av 8 ledamöter enligt Stadsfullmäktiges beslut 20/12 1928. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Wiktor Lindbom, ordf. 1930. 
Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1930. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Fabrikören Evald Luckey. 
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Disponenten John Möller. 
Mästerlotsen Hjalmar Lundin. 
Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1933: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1930. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1930. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
1) Juveleraren Gordon Wikström. 
2) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
5) Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordförande och hans suppleant samt 
ledamöter för en tid av 4 år, men så att halva antalet ledamöter och suppleanter väljes 
vartannat år. 
 
Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1933. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1933. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1933. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1933. 
Vaktmästaren Jakob Petterson till och med 1933. 
Handlanden P. A. Malmrot, till och med 1931. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1931. 
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Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1931. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Karl. E. Karlsson, till och med 1933. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, till och med 1931. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1931. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, till och med 1931. 
Kyrkovaktmästaren Carl Högberg, till och med 1933. 
Brevbäraren Ernst Appelgren, till och med 1933. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Skall väljas av stadsfullmäktige varje år före den 15 jan., men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1930: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1930: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren Carl Högberg. 
 
Suppleanter: 
 
1) Urmakaren Carl J. Lycke. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
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Av stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i kommittén för 
anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordas av Konungens 
Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. se Svensk 
Författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7. 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1931: Disponenten 
Hjalmar Carlsson. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader, försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter, och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
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Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickaremästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice Brandchef väljas av brandstyrelsen tills vidare med 3 månaders ömsesidig 
uppsägning. 
 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en tid av 4 år, dock 
så att första gången väljes halva antalet för 2 och halva för 4 år. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren, för samma tid. 
 
Ledamöter: 
 
1929 t. o. m. 1932: 
 
Lokföraren Hjalmar Sörensen, vald av Stadsfullmäktige. 
Juveleraren Gordon Wikström, vald av stadsfullmäktige. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Mekanikern Otto Olsson, v. ordf. 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Brevbäraren Ernst Appelgren, 1929 t. o. m. 1932, vald av Stadsfullmäktige. 
Kyrkovaktmästaren Carl Högberg, 1927 t. o. m. 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1929 t. o. m. 1932, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. välja 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. 
välja 1 revisor med 1 suppleant. Föreningen väljer 4 ledamöter med 2 suppleanter samt 1 
revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1930: 
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Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustav Engelbrektsson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1930: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 
 
Kamreraren Hugo Hallgren, för  1930, 1931, 1932 och 1933. 
Redaktören Axel Ljungberg, ” 1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln John Sterner,  ” 1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln A. W. Christensson, ” 1928, 1929, 1930 och 1931. 
Konsuln L. Laurin,  ” 1928, 1929, 1930 och 1931. 
Disponenten Ludv. Andersson, ” 1929, 1930, 1931 och 1932. 
Stenhuggaren Herman J. Gunnersson, ” 1929, 1930, 1931 och 1932. 
Fabrikören Evald Luckey,   ” 1930, 1931, 1932, 1933. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1930. 
 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1930: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för 1930. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för 1930. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags Styrelse: 
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Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut den 15 okt. § 127, 3 ledamöter med 3 suppleanter 
jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, dock så att det gäller från det ena 
till det andra årets ordinarie bolagsstämma. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot av 
nykterhetsnämnden, likaså en av suppleanterna. 
 
Valda för tiden från ordinarie bolagsstämma i februari 1930 till ordinarie bolagsstämman i 
februari 1931: 
 
Styrelseledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, till och med 1932. 
Suppleant: Bankkamreraren Olof Johansson, till och med 1932. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1930 t. o. m. 1935. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter väljas av S. F. senast i december att för viss tid, hittills 3 år, jämte församlingens 
kyrkoherde, som är självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda till och med 1930. 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 
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Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid, hittills 3 år, att förvalta 
fonden. 
 
Valda t. o. m. 1930. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Disponenten Emil Löfberg. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd: 
Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 169, består, denna nämnd av 3 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val förrättas av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 
 
Stadsfullmäktige välja ordf. i nämnden. 
 
Valda t. o. m. 1931: 
 
Ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektor Sigfrid Sandström. 
 
DIVERSE KOMMITÉER, NÄMNDER M. M.  
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. vid första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för år 1930: 
 
Ledamöter: 
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Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
Postmästaren Gösta Boheman. 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För år 1929 valdes: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Disponenten Ludv. Andersson.  
 
Suppleanter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1929. 
 
Väljas i november månad årligen: 
 
Ombud: 
 
Kyrkovaktmästare Carl Högberg. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
Stadsexekutorn Alf Öhrngren. 
 
Suppleanter: 
 
Kontoristen Åke Lindström. 
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Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
Tillsatt av stadsfullmäktige den 3 september 1914 på onestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningshavande förordnade ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordnade: 
 
Stadsfiskalen Elias Sandell, ordf. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vice ordf. 
 
Av stadsfullmäktige valda: 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Suppleanter: 
 
Filaren Svante J. Johansson. 
Muraremästaren Klas Zetterström. 
Fabrikören Robert Lycke. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Lysekils idrottsplatsförening: 
 
1929 och 1930. 
 
Stadens ledamot i föreningens styrelse: 
 
Disponenten John Möller med montören Erik Carlsson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid föreningens sammanträden under år 1930: 
 
Redaktören Harald Foss. 
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Kommunikationsberedningen: 
 
Består av 7 ledamöter och 2 suppleanter valda på obestämd tid. 
 
Ledamöter: 
 
Postmästaren Gösta Boheman, ordförande. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Konsuln Alfr. Bovik. 
Konsuln A. W. Christensson, vice ordf. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
Gjutaren Karl Källén. 
Redaktören Harald Foss. 
 
Suppleanter: 
 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Ingenjören O. Folke Aurell. 
 
Kommitté för frågan om Grötös förbindande med fastlandet vald tills vidare: 
 
Ledamöter: 
 
Valda av Stadsfullmäktige: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Trafikchefen John Swedenfelt. 
Handlanden Axel Johansson. 
Lotsförmannen John Linding. 
 
Valda av Drätselkammaren: 
 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Konsuln Alfr. Bovik. 
 
Valda av Hamnstyrelsen: 
 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
    AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 2, 1930. 
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Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Fattigvårdsstyrelses räkenskaper och förvaltning 
för år 1929, få efter fullgörandet härav, avgiva följande  
 
Revisionsberättelse: 
 
Inkomster och utgifter fördela sig sålunda: 
 
INKOMSTER: 
 
Kassabehållning från år 1928   Kr. 1,825:38 
Uppburet av stadskassan    ” 29,300:- 
Landstingsbidrag    ” 5,111:96 
Statsbidrag till sjukhemmet   ” 2,299:50 
Återbetalningar    ” 9,123:63 
Utelöpande kuponger till år 1930   ” 38:- 
Förskotterat av redogöraren   ” 65:53 
     Kr. 47,764:- 
 
UTGIFTER: 
Sjukhemmet: 
 
Kostpengar    4,435:- 
Avlöningar    2,365:- 
Övriga omkostnader   2,486:11 Kr. 9,286:11 
Hospitals- och sjukhusavgifter   ” 10,702:55 
Understöd åt diverse personer   ” 21,441:98 
Underhåll av understödshemmet   ” 1,044:99 
Underhåll av fattigvårdens övriga hus och inventarier  ” 2,410:34 
Medicin     ” 643:81 
Arvoden     ” 1,400:- 
Diverse omkostnader    ” 796:22 
Utelöpande kuponger från år 1928   ” 38:- 
     Kr. 47,764:- 
 
Räkenskaperna äro förda med god ordning och alla utgifter försedda med verifikationer. 
Inneliggande kassabehållning den 15 januari 1930 har av oss inventerats och befanns 
överensstämma med bokfört belopp. Vi hava genomgått styrelsens protokoll, vilka ej givit 
anledning till anmärkning, och då fattigvårdens förvaltning handhafts på ett förtjänstfullt sätt, 
tillstyrka vi, att styrelsen beviljas full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 17 januari 1930. 
O. JOHANSSON. HARRY LJUNGGREN. 
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Bilaga N:o 3, 1930. 
 
R e d o g ö r e l s e 
för Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper, förvaltning och verksamhet 
under år 1929. 
 
F i n a n s e r: 
 
Enligt Inkomsters och utgifters Konto har nämnden haft följande inkomster och 
utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Anslag av staden   5,500:- 
Deponerade medel   648:-  6,148:- 
Underskott      153:53 
     Kronor 6,301:53 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927     252:05 
Kostnader för hos enskilda och på anstalter  
utackorderade barn   8,001:44 
härifrån avgå till nämnden inbetalda bidrag  
från sådana barn med   2,696:25  5,305:19 
 
Omkostnader: 
 
Arvode till ordföranden   500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier,  
porton, telefonavgifter m. m.   234:29  734:29 
     Kronor 6,301:53 
 
Tillgångar och skulder vid årets slut äro följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning     176:55 
 
Underskott: 
 
För år 1928    77:64 
För år 1929    153:53  231:17 
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    Kronor  407:72 
 
SKULDER: 
 
Deponerade medel för framtida underhåll av utackorderade barn Kronor 407:72 
 
 
V e r k s a m h e t: 
 
Nämndens verksamhet har under det gångna året fortgått ostörd. Den presspolemik, som med 
anledning av ett översändande hit af en mera svårskött pojke från en barnavårdsnämnd i en av 
Hallands städer förekom i en av den stadens tidningar var, om berättigad eller icke, i alla 
händelser icke riktad mot Lysekilsnämnden, som varken begärt eller ens önskat hans 
översändande hit, men när detta väl ägt rum, gjort vad den kunnat för en lämplig anställning 
åt honom, en anställning, som han f. ö. ännu innehar. 
 
Två åtgärder, enligt § 72 har av nämnden företagits, den ena med men den andra tyvärr utan 
önskat resultat, enär kvinnan tills dato ej kunnat anträffats. 
 
Under årets lopp hava tio besök medelst längre och kortare resor företagits till de olika 
fosterhemmen och, ehuru ombyten av hem därvid i ett par fall ägt rum, har dock i huvudsak 
intet ens i dessa två fall varit att anmärka mot vården. Goda fosterhem hava alltså, åtminstone 
hittills, utan större svårighet kunnat anskaffas till måttliga priser för barn över ett år. för 
dibarn ställer det sig däremot något bekymmersammare, ehuru Lysekilsnämnden ännu ej haft 
djupare erfarenhet av behovet av ett sådant för hela länet gemensamt spädbarnshem och 
därför icke heller deltagit i förberedelserna för åstadkommandet av ett sådant hem. 
 
Lysekil den 11 februari 1930. 
 
LYSEKILS BARNAVÅRDSNÄMND 
FRITZ LÜSCH. 
Ordf. 
 
R e v i s i o n s b e r ä t t e l s e. 
 
Undertecknade, utsedda att franska Lysekils Barnavårdsnämnds räkenskaper och förvaltning 
för år 1929, få efter fullgörandet härav anföra följande: 
 
Vi hänvisa till i nämndens redogörelse intagna utdrag av räkenskaperna, vars riktighet vi 
vitsorda. Räkenskaperna äro förda med god ordning och vederbörligen verifierade. 
 
Enär nämnden handhaft förvaltningen på ett mycket förtjänstfullt sätt och någon anledning till 
anmärkning mot räkenskaperna icke förekommit, få vi tillstyrka, att Lysekils 
Barnavårdsnämnd beviljas full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
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Lysekil den 19 februari 1930. 
 
OLOF JOHANSSON. HARRY LJUNGGREN. 
 
Bilaga N:o 4, 1930. 
GUSTAF etc. 
 
I skrivelse till kammarkollegiet den 5 januari 1922 väcktes av länsstyrelsen i Göteborgs och 
Bohus län fråga om införlivande med Lysekils stad av Slättens municipalsamhälle och 
eventuellt ytterligare ett område av Lyse socken. 
 
Sedan kammarkollegiet i anledning härav förordnat om utredning enligt lagen om ordning och 
villkor för ändring i kommunal och ecklesiastik indelning, uppdrogs utredningen slutligen åt 
bankdirektören, förutvarande häradshövdingen Knut Dahlberg såsom särskild utredningsman. 
Av utredningsmannen framlades därefter förslag i ämnet, och inhämtades häröver yttranden, 
bland andra, Lysekils stad och församling, Lyse kommun och församling, Slättens 
municipalsamhälle, vederbörande landsfiskal, häradsskrivare och folkskoleinspektör, 
överlantmätaren i länet, de väghållningsskyldiga i Stångenäs härad, vederbörande 
domhavande, häradsrätt och rådhusrätt samt Göta hovrätt ävensom domkapitlet i Göteborg, 
länsstyrelsen och skolöverstyrelsen, varjämte hemmansägaren C. A. Nilsson i Fiskebäck 
inkom med en skrift i ämnet. 
 
Med överlämnande av handlingarna i ärendet har kammarkollegiet i skrivelse den 24 februari 
1930 underställt detsamma Kunglig Maj:ts prövning. 
 
Härefter hava kommunalfullmäktige i Lyse socken avgivit påminnelser och slutligen 
kyrkoherden i Lyse församling E. A. Rhedin inkommit med en skrift i ämnet. 
 
-- 
 
Kunglig Maj:t förordnar, att med Lysekils stad skall från och med den 1 januari 1931 i 
kommunalt, ecklesiastikt, administrativt och judiciellt hänseende införlivas det landområde av 
Lyse socken jämte utanför dess stränder belägna, enligt reglerna för strandäganderätten 
bestämda vattenområden, vilket landområde finnes redovisat å en år 1926 av överlantmätaren 
Karl Svanbom upprättad ”karta över områden av Lyse socken, som ifrågasättas att införlivas 
med Lysekils stad” och är beläget dels söder om den å kartan med rött markerade gränsen dels 
ock mellan sagda gräns och den å kartan med grönt markerade gränsen, doch med undantag 
av den i nämnda områdes nordvästra hörn belägna ägofiguren 18. I följd härav skall nämnda 
område från och med angivna tidpunkt upphöra att tillhöra Lyse kommun, församling, 
skoldistrikt och jordebokssocken, Stångenäs härads våghållningsdistrikt och Stångenäs 
landsfiskalsdistrikt samt Sunnervikens fögderi, tingslag och domsaga. 
 
För införlivningen skola gälla följande bestämmelser: 
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1. Av införlivningen föranledda kostnader för kyrkobokföring och mantalsskrivning bestrides 
av staden. 
 
2. Innan de för staden gällande byggnads- och brandordningarna bringas i tillämpning å 
införlivningsområdet, böra de granskas, varvid, om med avseende å förhållandena inom 
området särskilda stadganden beträffande detta finnas erforderliga eller lämpliga, sådana 
stadganden böra i de nämnda författningarna införas. 
 
3. Staden övertager de förvaltningsuppgifter som ankomma på Slättens municipalsamhälle, 
vilket genom införlivningen upphör och vars tillgångar och förbindelser övergå till staden. I 
och med införlivningen skola de för nämnda samhälle gällande stadgar och föreskrifter 
upphöra att äga giltighet med avseende å ovan omförmälda såsom ägofigur 18 betecknade 
område. 
 
4. Staden övertager från och med införlivningen dels Lyse kommun tillhöriga aktier i Lysekils 
järnvägsaktiebolag å nominellt 13,500 kronor, dels och den Lyse församling tillhöriga 
skolfastigheten i Slätten med inventarier. 
 
5. Därest Lyse kommun därom framställer begäran före den 1 januari 1931, skall staden lösa 
till sig dels det av kommunen för uppförande av spruthus förvärvade området till det pris, 
kommunen för samtliga område erlagt, dels ock det kommunen tillhöriga brandmaterial, som 
av kommunen angivits, varvid, för den händelse frågan varder enligt punkt 14 här nedan 
hänskjuter till skiljemäns avgörande, skall iakttagas, att lösensumman icke må bestämmas till 
högre belopp än materialets anskaffningskostnad. 
 
6. Staden ansvarar gentemot Lyse kommun respektive Lyse församling och skoldistrikt för 45 
procent av den efter införlivningens ikraftträdande till betalning förfallande ränta och 
amortering å kommunens lån för inköp av aktier i Lysekils järnvägsaktiebolag och å de fasta 
lån – därvid medräknade lånen hos Lysekils sparbank för kyrkokassan å ursprungligen 30,000 
kronor och för skolkassan å 15,500 kronor – vilka av församlingen och skoldistriktet upptagits 
före den 1 juni 1929. 
 
7. Staden övertager från och med den 1 januari 1931 Lyse kommuns och skoldistrikts 
rättigheter och förpliktelser mot den i Slätten stationerade polismannen J. S. Johansson, den 
närmast för Slättens räkning anställda barnmorskan samt personalen vid skolan i Slätten. Den 
engångskostnad för Johanssons framtida pensionering, som Lyse kommun betalat, delas 
mellan kommunen och staden, varvid, för den händelse, enighet om skälig delningsgrund icke 
vinnes, denna bestämmes på sätt i punkt 14 stadgas. 
 
Staden bidrager från och med den 1 januari 1931 med 45 procent till den pension av högst 300 
kronor om året, som från Lyse kommun utgår till förre polismannen C. A. Qvillberg. 
 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 133 
 

8. De personer från det införlivade området som den 1 januari äro berättigade till fattigvård, i 
vilken form det vara må, liksom ock de fattigvårdsbehövande, vilka äro eller förut varit 
mantalsskrivna inom införlivningsområdet å sådan och under sådana förhållanden, att de på 
grund därav sagda tidpunkt där äga hemortsrätt, skola övertagas till underhåll av staden utan 
ersättning av Lyse kommun. 
 
Motsvarande bestämmelser skola gälla beträffande barnavården. 
 
9. Lyse kommuns ansvar för utgivande av kommunandelen av pensionstillägg åt de personer 
som den 1 januari 1931 äro mantalsskrivna inom införlivningsområdet samt av 
pensionsnämnd i kommunen förklarats äga rätt till pension eller ökning av pension, skall från 
och med nämnda tidpunkt övertagas av staden. 
 
10, Allt underhåll sommar- och vintertiden av allmänna vägar och broar inom det efter 
indelningsändringen återstående Stångenäs häradsvägshållningsdistrikt ävensom övriga 
distriktet åliggande utgifter för vägväsendet därstädes skola efter indelningsändringen 
bestridas av distriktet, medan staden från distriktet övertager motsvarande skyldighet 
beträffande allmänna vägar och broar inom införlivningsområdet. 
 
11. Väghållningsdistriktets rätt till vägar, broar, trummor, stängsel och andra distriktets dylika 
tillhörigheter inom införlivningsområdet övergår i sammanhang med införlivningen utan 
ersättning till staden. Sina övriga tillgångar behåller distriktet. 
 
12. Staden ansvarar gentemot väghållningsdistriktet för 10 procent av den efter 
införlivningens ikraftträdande till betalning förfallande ränta och amortering å de fasta lån 
som av distriktet upptagits före den 1 juni 1929. 
 
13. Sunnervikens tingslag behåller det odelade tingslagets tillgångar och ansvaret för dess 
förbindelser. 
 
14. Tvist mellan vederbörande indelningsenheter i anledning av vad ovan stadgats beträffande 
deras inbördes ekonomiska förhållanden skall avgöras enligt gällande lag om skiljemän. 
 
I anledning av den judiciella indelningsändringen skall vidare gälla, 
 
a t t domaren i Sunnervikens domsaga skall vid tiden för domsrättens överflyttning tillställa 
rådhusrätten i Lysekil dels utdrag av häradsrättens intecknings- och tomträttsprotokoll för de 
då sistförflutna tio åren ävensom av häradsrätten lagfarts, intecknings- tomträtts- och 
vattenfallsrättsböcker samt av spannmålspantregistret, i allt vad angår det överflyttade 
området, dels och uppgift å de enligt vederbörandes anmälan å samma område 
mantalsskrivna, avlidna personer, efter vilka bouppteckning icke till häradsrätten inkommit, 
eller, därest så beskaffat bouppteckningsärende eller fastigheterna rörande intecknings-, 
tomträtts-, vattenfallsrätts- eller spannmålspantregisterärende icke skulle förekommit, 
anmälan därom; 
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a t t rådhusrätten i Göteborg skall vid samma tid tillställa rådhusrätten i Lysekil utdrag av 
protokollet över förlagsinteckningar för de då sistförflutna tio åren i vad angår å området 
befintliga anläggningar eller, därest sådant ärende icke skulle förekommit, anmälan därom; 
 
a t t rådhusrätten i Lysekil skall dels med ledning av dit överlämnade utdrag av lagfarts-, 
intecknings-, tomträtts- och vattenfallsrättsböcker samt spannmålspantregister verkställa 
föreskrivna anteckningar i stadens fastighetsbok, tomträttsbok, vattenfallsrättsbok och 
spannmålspantregister, dels vid meddelande av gravationsbevis angående fastighet inom det 
överflyttade området eller tomträtt eller vattenfallsrätt inom detsamma upprätta beviset med 
ledning av såväl rådhusrättens intecknings- och tomträttsprotokoll samt stadens fastighetsbok, 
tomträttsbok och vattenfallsrättsbok, som och omförmälda från domaren överlämnade utdrag, 
dels och vid meddelande av gravationsbevis rörande förlagsinteckningar i fråga om 
anläggning å fastighet inom ifrågavarande område upprätta beviset med ledning jämväl av de 
från rådhusrätten i Göteborg överlämnade protokollsutdragen; 
 
a t t de förmyndarskap och godmansskap, i avseende å vilka vårdnaden före överflyttningen 
på grund därav att området i judiciellt avseende tillhört Sunnervikens domsaga tillkommit 
domsagans häradsrätt, jämväl därefter skola förbliva under häradsrättens tillsyn, till dess i 
laga ordning annorlunda förordats; 
 
a t t Sunnervikens domsagas häradsrätt även efter överflyttningen slall vara vårdnadsdomstol 
för övervakning av de inom överflyttat område bosatta personer, vilka jämlikt lagen den 28 
juni 1918 angående villkorlig straffdom må hava blivit villkorligt dömda, intill dess i 
anledning av föreskrifterna i 9 § av nyssnämnda lag annorlunda beslutats; 
 
a t t domsrättens överflyttning ej heller skall medföra någon förändring i häradsrättens 
ägodelningsrättens eller vederbörande domares behörighet att handlägga och avsluta sådana 
mål och ärenden, som före överflyttningen blivit i laga ordning anhängiggjorda samt icke 
tillhöra lagfarts-, intecknings-, eller tomträttsprotokollet; 
 
a t t Kunglig Maj:ts beslut angående den judiciella regleringen skall intagas såväl i 
häradsrättens som i rådhusrättens i Lysekil lagfarts-. Intecknings- och tomträttsprotokoll samt 
protokoll över ärenden angående förmynderskap och godmanskap ävensom i nyssnämnda 
rådhusrätts och rådhusrättens i Göteborgs protokoll över förlagsinteckningar; 
 
a t t det minskade tingslaget bibehålles vid tingslagets tillgångar den 1 januari 1931 och svarar 
för den gäld, vari tingslaget då må häfta; 
 
samt  a t t staden Lysekil ersätter kostnaden för meddelande av ovannämnda utdrag av 
protokoll, böcker och register med belopp, som i händelse av tvist bestämmes av Kunglig 
Maj:t. 
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Tillika vill Kunglig Maj:t uppdraga åt kammarkollegiet att efter vederbörande hörande 
inkomma med utredning och yttrande angående den reglering av den kyrkliga organisationen 
inom och den ändring av eller tillägg till löneregleringarna för Lysekils församlings pastorat 
och Lyse församlings pastorat, som må föranledas av ifrågavarande införlivning. 
 
Avskrifter av detta brev tillställas länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län till kännedom och 
för vederbörandes förständigande, Göta Hovrätt till kännedom och för vederbörande 
domhavandes och rådhusrätters fullständigande, lantmäterikontoret i Göteborgs och Bohus 
län, lantmäteristyrelsen, statistiska centralbyrån, rikets allmänna kartverk, 
justitiedepartementet, ecklesiastikdepartementet, skolöverstyrelsen, dom kapitlet i Göteborg, 
statskontoret, pensionsstyrelsen, byggnadsstyrelsen och fastighetsregisterkommissionen, till 
kännedom. Stockholms slott den 21 mars 1930. 
 
Under Hans Maj:ts 
Min allernådigste Konungs och Herres frånvaro: 
GUSTAF ADOLF. 
 
 /Sven Lübeck. 
 
Bestyrkt å tjänstens vägnar: 
B. Spångberg. 
 
 
Bilaga N:o 5, 1930. 
 
BERÄTTELSE. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över hamninrättningens 
räkenskaper och förvaltning för år 1929: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Hamninrättningens tillgångar    205,861:21 
Hamninrättningens skulder     58,261:21 
    Kapitalbehållning Kronor 147,600:- 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har hamninrättningen haf följande inkomster 
och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hamnuppbördens följande poster: 
Båtar under 10 ton    1,070:81 
Fartyg     11,155:46 
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Passagerareångare    7,214:81 
Varor     21,542:25 40,983:33 
Norra båthamnen    575:- 
Södra båthamnen    155:- 
Planlegor     1,954:28 
Kranavgifter     400:- 3,084:28 
     Kronor 44,067:61 
 
UTGIFTER: 
 
Löner, pensioner arvoden och provisioner: 
Hamnkaptenens lön   3,000:- 
Hamnlotsens lön   1,200:- 
Förre hamnlotsens Pihls pension  
och tillsyningsarvode   50:- 
Hamnkaptenens provision   134:29 
Hamnkassörens provision   2,670:55 
Ordförandens räkenskaps- och sekreterarearvode 400:- 7,454:84 
   Transport  7,454:84 
 
   Transport  7,454:84 
Underhåll m. m. 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar 12,206:- 
Släggö fyr    220:62 
Bojar och förtöjningar   1,258:40 
Inköp av inventarier   161:41 
Diverse utgifter   1,101:58 14,948:07 
Bidrag till stadskassan    4,400:- 
Hamnbelysningen    6,528:- 
 
Räntor å lån: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 2,492:88 
Avgår ränteinkomst å checkräkning  458:09 2,034:79 
 
Amorteringar å lån: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  3,850:- 39,215:80 
Överskott      4,851:81 
     Kronor 44,067:61 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamninrättningen vid årets slut följande 
tillgångar och skulder: 
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TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning    256:69 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Handelsbank  8,956:33 9,213:02 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar  190,000:- 
Inventarier     1,000:- 191,000:- 
     Kronor 200,213:02 
 
SKULDER: 
 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  50,050:- 
 
Överskott: 
 
För 1928    4,361:21 
För år 1929    4,851:81 9,213:02 59,263:02 
Kapitalbehållning     140,950:- 
     Kronor 200,213:02 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
Ingående balans år 1929     147,600:- 
Amortering å 1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  3,850:- 
      151,450:- 
 
Avgår följande: 
Avskrivning å bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar 10,000:- 
Avskrivning å inventarier    500:- 10,500:- 
     Kronor 140,950:- 
 
Lysekil den 24 januari 1930. 
 
FÖR HAMNSTYRELSEN I LYSEKIL. 
L. ANDERSSON. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses förvaltning och räkenskaper för 
år 1929, få efter fullgörandet härav och med hänvisning till Hamnstyrelsens berättelse avgiva 
följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Vi hava funnit räkenskaperna vara förda med ordning och bestyrkta med vederbörliga 
verifikationer. Undertecknade Lundbom och Öhrnberg tillstyrka därför full och tacksam 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar, men undertecknad Madison har reserverat sig 
mot tillstyrkandet av ansvarsfrihet och till berättelsen fogat nedanstående reservation. 
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Lysekil den 14 mars 1930. 
JAMES ÖHRNBERG. HAKON LUNDBOM. TH. MADISON. 
 
För alla utgående varor, för vilka hamnavgift ej skall erläggas vid såväl in- som utgående, har 
Hamnstyrelsen medgivit befrielse från hamnavgift utan att Stadsfullmäktige beslutat därom 
och utan att Kommerskollegium och Kunglig Maj:ts Befallningshavande därom underrättats 
eller kungörelse utfärdats därom. 
 
Då detta förhållande påtalats, har Hamnstyrelsen velat göra gällande, att om hamnavgift 
erlagts för en råvara vid införsel, så är den därav förädlade produkten befriad från hamnavgift 
vid utgående. Med denna Hamnstyrelsens motivering har sålunda bland andra 
konservindustrin befriats från hamnavgift för alla sina utgående produkter, för vilka om 
hamnavgift erlagts hamnen skulle haft en årlig inkomst av cirka 2,000 kronor, om dessa 
förädlade varor hänförts till taxans varugrupp ”Varor här ovan ej specifierade” eller 20,000 
kronor, om samma varor hänförts till varugruppen ”Konserver, ej specifierade”.  
 
Reservanten, som funnit Hamnstyrelsens tolkning av hamntaxa egendomlig, har förhört sig 
hos Hamnstyrelsen i Göteborg, huru likartade bestämmelser i deras taxa tillämpas. I sitt svar 
hänvisa nämnda hamnstyrelse till ett par bestämmelser i sin taxa, vilka äro analoga med den i 
Lysekils hamntaxa inrymda bestämmelsen, varå härvarande hamnstyrelse vilja stödja sin 
tolkning, och skriver: ”I intetdera fallet medgives emellertid befrielse från hamnavgift för 
varor, som här undergått bearbetning i ena eller andra avseendet”. 
 
Då reservanten hos Hamnstyrelsen och hamnkassören efterlyst stadsfullmäktigebeslut eller 
annat stöd för deras tolkning av hamntaxan, så har icke förekomsten av sådant stöd påvisats. 
Detta till trots, så har medrevisorn herr Öhrnberg kunnat påvisa, att år 1924 gjorde herrar H. 
Lundin, E. Andersson och C. A. Wallin bland andra anmärkningar enahanda anmärkning, som 
den här framförda. Se bilaga 2, 1924, till S. F. handlingar. 
 
Som hamnstyrelsen genom sin förtegenhet att ej hänvisa till förenämnda ärendes behandling i 
stadsfullmäktige synes ha velat undandraga revisorerna ifrågavarande ärendes behandling i 
stadsfullmäktige, så synes därav framgå att ehuru stadsfullmäktige då beslutade godkänna 
förklaringen, vågade styrelsen ändock ej åberopa samma beslut som stöd för sin tolkning av 
hamntaxan. 
 
Synar man hamnstyrelsens då avgiva förklaring över anmärkningen litet närmare, förstår man 
också dess förtegenhet. 
 
Sålunda har hamnstyrelsen i sin förklaring hänvisat till, att stadsfullmäktige 1911 beslutat att 
konserver, för vilka hamnavgift erlagts vid inkommande äro från dylik avgift befriade vid 
utgående. 
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Stadsfullmäktige skulle väl ej gärna 1911 kunna besluta huru en hamntaxa, som tillkommit 
först år 1916, och vars innehåll sålunda ej var känt, skall tolkas. Än egendomligare förefaller 
hänvisningen till stadsfullmäktigebeslutet 1911, alldenstund det däri angivna beslutet, att de 
flesta varor, för vilka erlagts hamnavgift för ingående, äro från dylik avgift för utgående 
befriade, finnes inrymt i den år 1916 tillkomna hamntaxan. 
 
Anmärkningen avsåg emellertid sådana varor, som tillverkats här, och för vilka hamnavgift 
sålunda ej erlagts vid ingående, emedan varorna ej inkommit hit i förädlat skick. 
 
Det synes reservanten, som om hamnstyrelsen missförstått den år 1924 framställda 
anmärkningen och därför inskränkt sig till att lämna ovannämnda förklaring, vari i sak ingen 
förklaring lämnades över det anmärkta förhållandet. 
 
Då av det anförda framgår, att hamnstyrelsen avhänt hamnen betydande inkomster, som den 
enligt hamntaxan ägt rätt uttaga, så anser sig undertecknad icke kunna biträda tillstyrkandet av 
ansvarsfrihet. 
 
Lysekil den 14 mars 1930. 
TH. MADISON. 
 
Till Magistraten i Lysekil. 
 
Med återställande av remisshandlingarna i ärendet angående av revisorn Th. Madison 
framställd anmärkning mot hamnstyrelsens räkenskaper för år 1929 får hamnstyrelsen härmed 
avgiva följande förklaring: 
 
Även om stadsfullmäktiges beslut 1911 rörande tillämpningen av hamntaxan kan anses vara 
något otydligt formulerat så torde dock vid närmare granskning av stadsfullmäktige protokoll 
för nämnda år § 122 och 135 ganska tydligt framgå, att stadsfullmäktige med sitt beslut avsett 
att utgående fiskkonserver icke skulle beläggas med någon hamnavgift. 
 
Sedan revisorerna för granskning av hamnstyrelsens räkenskaper för år 1923 påpekat 
otydligheten i ovannämnda beslut och framhållit, att enligt deras förmenande hamnavgift bort 
uttagas å utgående konserver, men stadsfullmäktige genom beslut den 10 april 1924 § 44 
förklarat sig godkänna hamnstyrelsens förklaring torde åtminstone därefter kunna anses 
fastslaget att stadsfullmäktige ansett hamnstyrelsens tolokning riktig. 
 
Med anledning härav och då anmärkningen för övrigt på grund av såväl sin form som sitt 
innehåll icke förtjänar bemötande bestrider hamnstyrelsen anmärkningen såsom fullständigt 
obefogad och hemställer att densamma måtte lämnas utan avseende. 
 
Från hamnkassören infordrat yttrande bifogas. 
 
Lysekil den 9 april 1930. 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 140 
 

FÖR LYSEKILS HAMNSTYRELSE 
GUNNAR NYBLOM. 
Ordf. 
 
Bilaga N:o 6, 1930. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
Får härmed lämna följande redogörelse över stadens och dess donationers räkenskaper 
och förvaltning för år 1929: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Stadens tillgångar    1,937,345:90 
Stadens skulder    1,555,245:90 
   Kapitalbehållning Kronor 382,000:- 
 
Enligt inkomsters och utgifters konto har staden haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
S. A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningens inkomster   2,540:30 
 
S. B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel   8,183:59 
2. Hyror    3,000:- 
3. Tomt- och bergarrenden   12,707:48 
4. Vattenavgifter   8,376:- 
5. Bidrag från Jordkassa till Gullmarsgatans arbeten 648:26 
6. Stenkrossen   1,202:43 34,117:76 
 
S. C. Verk och inrättningar: 
 
Hamninrättningens andel i löner, polisbevakning m. m.  4,400:- 
 
S. D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder: 
Vid uppbörder  316,371:58 
Å årets restlängder  11,080:24 327,451:82 
  Transport  327,451:82 41,058:06 
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  Transport  327,451:82 41,058:06 
 
Å äldre restlängder  12,796:87 
Avgår resterande belopp  2,288:83 10,508:04 
    337,959:86 
2. Progressivskattens kommunandel  15,427:29 
Progressivskattens utjämningsmedel  
direkt redovisad till Länsstyrelsen  
med kr. 3,614:21 
3. Nöjesskatt    9,717:74 
4. Bevillningsavgifter   10:80 
5. Hundskatt    650:- 363,765:09 
 
S. E. Övriga inkomster: 
 
1. Brännvinsmedel   10,712:- 
2. Bötesmedel   88:- 
3. Elektricitetsverkets bidrag  10,000:- 
4. Pilsnerdricksbolagets bidrag  16,000:- 36,800:- 
    Kronor 441,623:75 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927    6,651:02 
 
S. I. A. Fattigvården    23,800:- 
S. I. B. Nykterhetsnämnden   112:35 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården   12,904:94 
Köttbesiktningsbyråns utgifter  724:30 13,629:24 
 
S. III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolan    51,200:- 
b. Fortsättningsskolan   2,700:- 
c. Kommunala mellanskolan  15,500:- 
d. Föreläsningsföreningen 600:-  
och folkbiblioteket 1,000:-   1,600:- 
e. Tekniska aftonskolan   250:- 71,250:- 
 
S. III. B. Barnavårdsnämnden   5,500:- 
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S. IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
Underhåll av fastigheter  2,026:24 
  Transport 2,026:24  120,942:61 
 
 
  Transport 2,026:24  120,942:61 
 
Anskaffning och underhåll  
av inventarier  2,475:69 
Sandning och snöskottning  1,699:52 
Arvode till fastighetsregisterföraren 250:- 
Tullhusets reparation  2,369:16 
Polishusets reparation  
(överfört till år 1930 481:50) 550:- 
Gatuskyltar   184:70 
Bottenundersökningar vid Grötö 671:50 
Övriga ändamål  7,374:82 17,601:63 
 
B. Gatuarbeten: 
 
Underhåll   9,579:21 
Bergsgatan   3,870:06 
Stengatan (överf. Till år 1930 800) 4,700:06 
Stenfyllning vid kyrktrapporna 1,034:55 
Fiskaregatan, överfört till år 1930 1,000:- 
Gullmarsgatan  648:25 20,832:14 
 
C. Parkstyrelsen   3,450:- 
 
D. Gatubelysningen:    
 
Ström 1,842:- materiell 974:60  2,816:60 
 
E. Gaturenhållningen: 
 
Sopning 1,050:-, bevattning 1,420:20  2,470:20 
 
F. Renhållningen:  
 
Entreprenörsarvode  8,500:- 
Föreståndarens lön  600:- 
Underhåll av station och kärl 640:67 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 143 
 

Bränsle och lyse  528:48 
Ladugårdsbyggnad på Tronebacken 2,837:64 13,106:79 
 
G. Vattenledningar: 
 
Underhåll av ledningar med  
tillhörande byggnader  10,616:66 
Stengatan    3,236:15 
Bansviksgatan  1,900:50 15,753:31 
  Transport  76,030:67 120,942:61 
 
 
Transport    76,030:67 120,942:61 
 
H. Avloppsledningar: 
 
Underhåll, spolning och rengörning 6,735:31 
Stengatan   1,624:50 
Bansviksgatan  1,300:27 9,660:08 
 
I. Brandväsendet: 
 
Anskaffning och underhåll  
av inventarier  1,656:69 
 
Löner och arvoden samt  
beklädnadsersättning till brandcheferna 10,464:- 
Beklädnad och utrustning  
av brandmännen  508:25 
Körövningar   470:50 
Försäkringar av brandbilen  362:95 
Bränsle, smörjolja, lyse och  
renhållningsartiklar  395:46 
Annonser, trycksaker, skrivmateriell,  
porton och telefonavgifter  376:97 
Underhåll av hästar  100:- 
Övriga ändamål  80:- 
   14,415:32 
 
Avgår ersättning för eldsläckningshjälp  
på Slätten   -555:25 13,860:07 
 
J. Övriga behov: 
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Löner och arvoden  4,000:- 
Telefonavgifter  84:70 
Brandförsäkringspremier  641:75 4,726:45 
 
K. Överfört såsom reserverade medel: 
För försörjningshem   12,000:- 116,277:27 
 
S. V. Verk och inrättningar 
 
A. Magistraten och rådhusrätten  16,088:90 
B. Stadsfullmäktiges och nämnders expedition 20,651:62 
C. Polisväsendet   21,608:29 
D. uppbördsverket   6,317:31 
E. Övriga behov   16,643:44 81,309:67 
  Transport   318,529:55 
 
 
  Transport   318,529:55 
 
S. VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Influtna nettobelopp uppföras och icke bruttobelopp med avskrivning. 
 
S. VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån   12,320:- 
1911 års obligationslån   27,688:27 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 7,862:50 
1925 års tillfälliga, senare förnyade lån  
i Lysekils Sparbank   1,218:75 
Andra tillfälliga lån   861:60 
    49,951:12 
 
Avgår influtna räntor   1,463:90 48,487:22 
 
S. VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån   19,000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 5,000:- 
1925 års tillfälliga, senare förnyade lån i  
Lysekils Sparbank   5,000:- 29,000:- 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter: 
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Fördelade å vederbörande konton. 
 
S. X. Kyrkan    38,000:- 
 
Avskrivning å äldre fordringar   479:25 
     434,496:02 
Överskott     7,127:73 
    Kronor 441,623:75 
 
Fördelningen av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Egentliga sundhetsvården: 
 
Löner, pensioner och arvoden  9,805:- 
Annonser, trycksaker, skrivmateriell m. m.  95:83 
   Transport 9,900:83 
 
   Transport 9,900:83 
Telefonavgifter   250:- 
Förbandsartiklar och desinfektioner  226:11 
 
Folkbadet: 
 
Sommarbad   768:10 
Vinterbad   1,000:- 1,768:10 
Hyresbidrag till landstingets  
sjukupptagningsanstalt  350:- 
bidrag till dispensärverksamheten 409:90 759:90 12,904:94 
 
Köttbesiktningsbyrån   
 
Städning    240:- 
Lyse och renhållningsartiklar  107:25 
Telefonavgifter   204:75 
Övriga ändamål   172:30 724:30 
    Kronor 13,629:24 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten: 
 
Löner och arvoden   14,440:- 
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Annonser, trycksaker inbindningskostnader  
och skrivmateriell   1,421:60 
telefonavgifter   227:30 16,088:90 
 
B. Stadsfullmäktige och nämnders expedition: 
 
Löner och arvoden   14,400:- 
Annonser, trycksaker och inbindningskostnader 3,188:07 
Skriv- och ritmateriell   1,083:45 
Porton    423:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid 819:10 
Städning av stadsingenjörskontoret  180:- 
Avgift till Svenska stadsförbundet  246:- 
   Transport 20,339:62 16.088:90 
 
   Transport 20,339:62 16,088:90 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:- 20,651:62 
 
C. Polisväsendet: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier 140:95 
Löner, arvoden och beklädnadsersättning 19,213:25 
Medicin    94:48 
Städning    600:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  729:65 
Annonser, trycksaker, skrivmateriell m. m.  264:26 
Telefonavgifter   429:- 
Rannsakningsfångars underhåll och transport 136:70 21,608:29 
 
D. Uppbördsverket: 
 
Löner och arvoden   4,217:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor  500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmateriell m. m.  1,266:51 
Telefonavgifter   258:80 
Övriga ändamål   75:- 6,317:31 
 
E. Övriga behov: 
 
Kostnader för rådhuslokalerna: 
 
Hyra   4,000:- 
Uppvärmning  600:- 
Städning   650:- 
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Lyse och renhållningsartiklar 525:63 5,775:63 
Krono- m. fl. utskylder   1,074:04 
Olyckfallsförsäkringsavgifter för hos  
staden anställda   2,280:79 
   Transport 9,130:46 64,666:12 
 
   Transport 9,130:46 64,666:12 
 
Anslag till skyttegillet  250:- 
Anslag till arbetsförmedlingen 200:- 450:- 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Arvode till pensionsnämndens  
ordförande   500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmateriell m. m.   73:64 
Utlägg för oguldna grundavgifter 2,121:- 
Bidrag för pensionstillägg  4,368:45 7,063:09 16,643:55 
    Kronor 81,309:67 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning    13,004:89 
Jordbruksfastigheter    567,000:- 
Gator, platser och vattenrätt   1:- 
 
Byggnader: 
 
Staden    35,000:- 
Fattigvården    30,000:- 
Folkskolan    230,000:- 295,000:- 
Vattenledningsverket    150,000:- 
Renhållningsverket    25,000:- 
Bryggor, kajor och övriga hamnanläggningar  190,000:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar  200,000:- 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   5,000:- 
Stadsingenjörskontoret och förrådet  3,500:- 
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Brandväsendet   10,000:- 
Hamninrättningen   1,000:- 
Folkskolan    10,000:- 
Kommunala mellanskolan   5,000:- 34,500:- 
   Transport  1,474,505:89 
 
   Transport  1,474,505:89 
 
Aktier: 
 
Lysekils Järnvägsaktiebolag (nom. 700,000 kr.) 300,000:- 
Lysekils Nya Badhus Aktiebolag (nom. 12,000 kr.) 0:- 300,000:- 
 
Folkskolans lån av staden    49,500:- 
Diverse personers konto    13,996:32 
 
Förskotterade anslag för år 1930: 
 
Renhållningskärl   3,132:- 
Folkbadet    500:- 
 
Undervisningen: 
 
Folkskolan   13,000:- 
Kommunala mellanskolan  10,500:- 23,500:- 
Parkstyrelsen, arbeten   604:- 
Blekegatan    6,382:50 
Verkstadsgatan   15,952:33 
Rosviksgatan    4,748:32 
Rörledning mellan Trötemyren och  
stora vattendammen   3,894:75 
Försörjningshemmet   5,655:52 
Fiskauktionshallen   2,750:- 
Kyrkan, arbeten   3,061:42 70,181:59 
 
Donationers placering: 
 
Lysekils Sparbank, för G. A. Engbergs  
donationsfond   2,774:29 
Lysekils Sparbank, för Ludvig Pihls  
museidonation   4,865:38 
Obligationer, för G. A. Engbergs  
donationsfond  50,000:- 
och för fattiga sjukas fond  15,000:- 65,000:- 



1930 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 149 
 

Förvaltningen av Ida Sannes fond  3,000:- 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond 2,000:- 77,639:67 
    Kronor 1,985,823:47 
 
SKULDER: 
 
4 % obligationslånet av år 1905 294,000:- 
4 ½ % obligationslånet av år 1911 595,000:- 
Lysekils Sparbank, stadens  
amorteringslån av år 1922  165,000:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets  
amorteringslån av år 1922  200,000:- 
Lysekils Sparbank, 1925 års tillfälliga,  
senare förnyade lån  20,000:-  1,274,000:- 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Bank  16,139:60 
A.-B. Boviks Konservfabriker, för Verkstadsgatan  15,000:- 
Jordkassan     7,812:42 
Hamnens skulder    50,050:- 
Folkskolans skulder    128,150:- 
      
 
Reserverade medel: 
 
För försörjningshem  22,000:- 
För idrottsplats  2,000:- 
För framtida inköp av stenkross 1,000:-  25,000:- 
 
Överförda anslag från år 1929: 
 
Allmänna byggnader och platser, för  
polishusets reparation  481:50 
Stengatan   800:- 
Fiskaregatan   1,000:-  2,281:50 
 
Donationer: 
 
Ida Sannes fond  3,000:- 
Johanna Maria Svenssons fond 2,000:- 
Fattiga sjukas fond  15,000:- 
G. A. Engbergs donationsfond 52,774:29 
Ludvig Pihls museidonation 4,865:38  77,639:67 
 
Överskott: 
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För år 1928   23,822:55 
För år 1929   7,127:73  30,950: 
     1,627,023:47 
Kapitalbehållning    358,800:- 
    Kronor 1,985.823:47 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1929    382,000:- 
Gottgörelse från jordkassan genom  
amortering å 1905 års obligationslån  
(jordlånet)   14,000:- 
Minskning av stadens skulder genom  
amorteringar   29,000:- 
minskning av hamninrättningens  
skulder genom amorteringar 3,950:- 
Minskning av skulder av folkskolans  
skulder genom amorteringar 4,850:-  51,800:- 
 
Avgår följande: 
 
Minskat värde å jordfastigheter  
genom tomtförsäljningar  13,000:- 
Avskrivning å hamninrättningens  
inventarier   500:- 
avskrivning å bryggor, kajer och  
övriga hamnanläggningar  10,000:- 
Avskrivning å aktier i Lysekils  
Järnvägsaktiebolag  50,000:- 
Minskning å folkskolans lån av staden  
genom amortering  1,500:-  75,000:- 
    Kronor 358.800:- 
 
Donationer. 
 
Ida Sannes fond. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   3,000:- 
Upplupen räta under året    133:70 
    Kronor 3,133:70 
 
Uttagit under året för utdelning i enlighet  
med donationens bestämmelser   133:70 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut  3,000:- 
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Kronor 3,133:70 
 
 
Johanna Svenssons fond. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början  2,000:- 
Upplupen ränta under året    90:- 
    Kronor 2,090:- 
 
Uttagit under året för utdelning i enlighet med  
donationens bestämmelser    90:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut  2,000:- 
    Kronor 2,090:- 
 
Fattiga sjukas fond. 
 
Behållning vid årets början genom placering i obligationer 15,000:- 
Upplupen ränta under året    375:- 
    Kronor 15,375:- 
 
Utbetald ränta under året till donator i enlighet  
med donationens bestämmelser   375:- 
behållning vid årets slut genom placering i obligationer 15,000:- 
    Kronor 15,375:- 
 
G. A. Engbergs donationsfond. 
 
Behållning vid årets början    53,774:10 
Upplupna räntor under året   2,653:45 
Avgår ränta å inköpt obligation  153:26 2,500:19 
    Kronor 56,274:29 
 
Utbetalda stipendier under året   3,500:- 
 
Tillgångar vid årets slut: 
 
4 st Konungsriket Sveriges Stadshypotekskassas  
obligationer av år 1922 á 10,000 kr. per st. 40,000:- 
2 st. Konungariket Sveriges Stadshypotekskassas  
obligationer av år 1922 á 5,000 kr. per st. 10,000:- 
    50,000:- 
Innestående i Lysekils Sparbank  2,774:20 52,774:29 
    Kronor 56,274:29 
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Ludvig Pihl museidonation. 
 
Behållning vid årets början    4,657:82 
Upplupen ränta under året    207:56 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut Kronor 4,865:38 
 
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans fordran av staden vid årets början  9,491:43 
Tomtförsäljningar under året   14,969:25 
    Kronor 24,460:68 
 
Amortering å 1905 års obligationslån  14,000:- 
Inköp av stadsägan n:o 1   2,000:- 
Bidrag till Gullmarsgatans arbeten  648:26 16,648:26 
 
Jordkassans fordran av staden vid årets slut  7,812:42 
    Kronor 24,460:68 
 
Lysekil den 15 mars 1930. 
 
FÖR LYSEKILS STADS BRÄTSELKAMMARE. 
AXEL LJUNGBERG. 
 
  /AXEL HOLMQVIST. 
 
R E V I S I O N S B E R Ä T T E L S E. 
 
Undertecknade, utsedda att granskap Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1929, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna och funnit dem förda med ordning och reda och försedda 
med vederbörliga verifikationer samt överensstämmande med Stadsfullmäktiges och 
Drätselkammarens protokoll. 
 
Kassabehållningen har den 17 dennes av oss inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp. 
 
Vi har övertygat oss om, att stadens bankräkning överensstämmer med räkenskaperna. 
 
Samtliga under Drätselkammarens vård befintliga bankböcker, aktier, obligationer och andra 
värdehandlingar hava av oss inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig ordning. 
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De i bokslutet verkställda avskrivningarna finna vi lämpliga. 
 
Brandförsäkringarna för stadens fastigheter och övriga tillhörigheter hava av oss genomgåtts 
och förefalla betryggande. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
utgör ett noggrant utdrag ur räkenskaperna. 
 
På grund av vad ovan anförts, och då vi i övrigt anse ifrågavarande förvaltning och dess 
räkenskaper på ett tillfredsställande sätt handhava, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 19 maj 1930. 
 
ANDERS CHRISTENSON. EVALD LUCKEY. 
HUGO HANSSON.  JOHN SWEDENFELT. 
 
 
Bilaga N:o 7, 1930. 
 
Lysekils Folkskolestyrelse får härmed lämna följande redogörelse over folkskolans m. fl. 
räkenskaper och förvaltning för år 1929. 
 
Lysekils folkskolas räkenskaper. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar    293,120:68 
Skolans skulder    186,146:71 
   Kapitalbehållning Kronor 106,973:97 
 
Enligt inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1927   603:57 
Hyror    5,460:- 
Ersättning från kommunala mellanskolan för  
lokalernas uppvärmning   1,000:- 
Statsbidrag    50,281:33 
Anslag av staden   51,200:- 108,544:90 
Underskott     2,106:50 
    Kronor 110,651:40 
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UTGIFTER: 
 
Underhåll av fastigheter: 
 
Ordinarie underhåll   4,119:21 
Överfört till år 1930 för reparation av  
skolhuset vid Färgaregatan   2,500:- 6,619:21 
Anskaffning och underhåll av inventarier  923:39 
Lärares avlöningar    79,962:67 
Andra avlöningar    5,200:- 
Undervisningsmaterial    3,080:27 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   4,421:70 
Brandförsäkringspremier    655:78 
Skolbad     354:25 
 
Tandvård: 
 
Utbetalt under året   235:- 
   Transport 235:- 101,217:27 
 
   Transport 235:- 101,217:27 
Överfört till år 1930   1,265:- 1,500:- 
 
Skolbiblioteket    237:35 
 
Räntor å lån: 
 
Statens Pensionsanstalt   3,632:73 
Kungl. Postsparbanken   68:18 
    3,700:91 
 
Avgår influtna räntor   169:47 3,531:44 
 
 
Amorteringar å lån: 
 
Statens Pensionsanstalt   2,073:31 
Kungl. Postsparbanken   1,298:65 3,371:96 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker och skrivmateriell  181:97 
Porton och telefonavgifter   179:10 
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Läkareundersökning och medicin  132:31 
Lärjungepremier   300:- 793:38 
    Kronor 110,651:40 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan    662:62 
Checkräkning med Ab. B. Göteborgs Handels bank  2,121:63 
Innestående statsbidrag    10,401:46 
Fortsättningsskolan, 1928 års underskott   1,247:41 
 
Fastigheter: 
 
Skolhuset vid Färgaregatan  100,000:- 
2 skolhus, Stora Kyrkogatan 22  
och Föreningsgatan 27   50,000:- 
1 skolhus, Stora Kyrkogatan 7  10,000:- 
Parkskolehuset   40,000:- 
Gymnastikhuset   30,000:- 230,000:- 
 
Inventarier: 
 
I skolhuset vid Färgaregatan  4,000:- 
   Transport 4,000:- 244,433:12 
 
   Transport 4,000:- 244,433:12 
 
I de tvenne skolhusen, Stora Kyrkogatan 22  
och Föreningsgatan 27   2,000:- 
I skolhuset, Stora Kyrkogatan 7  1,500:- 
I parkskolehuset   1,500:- 
I gymnastikhuset   1,500:- 10,000:- 
Undervisningsmateriell    500:- 
 
Donationers placering: 
 
Lysekils Sparbank, för Hanna Petrelius  
understödsfond   1,134:98 
Lysekils Sparbank, för Johan  
Johanssons donationsfond  1,133:20 
Obligationer, för samma fond 550:- 
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Inteckningar, för samma fond 36,000:- 37,683:20 38,818:18 
Underskott för år 1929    2,106:50 
    Kronor 295,857:80 
 
SKULDER: 
 
Statens Pensionsanstalt   76,654:07 
Stadskassan, andel i stadens 1922 års  
amorteringslån i Lysekils Sparbank  49,500:- 
Stadskassan, förskott i 1930 års anslag  13,000:- 
Fortsättningsskolan, 1929 års överskott  137:- 
 
Överförda anslag till år 1930: 
 
För fastigheter, till reparation av  
skolhuset vid Färgaregatan  2,500:- 
För tandvård   1,265:- 3,765:- 
 
Donationer: 
 
Hanna Petrelius understödsfond 1,134:98 
Johan Johanssons donationsfond 37,683:20 38,818:18 
 
Överskott för år 1928   137:62 184,011:87 
Kapitalbehållning    111,845:93 
    Kronor 295,857:80 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1929    106,973:97 
Minskning av skulder genom amorteringar  3,371:96 
Minskning av skuld till staden genom stadens  
amortering å 1922 års lån i Lysekils bank  1,500:- 
    Kronor 111,845:93 
 
 
Lysekils folkskolebiblioteks räkenskaper. 
 
INKOMSTER: 
 
Anslag från staden   Kronor 237:35 
 
UTGIFTER: 
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Inköp av böcker    146:49 
Inbindning av böcker    76:45 
Övriga ändamål    14:50 
    Kronor 237:35 
 
Lysekils fortsättningsskolas räkenskaper. 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från 1927    1,544:19 
Statsbidrag     3,785:- 
Anslag av staden    2,700:- 
    Kronor 8,029:19 
UTGIFTER: 
 
Lärarelöner    6,431:37 
Undervisningsmaterial   635:82 
 
Skolköket: 
 
Hushållspengar  450:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar 375:- 825:- 7,892:19 
Överskott     137:- 
    Kronor 8.029:19 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets är följande: 
 
Skuld för folkskolekassan, 1928 års underskott  1,247:41 
Fordran av folkskolekassan, 1929 års överskott  137:- 
Alltså skuld till folkskolekassan med ett  
nettobelopp av    Kronor 1,110:41 
 
Hanna Pretelius understödsfonds räkenskaper. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början  1,124:55 
Upplupen ränta under året    50:43 
    Kronor 1,174:98 
 
Uttagit under året i Lysekils Sparbank för  
utdelning av lärjungepremier   40:- 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut  1,134:98 
    Kronor 1,174:95 
 
Johan Johanssons donationsfonds räkenskaper. 
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Behållning vid årets början    37,710:75 
Upplupna räntor under året    1.375:91 
    Kronor 39,086:66 
 
Underhåll till donators hushållerska 300:- 
Underhåll av donators grav 5:- 
Barnbespisning  1,098:46  1,403:46 
 
Tillgångar vid årets slut: 
 
Innestående i Lysekils Sparbank 1,133:20 
11 st. Svenska Statens  
premieobligationer á 50:- kr. per st. 550:- 
2 st. inteckningar, 1 å 21,000  
och 1 å 15,000  36,000:-  37,683:20 
    Kronor 39,086:66 
 
Lysekil den 15 mars 1930. 
 
FRITZ LÜSCH. 
Folkskolestyrelsens ordförande. 
  /AXEL HOLMQVIST. 
  Kassaförvaltare. 
 
 
 
R E V I S I O N S B E R Ä T T E L S E. 
 
Efter fullgjordt granskning av förestående räkenskaper få undertecknade, utsedda revisorer, 
härmed intyga, att räkenskaperna äro förda med god ordning, och alla utgiftsposter styrka med 
nödiga verifikationer. 
 
Kassabehållningen har av oss den 17 dennes inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp, och dessutom hava vi förvissat oss om, att skolans bankräkning 
överensstämmer med räkenskaperna. 
 
Samtliga under Folkskolestyrelsens vård befintliga bankböcker, obligationer och 
inteckningsreserver, hava av oss inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig 
ordning. 
 
På grund av vad vi ovan anfört, tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 19 maj 1930. 
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ANDERS CHRISTENSON. JOHN SWEDENFELT. 
 
HUGO HANSSON.  EVALD LUCKEY. 
 
Bilaga N:o 8, 1930. 
 
Redogörelse för Kommunala Mellanskolans i Lysekil räkenskaper och 
förvaltning för år 1929. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar    16,037:22 
Skolans skulder    11,037:22 
   Kapitalbehållning Kronor 5,000:- 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter. 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag     15,112:47 
Anslag av staden    15,500:- 
Terminsavgifter    2,656:50 
Räntor     5:80 
    Kronor 33,274:77 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1927   607:03 
Anskaffning och underhåll av inventarier 1,235:63 
Lärares avlöningar   24,540:32 
Andra avlöningar   425:- 
Undervisningsmateriell   238:44 
Lokalhyra till folkskolan   4,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  648:38 
Skolbiblioteket   150:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker och  
skrivmateriell  435:43 
Porton och telefonavgifter  312:15 
Brandförsäkringspremier m. fl. utgifter 66:10 813:68 33,158:48 
Överskott     116:29 
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    Kronor 33,274:77 
 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan    549:61 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Bank  2,000:36 
Innestående statsbidrag    5,696:69 
Diverse Personers Konto    1,355:- 
Inventarier     5,000:- 
Underskott för år 1928    1,005:63 
    Kronor 15,616:29 
 
SKULDER: 
 
Stadskassan, förskott å 1930 års anslag 10,500:- 
Överskott för år 1929  116:29  10,616:29 
 
Kapitalbehållning    1,005:63 
    Kronor 15,516:29 
 
Lysekil den 15 mars 1930. 
FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL STYRELSE 
OLOF JOHANSON. 
Ordförande. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 Kassaförvaltare. 
 
R E V I S I O N S B E R Ä T T E L S E. 
Efter fullgjordt granskning av förestående räkenskaper få undertecknade, utsedda revisiorer, 
härmed intyga, att räkenskaperna äro förda med god ordning, och alla utgiftsposter styrkta 
med nödiga verifikationer. 
 
Den 17 dennes hava vi inventerat kassabehållning, vilken befunnits överensstämma med 
bokfört belopp, och hava vi övertygat oss om, att skolans bankräkning överensstämmer med 
räkenskaperna. 
 
På grund av vad ovan anförts tillstyrka vi full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 19 maj 1930. 
JOHN SWEDENFELT.  EVALD LUCKEY. 
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ANDERS CHRISTENSON. HUGO HANSSON. 
 
 
Bilaga N:o 9, 1930. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får harmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1929: 
 
Verkets ställning pr 31 december 1929 är enligt Utgående Balans Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Fastigheter     35,000:- 
Maskiner och instrumentering   33,000:- 
Inventarier     1:- 
Verktyg     1:- 
Ledningsnätet    10,000:- 
Mätare och strömbegränsare   10,143:95 
Diverse material    400:- 
Fordringar     48,390:98 
Innestående å Sparkasseräkning   30,331:15 
Innestående å Checkräkning i Göteborgs Bank  15,203:71 
Innestående å Checkräkning i Göteborgs Handelsbank 31,750:45 
Växelströmsanläggning i G:a staden (under byggnad)  8,476:44 
Kassabehållning    747:72 
    Kronor 223,446:40 
 
SKULDER. 
 
Lån Lysekils Sparbank    200,000:- 
Bokskulder     13,446:40 
Vinst- & Förlust Konto    10,000:- 
    Kronor 223,446:40 
 
 
Elektricitetsverkets värde år 1929 (utan avskrivningar). 
   Vid årets början. Vid årets slut. 
 
Fastigheten, S:a Hamngatan 10 30,000:-  30,000:- 
Huvudtransformatorstationen 5,000:-  5,000:- 
Nedtransformatorstationen å Slätten 5,000:-  5,000:- 
Transformator jämte tillhörande  
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instrumentering  22,998:-  22,998:- 
Dieselmotor och generator  1:-  1:- 
Omformaraggregatet  10,000:-  10,000:- 
Hög- & lågsp.-instrumentering i verket 5,000:-  5,000:- 
Ackumelatorbatteri  8,000:-  8,000:- 
Utjämningsaggregat  1:-  1:- 
Transformatorer jämte hög- & lågsp.- 
instrumentering i  
transformatorstationerna å Slätten 9,000:-  9,000:- 
Ledningsnätet  20,000:-  20,000:- 
Mätare, strömbegränsare  
och kontrollapp.  12,254:55  14,338:79 
Inventarier   2,000:-  2,674:95 
Verktyg   100:-  100:- 
Stolpar, koppartråd, lampor etc. 2,000:-  400:- 
Växelströmsanläggning i G:a staden --  8,476:44 
 I verket bundet kapital 131,354:55  140,990:18 
 
Verkets bokförda värde. 
 
Verkets bokförda vid 1928 års slut var   131,354:55 
Tillkommer för nyanskaffningar  
år 1929   11,235:63   
  Avgår 1,600:-  9,635:63 
     140,990:18 
 
Avgår avskrivningar    43,967:79 
    Kronor 97,022:39 
 
Sammandrag av Vinst- och Förlust Konto utvisar följande siffror: 
 
INKOMSTER: 
 
Från 1928 överförd vinst    10,000:- 
Energi-Konto    139,786:93 
Mätare- och strömbegränsarehyror   6,362:63 
Armatur-Konto    49:45 
Diverse inkomster    498:13 
    Kronor 156,697:14 
 
UTGIFTER. 
 
Inlevererat till Drätselkammaren   10,000:- 
Intresse Konto   6,941:54 
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Förvaltningskostnader   12,561:06 
Utskylder och försäkringspremier  3,513:64 
Tillverkningskostnader   52,978:37 
Distributionskostnader   16,248:09 92,242:70 
Osäkra fordringars Konto (avskr)  486:65 
Fastigheters Konto   5,000:- 
Maskiners Konto   22,000:- 
Inventariers Konto   2,673:95 
Verktygs Konto   99:- 
Ledningsnätets Konto   10,000:- 
Mätare- & strömbegränsare-Konto (svskrv.) 4,194:84 44,454:44 
Överföres till 1930 års Vinst- & Förlust Konto  10,000:- 
    Kronor 156,697:14 
 
Av ovanstående sammandrag framgår sålunda, att bruttoöverskottet av 1929 års rörelse 
uppgår till kr. 54,454:44. Det av Drätselkammaren begärda beloppet kr. 10,000:-, som skall 
inlevereras år 1930, har överförts till innevarande års Vinst- & Förlust Konto. Återstående kr. 
44,454:44 har Styrelsen beslutit avskriva såsom framgår av Vinst- & Förlust Kontot. 
 
På Osäkra Fordringars Konto har avskrivits kr 465:65 och Fastigheters Konto har nedskrivits 
med kr. 5,000:- 
 
Maskiners Konto har nedskrivits med kr. 22,000:- till kr. 33,000:-, vilken avskrivning fördelas 
sålunda: Transformator jämte tillhörande instrumentering i Huvudtransformatorstationen kr 
9,000:-, Omformaraggregatet kr. 5,000:-, Hög- & lågspänningsinstrumentering i verket kr. 
2,000:-, Ackumelatorbatteriet kr. 3,000:- samt hög- & lågspänningsinstrumentering i 
transformatorstationerna å Slätten kr. 3,000:-. 
 
Inventarier och Verktygs Konto hava nedskrivits med kr. 2m674:95 och kr. 99:- resp. Å 
Ledningsnätets Konto har avskrivits kr. 10,000:- och Mätare- & Strömbegränsare Konto har 
nedskrivits med kr. 4,194:84. 
 
Genom dessa avskrivningar har Elektricitetsverkets bokförda värde pr 31 december 1929 
nedgått till kr. 97,022:39. 
 
Elektricitetsverkets drift har under året fortgått normalt. 
 
Från Trollhätte Kraftverk har under år 1929 mottagits 1,172,857 kWh. ( 1928 1,130,118 
kWh.) Till Skandia-Verken, A.-B. har levererats 388,920 kWh. (1928 347,475 kWh.). 
Totalmätaren i Elektricitetsverket har registrerat 561,495 kWh. Mot 569,232 kWh. år 1928 
och mätaren för utgående högspänningsledningen till Slätten 42,788 kWh. mot 35,183 kWh. 
år 1928. 
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Växelströmsanläggningen i G:a staden blev på grund av transformatorbyggnadens försening 
ej färdig inom beräknad tid, varför det elektriska monteringsarbetet måst utföras under 
innevarande år. genom välvilligt tillmötesgående från Skandia-Verken sida har emellertid 
leveransen av energi kunnat ordnas full tillfredsställande. 
 
Erforderliga reparations- och underhållsarbeten hava utförts å ledningsnätet. 
 
På framställning av Drätselkammaren kommer Styrelsen att inleverera det begärda beloppet, 
kr. 10,000:-. 
 
Å lånet i Lysekils Sparbank har den 1 september 1929 verkställts den sjunde amorteringen 
med kr. 25,000:-. Lånets storlek är nu kr. 200,000:-. 
 
Lysekil i maj 1930. 
 
  FRITX LÜSCH. 
 
AXEL LJUNGBERG.   GUST. A. LÖFGREN. 
AXEL JOHANSSON.   NISSE ERICSSON. 
 
     /Ivar Hyllengren. 
 
Revisionsberättelse för år 1929 av räkenskaperna för Lysekils Stads 
Elektricitetsverk. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Lysekils Stads 
Elektricitetsverks räkenskaper och förvaltning för år 1929, få efter fullgjort uppdrag avlämna 
följande berättelse. 
 
Styrelsens protokoll hava av oss genomgåtts och icke föranlett någon erinran. 
 
Räkenskaperna hava befunnits vara förda med ordning och reda, och kassabokens 
utgiftsposter försedda med vederbörliga verifikationer. 
 
Vi hava vidare inventerat verkets värdehandlingar och funnit allt i god ordning. 
 
Då revisionen icke givit anledning till någon anmärkning, samt verkets angelägenheter synes 
oss hava blivit handhavda med nit och intresse samt på ett förtjänstfullt sätt, få vi hemställa, 
att Stadsfullmäktige bevilja Styrelsen full ansvarsfrihet för 1929 års förvaltning. 
 
Lysekil den 2 Juni 1930. 
 
SVEN BRUNELL.  GILLIS ERIKSSON. 
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Bilaga N:o 10, 1930. 
 
Sammandrag över Lysekils kyrkas räkenskaper för år 1929. 
 
INKOMSTER: 
 
Kontant i kassan   170:93 
Uttaget i Lysekils Sparbank  4,074:59 4,245:52 
Anslag av stadskassan under året  38,000:- 
Sålda gravplatser å Åkerbräckan  2,535:- 
” ”        Dalskogen  1,110:- 
Arrenden    80:- 
Diverse inkomster   1,540:- 
Räntor    196:24 43,461:24 
    Kronor 47,706:76 
 
UTGIFTER: 
 
Amortering å lån   10,166:32 
Räntor å lån    9.433:28 
Underhåll å fastigheter   7,029:49 
Inköp och repar. av inventarier  370:28 
Avlöningar    13,790:- 
Åkerbräckans kyrkogård   717:90 
Dalskogens ”    441:95 
Församlingsvården   233:95 
Bränsle och lyse   1,947:20 
Gamla kyrkogården   578:30 
Diverse    2,108:30 
Innestående i Lysekils Sparbank  605:21 
Kontant i kassan   284:58 47,706:76 
    Kronor 47,706:76 
 
Inventarium den 31 dec. 1929. 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan    284:58 
Innestående i Lysekils Sparbank   605:21 
Kyrkan     137,000:- 
Inventarier     5,000:- 
Prästgården     30,000:- 
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Kyrkogården i Dalskogen    24,000:- 
” ” Åkerbräckan   1,000:- 
Gamla kyrkogården    100:- 
Kyrkans jord i Stadsparken   100:- 
    Kronor 198,089:79 
 
SKULDER: 
 
Kungliga Postsparbanken    63,771:55 
Folkskollärarnes Pensionsinrättning   59,735:68 
Lysekils Sparbank    73,625:- 
Kapitalbehållning    957:56 
    Kronor 198,089:79 
 
FONDER: 
 
Lysekils Prästänkefond    12,000:- 
Christine Lyckes Donationsfond   1,361:98 
Gamla kyrkans fond    655:42 
Bårtäckeskassan    218:74 
Alb. Karlssons sjukfond    14,053:29 
Ljuskronefonden    47:30 
Gravfonder enl. specifikation   12,782:88 
    Kronor 41,122:61 
 
Lysekil den 31 december 1929. 
 LYSEKILS KYRKOKASSA. 
 A. W, Christensson, 
 Kyrkokassör. 
 
R e v i s i o n s b e r ä t t e l s e. 
 
Undertecknade, av Lysekils stads kyrkostämma utsedda att granskap Lysekils kyrkas 
räkenskaper och förvaltning för år 1929 få efter fullgjordt uppdrag avgiva följande berättelse: 
 
Vi hänvisa till förestående berättelse vars riktighet vi vitsorda. 
 
Då räkenskaperna äro försedda med vederbörliga verifikationer och förda med utmärkt 
ordning, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
De under kyrkorådets förvaltning stående fonderna hava hos oss granskats utan anmärkning. 
 
Lysekil den 22 Maj 1930. 
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O. JOHANSSON. Gust. A. LÖFGREN. 
 
Bilaga N:o 11, 1930. 
 
Utgifts- och inkomststat för Fattigvården i Lysekil under år 1931. 
 
UTGIFTER: 
 
För försörjningshemmet: 
 
Vård och underhåll   8.500:- 
Bränsle    1,200:- 
Arvode till husmoder   1,200:- 
D:o        ”   2 biträden 1 á 600:-, 1 á 480:- 1.080:- 
Hyra för annexet   600:- 12,580:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Underhåll av hus och inventarier  2,000:- 
Understödstagares vård, underhåll och beklädnad 34,750:- 
Hospitals- och sjukhusavgifter  9,500:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter  200:- 
D:o                   ”    Barnhemmet i Partille 200:- 
Arvode till redogöraren med personl. lönetillägg 2,000:- 
D:o       ”    tillsyningsmannen, förslagsvis 300:- 
Oförutsedda utgifter   670:- 49,620:- 
    Kronor 62,200:- 
INKOMSTER: 
 
Beräknat statsbidrag   2,000:- 
D:o         landstingsbidrag   6,200:- 
Beräknade återbetalningar från enskilda o. kommuner 8,000:-  
Outtaget anslag från staden 31/12 1930  5,000:- 21,200:- 
Uttaxering på bevillning    41,000:- 
    Kronor 62,200:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 20 november 1930; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 12, 1930. 
 
Utgifts- och inkomststater för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1931. 
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Folkskolan. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1929    2,100:- 
Ordinarie underhåll av fastigheter   4,000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier  1,500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning  88,148:88 
 
Andra avlöningar: 
 
Sekreterararvode   200:- 
Vaktmästarelöner   4,800:- 5,000:- 
Undervisningsmaterial    3,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar   5,500:- 
Brandförsäkringspremier    1,000:- 
Tandvård     1,500:- 
Skolbad     800:- 
Skolbiblioteket    200:- 
Räntor å lån     3,441:94 
Amorteringar å lån    2,264:10 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m. 400:- 
Porton och telefonavgifter   300:- 
Läkareundersökning   150:- 
Lärjungepremier   400:- 1,250:- 
Oförutsedda utgifter    827:- 
    Kronor 121,031:92 
 
INKOMSTER: 
 
Hyror: 
 
För sex lägenheter  2,290:- 
Från kommunala mellanskolan 4,500:- 6,790:- 
Statsbidrag    50,041:92 56,831:92 
Uttaxering på bevillning    64,200:- 
    Kronor 121,031:92 
 
Fortsättningsskolan. 
 
UTGIFTER: 
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Lärarelöner     7,503:37 
Undervisningsmaterial    900:- 
Skolköket     1,200:- 
Skolbiblioteket    100:- 
Oförutsedda utgifter    442:88 
    Kronor 10,146:25 
 
INKOMSTER:  
 
Överskott från år 1929   135:- 
Statsbidrag    4,711:25 4,846:25 
Uttaxering på bevillning    5,300:- 
    Kronor 10,146:25 
 
Antagna av Stadsfullmäktige den 20 november 1930; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 13, 1930. 
 
Utgifts- och inkomststat för Samreal- och Kommunala Mellanskolan i 
Lysekil under år 1931. 
 
UTGIFTER: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier  200:- 
 
Lärares avlöning m. m.: 
 
Lön till e. o. ämneslärare   560:- 
Hyresersättning till rektor   1,650:- 
Ersättning till övriga lärare för bostad och bränsle 1,830:- 
Tim- och övningslärare arvoden  100:- 4,140:- 
 
Andra avlöningar: 
 
Skolläkarens arvode   25:- 
Vaktmästarens lön   125:- 150:- 
Undervisningsmaterial    100:- 
Lokalhyra till folkskolan    4,500:- 
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Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
 
Ersättning till folkskolan för lokalernas uppvärmning 125:- 
Lyse och renhållningsartiklar  50:- 175:- 
Lärjungepremier    150:- 
Oförutsedda utgifter    165:- 
   Summa kronor 9,580:- 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1929   115:- 
Terminsavgifter   365:- 480:- 
Uttaxering på bevillning    9,100:- 
   Summa kronor 9,580:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 20 november 1930; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bilaga N:o 14, 1930. 
 
Utgifts- och inkomststat för Lysekils Barnavårdsnämnd under år 1931. 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1929  150:- 
 
Kostnader för hos enskilda och på  
anstalter utackorderade barn: 
 
3 barn efter kr. 25 per månad 900:- 
14 st. efter kr. 20 ”                 (av  
vilka ett endast första kvartalet 1931) 3,180:- 
1 st. efter kr. 15 per månad  180:- 
1 st. å landstingets skyddshem  
å Gräskärr   300:- 4,710:- 
 
Efter införlivningen av vissa delar av  
Lyse tillkomma följande: 
 
2 barn efter kr. 25 per månad 600:- 
2 st. efter 20          ”    ”  480:- 
Avgift för ett barn å vanföreanstalt 540:- 1,620:- 6,330:- 
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Övriga utgifter: 
Ordförandens arvode m. m.   800:- 
Annonser, trycksaker och porton  150:- 
Oförutsedda utgifter   720:- 1,670:- 
    Kronor 8,000:- 
 
INKOMSTER: 
 
Uttaxering på bevillning   Kronor 8,000:- 
 
Antagen av Stadsfullmäktige den 20 november 1930; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 
  /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Bilaga N:o 15, 1930 
 
Utgifts- och inkomststat 
 
för Lysekils stad under år 1931. 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1929    7,100:- 
 
A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktsningsbyråns inkomster   2,600:- 
 
B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel   9,000:- 
2. Hyror, stadsparkens restaurant  2,000: 
Våning i tullhuset  1,000:- 3,000:- 
3. Tomt- och berarrenden   12,000:- 
4. Vattenavgifter   8,500:- 
5. Elektricitetsverket, kostnad för kabelgrav 1,600:- 34,100:- 
 
C. Verk och inrättningar: 
 
Hamninrättningens andel i löner, polisbevakning m. m.  4,400:- 
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D. Skatte och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder se sista sidan. 
2. Kommunal progressivskatt  12,900:- 
3. Nöjesskatt    9,500:- 
4. Bevillningsavgifter för utländska artister 50:- 
5. Hundskatt    700:- 23,150:- 
E. Övriga inkomster: 
 
1. Brännvinsmedel   7,416:- 
2. Bötesmedel   50:- 
3. Bidrag från elektricitetsverket  10,000:- 
   Transport 17,466:- 71,350:- 
 
   Transport 17,466:- 71,350:- 
 
4. Bidrag från Pilsnerdricksutskänknings- 
aktiebolaget till följande ändamål: 
Nytt försörjningshem  10,000:- 
Planteringar, gatuarbeten och bad 4,000:- 14,000:- 31,466:- 
  Summa inkomster kronor  102,816:- 
 
UTGIFTER: 
 
I A. Fattigvården: 
 
Stat enl.   Bilaga N:r 11   41,000:- 
 
I B. Nykterhetsnämnden: 
 
Förslagsanslag    400:- 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Förste stadsläkarens lön   1,950:- 
Andre stadsläkarens lön   1,300:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön  
och beklädnadsersättning   3,550:- 
Biträdande hälsovårdstillsyningsmannens lön 1,838:- 
Bidrag till distriktsbarnmorskans lön  1,050:- 
Semesterbidrag åt distriktsbarnmorskan  100:- 
Pensioner till två barnmorskor  1,000:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens sekr.  250:- 
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Veterinärarvode   120:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  150:- 
Förste stadsläkarens telefon  160:- 
Distriktsbarnmorskans telefon  70:- 
F. d:o                 på Slätten telefon 75:- 
Förbrukningsartiklar för  
distriktsbarnmorskorna 75 + 50  125:- 
Desinfektioner   200:- 
Anslag för sommarbad  600:- 
Anslag för vinterbad  1,000:- 1,600:- 
Hyresbidrag till landstingets sjukupptagningsanstalt 350:- 
Bidrag till dispensärverksamheten  570:- 
   Transport 14,458:- 41,400:- 
 
   Transport 14,458:- 41,400:- 
 
Oförutsedda utgifter   250:- 
Köttbesiktningsbyråns utgifter  700:- 
I avräkning för tuberkulossjukstuga  750:- 16,158:- 
 
III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolans stat enl. Bilaga N:r 12,  64,200:- 
b. Fortsättningsskolans stat enl. Bilaga N:r 12 5,300:- 
c. Kommunala mellanskolans stat enl. Bilaga N:r 13 9,100:- 
d. Anslag till föreläsningsföreningen och  
folkbiblioteket, resp. 700:- och 1,200:-  1,900:- 
e. Anslag till tekn. aftonskolan  800:- 
f. Anslag till Arbetarnas bildningsförbund 200:- 81,500:- 
 
III. B. Barnavårdsnämnden: 
 
Stat enl. Bilaga N:o 14    8,000:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. U t g i f t e r  d i r e k t  u n d e r  d e n n a  h u v u d r u b r i k: 
 
Underhåll av hus och inventarier  
m. fl. utgifter   11,000:- 
Uppförande av redskapsbod 1,500:- 
Arvode till registerföranren 250:- 12,750:- 
 
B. G a t u a r b e t e n: 
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Underhåll   11,000:- 
Gränsgatan    1,600:- 
Bansviksgatan  900:- 
Grusning I stadsparken  400:- 13,900:- 
 
C. P a r k s t y r e l s e n, anslag till planteringar 3,500:- 
 
D. G a t u b e l y s n i n g e n, inkl. Material 3,500:- 
   Transport 33,650:- 147,058:- 
 
 
   Transport 33,650:- 147,058:- 
 
E. G a t u r e n h å l l n i n g e n: 
 
Sopning 1,550:-, bevattning 1,200:-  2,750:- 
 
F. R e n h å l l n i n g e n: 
 
Entreprenörernas arvode  8,500:- 
Föreståndarens kontanta lön 600:- 
Underhåll av stationen och kärlen 870:- 
Bränsle och lyse  500:- 
Entreprenörsarvode på Slätten 2,400:- 12,870:- 
 
G. V a t t e n l e d n i n g a r: 
 
Underhåll av ledningar med tillhörande  
byggnader   9,000:- 
Verkstadsgatan  5,950:- 
Rosviksgatan – Kyrkvik  5,935:- 
Gatan C på Slätten  4,350:- 
Utredning om vattenverkets utvidgning 4,000:- 
Strandvägen   500:- 
Avsättning för vattenverkets utvidgning 6,000:- 
Inhängnande av stora  
vattenledningsdammen  1,500:- 
Sandtvättningsplan m. m.   1,800:- 
Sekreterararvode  250:- 39,285:- 
 
H. A v l o p p s l e d n i n g a r: 
 
Underhåll, spolning och rengörning 6,000:- 
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Rosviksgatan – Kyrkvik  2,465:- 
Kyrkviksbukten  7,500:- 15,965:- 
 
I. B r a n d v ä s e n d e t: 
 
Underhåll av brandbilen  200:- 
Anskaffning av 2 brandskåp 816:50 
Anskaffning av 2 st. brandposter i  
Valbogatan   300:- 
Anskaffning och underhåll av  
brandtelegraf och brandtelefoner 200:- 
Övrigt underhåll av inventarier 100:- 
Arvode till brandchefen  700:- 
  Transport 2,316:50 104,520:- 147,058:- 
 
  Transport 2,316:50 104,520:- 147,058:- 
 
Beklädnadsersättning till densamme 100:- 
Arvode till vice brandchefen 100:- 
Beklädnadsersättning till densamme 100:- 
Brandmästarens lön och  
beklädnadsersättning  3,450:- 
Skorstenfejarens lön  800:- 
Ersättning till 20 brandmän jämte  
2 förmansarvoden  4,000:- 
Brandsynearvoden, förslagsvis 400:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Beklädnad och utrustning av  
brandmännen  500:- 
Körövningar   300:- 
Försäkring av brandbilen  363:- 
Bränsle, smörjolja, lyse och  
renhållningsartiklar  700:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier,  
porton och telefonavgifter  300:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 100:- 
Övriga ändamål  75:- 
Oförutsedda utgifter  95:50 14,100:- 
 
J. Ö v r i g a  b e h o v: 
 
Lön till arbetsförmannen  3,550:- 
Arvode för tillsyn å Grötö  450:- 
Arbetsförmannens telefon  70:- 
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Brandförsäkringspremier  800:- 4,870:- 
 
K. R e s e r v e r a d e  m e d e l: 
 
För försörjningshem   10,000:- 133,490:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
A. M a g i s t r a t e n  o c h  r å d h u s r ä t t e n: 
 
Borgmästarens lön och  
tjänstgöringspenningar 4,000:-,  
personligt lönetillägg 3,500:- 7,500:- 
  Transport 7,500:-  280.548:- 
 
  Transport 7,500:-  280,548:- 
Bidrag till biträde å  
borgmästareexpeditionen  1,000:- 
2 rådmanslöner, 1,500:- - och 500:- 2,000:- 
Extra rådmannens lön  200:- 
Stadsfiskalens lön och  
tjänstgöringspenningar 1,500:-,  
personligt lönetillägg 1,200:- 2,700:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.   1,500:- 
Telefonavgifter  200:- 15,100:- 
 
E. S t a d s f u l l m ä k t i g  o c h n ä m d e r s  e x p e d i t i o n: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1,200:- 
Lön till stadskamreraren, stadskassören  
och drätselkammarens sekreterare 5,500:- 
Lön till biträde å drätselkammaren 1,500:- 
Stadsingenjörens lön  6,500:- 
Arvode till drätselkammarens  
ordförande   500:- 
Annonser och trycksaker  3,000:- 
Skrivmateriel för stadsfullmäktige  
och drätselkammaren  500:- 
Rit- och skrivmaterielier för  
stadsingenjörskontoret  500:- 
Kopiering av kartor  365:- 
Porton   200:- 
Drätselkammarens telefoner 300:- 
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Stadsingenjörens telefon  200:- 
Telefonsamtal  100:- 
Städning av stadsingenjörskontoret 180:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet 246:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:- 21,103:- 
 
C. P o l i s v ä s e n d e t: 
 
Löner, åldertillägg och  
beklädnadsersättning åt 6 ordinarie  
konstaplar   20.060:- 
lön och beklädnadsersättning åt en  
extra konstapel  2,000:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Medicin   100:- 
  Transport 22,560:- 36,203:- 280,548:- 
 
 
 
  Transport 22,560:- 36,203:- 280,548:- 
Städning   600:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar 500:- 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier 300:- 
Telefonavgifter  400:- 
Rannsakningsfångars underhåll  
och transport   100:- 
Pensionsavgifter på grund av  
införlivningen  1,610:- 26,070:- 
 
D. U p p b ö r d s v e r k e t: 
 
Stadsfogdens och  
kronouppbördskassörens lön 2,000:- 
Bötes- och skatteexekutorns lön  
och beklädnadsersättning  2,750:- 
Arvoden till mantalsskrivningsombudet  
och för uppsättande av pensionslängd 100:- 
Arvoden till taxeringsnämndens  
ledamöter samt utgifter för  
kronouppbörden  500:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor 500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmaterial m. m.   700:- 
Stadsfogden och stadsexekutors  
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telefoner   220:- 6,770:- 
 
E. Ö v r i g a  b e h o v: 
 
Hyra för rådhuslokalerna 4,000:- 
Uppvärmning av d:o 600:- 
Städning av d:o 650:- 
Lyse för d:o  400:- 5,650:- 
Krono- m. fl. utskylder  1,200:- 
Olyckfallsförsäkring för hos  
staden anställda  3,000:- 
anslag till skyttegillet  
(att utgå av  
hundskattemedel) 250:- 
Anslag till  
arbetsförmedlingen 200:- 450:- 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
 
Arvode till  
pensionsnämndens  
ordförande  500:- 
annonser, trycksaker,  
skrivmaterialier m. m.  
för pensionsnämnden 100:- 
 Transport 600:- 10,300:- 69,043:- 280,548:- 
 
 Transport 600:- 10,300:- 69,043:- 280,548:- 
Utlägg för oguldna  
grundavgifter  2,700:- 
Bidrag till pensionstillägg 6,300:- 9,600:- 19,000:- 88,943:- 
 
VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Beräknat belopp för år 1931   45,000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån   11,200:- 
1911 års obligationslån   25,935:- 
1922 års obligationslån i Lysekils Sparbank 7,425:- 
1930 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 4,500:- 
Införlivningslånen   4,600:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank  675:- 
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Andra tillfälliga lån   1,500:- 55,835:- 
 
VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån   20,000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 5,000:- 
1930 års amorteringslån i Lysekils Sparbank 5,000:- 
Införlivningslånen   11,000:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank  5,000:- 46,000:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter    15,190:- 
   Summa utgifter kronor 531,516:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst med   102,816:- 
Utgör bristen sålunda    428,700:- 
 
Härtill kommer: 
 
X. Kyrkan: 
 
Av kyrkostämman beslutad uttaxering   40,600:- 
   Alltså total brist kronor 469,300:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 9 kr. och 50 öre per skattekrona; och då, efter avdrag  
av vad på staden själv belöper, skattekronornas antal utgör 49,400:-.  
Uppstår härigenom ett belopp av    469,300:- 
    Kronor 469,300:- 
 
Betalningsterminerna bliva tre, nämligen i mars, juni och september å tider, som 
drätselkammaren närmare bestämmer. 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG. 
 
INKOMSTER: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
UTGIFTER: 
 
1931 års amortering å 1905 års obligationslån  15,000:- 
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Antagen av stadsfullmäktige den 17 december 1930; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Utgifts- och inkomststat 
för HAMNINRÄTTNINGEN i LYSEKIL under år 1931. 
 
INKOMSTER: 
 
Beräknad hamnuppbörd  40,000:- 
Beräknad inkomst från fiskhamnen 2,000:-  42,000:- 
 
UTGIFTER: 
 
L ö n e r,  a r v o d e n  o c h  p r o v i s i o n e r: 
 
Hamnkaptenens lön  3,000:- 
Hamnlotsens lön  1,200:- 
Ordf. räkenskapsarvode  200:- 
Sekreterarens arvode  200:- 
Uppbördsprovision jämte  
hyresbidrag, förslagsvis  3,000:-  7,600:- 
 
U n d e r h å l l  m. m.: 
 
Bryggor, kajer och övriga  
hamnanläggningar  7,500:- 
Släggö fyr   250:- 
Bojar och förtöjningar  600:- 
Anskaffning och underhåll  
av inventarier  1,000:- 
Diverse utgifter  1,000:-  10,350:- 
 
T i l l  s t a d s k a s s a n: 
 
Bidrag till polisbevakningen 2,700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön 1,500:- 
Bidrag till renhållningen  200:-  4,400:- 
Hamnbelysningen, förslagsvis   6,500:- 
 
R ä n t o r  å  l å n: 
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1922 års amorteringslån i  
Lysekils Sparbank  2,490:- 
  Transport 2,490:-  28,850:- 
 
  Transport 2,490:-  28,850:- 
 
Lån i Lysekils Sparbank för  
fiskauktionsrörelsen  1,000:- 
Lån och förskotterat statsbidrag  
för hamnutvidgningen  4,000:-  7,490:- 
 
A m o r t e r i n g a r å l å n: 
 
1922 års amorteringslån i  
Lysekil Sparbank  3,850:- 
Lån i Lysekils Sparbank för  
fiskauktionsrörelsen  1,000:-  4,850:- 
Oförutsedda utgifter    810:- 
    Kronor 42,000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 17 december 1930; betygas 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 16, 1930. 
 
Följande ärenden hos stadsfullmäktige äro vid 1930 års slut oavgjorda: 
 
1930 April 3 § 47. Utredning om förbättrade kommunikationer, bordlagd för att 
kommunikationsberedningen närmare måtte kunna angifva kostnaderna. 
 
1930 Nov. 20 § 137. Frågan om instruktioner för handels- och sjöfartsnämnden, Nämndens 
förslag till dylika remitterat till hamnstyrelsen för dess yttrande. 
 
Lysekil den 31 december 1930. 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
REGISTER  1 9 3 0. 
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Anslag: Tuberkulossjuka 74. Vatten- och avloppsledningar i Rosviksgatan 108. Medlemskap i 
Svenska Stadsförbundet 110. Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 111. 
Nykterhetsnämnden 143. Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 144. Tekniska 
aftonskolan 145. Arbetarnas bildningsförbund 146. Skyttegillet 147. Kopior av 
stadsplanekartor 167. Redskapsbod för brandväsendet 168. Allmänna arbeten enligt särskild 
plan 173. 
Arrenden: Granitaktiebolaget C. A. Kullgrens Enka, bergarrendekontrakt, 32. Aktiebolaget A. 
K. Fernströms Granitindustrier, upplags- och utlastningsplats, 77. Stadsparkens restaurang 
138. 
Arbetarnas bildningsförbund, revisor 29, 46, anslag, 146. 
Affischering, ordningsföreskrift, 146. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 173. 
Avslutningstal 176. 
 
Barnavårdsnämnden, redogörelse och revisionsberättelse, 51, fastställelse av 
ordförandearvode, 56, utgifts- och inkomststat, 151. 
Brandväsendet, utgiftsstat, 152, brandattiralj på Slätten, 162, redskapsbod 168. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolaget, koncession, 52, förvaltnings- och 
revisionsberättelser, 88. 
Bensintank vid södra hamnen 155. 
Borgmästareexpeditionen, begäran om ökat anslag till biträde, 171. 
Byggnadsverksamhetens ordnande inom ej stadsbelagda områden, 128, 161. 
Byggnadsordning, förändrad lydelse, 100. 
Byggnads- och stadsplanefrågor, begäran om bidrag till sakkunnig person, 126. 
 
Drätselkammaren, arvode till ordföranden, 12, fastställelse, 56, förvaltnings- och 
revisionsberättelser, 84, avgående ledamöter och suppleanter, 105. 
 
Elektricitetsverket: Grundavgift från Skandiaverken 13. Matarkablars nedläggande 78. 
Styrelse- och revisionsberättelse 87. Bidrag för nedläggande av vatten- och avloppsledningar i 
Rosviksgatan 108. 
Engbergs donationsfond, stipendier, 97. 
 
Fiskauktioner, reglemente och instruktioner, 14, hamnstyrelsens övertagande av 
fiskauktionsrörelsen med dess tillgångar och skulder, 67. 
Fiskhamnsområde 35. 
Fattigvården: Revisionsberättelse 37. Lån för uppförande av försörjningshem 89, Ökat arvode 
åt ombudsmannen 114. Ökning av antalet ledamöter i styrelsen 121. Utgifts- och inkomststat 
148. 
Folkskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 85. Minskning av antalet styrelseledamöter 
136. Utgifts- och inkomststat 149. 
Fortsättningsskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 85. Utgifts- och inkomststat 149. 
Fastighetsregister för det införlivade området, förordnande för stadsingenjören Sven H. 
Lundgren, 129. 
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Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket, års- och revisionsberättelser, 98, anslag, 144. 
Färdstallar, anslag, 109. 
Folkräkning, allmän, ombud och anslag, 120. 
Färjförbindelser med Ellös, kostnadsberäkning, 47. 
 
Gator: Gränsgatans iordningställande 60. Arbeten enligt särskild plan, 173. 
 
Hamninrättningen: Framställning om utvidgning av hamnområde 35. Sökandet av statsbidrag 
för ny hamnbyggnad 36. Hamnavgifter 50, 64. Övertagande av fiskauktionsrörelsen 67. Lån 
för ny hamnbyggnad 139. Entreprenadanbud för ny hamnbyggnad 140. Hamnkassörens 
begäran om hyresbidrag 172. Utgifts- och inkomststat 175. 
Handels- och sjöfartsnämnden: Instruktioner för nämnden 137. Tullexpeditioner i Gravarne 
och Skärhamn, yttrande, 30. 
Hälsovårdsnämnden, extra hälsovårdstillsyningsman, 125, förste stadsläkarens begäran om 
löneökning, 170. 
 
Inägolott, inköp av doktor Axel Nilsson tillhörig sådan, 166. 
Införlivning av Slätten m. m. med Lysekils stad, deputation, 15, Kunglig Maj:ts beslut, 68, 
lån, brandattiralj, polismans pensionering, 162. 
 
Jordkassan, anslag för inköp av inägolott tillhörig doktor Axel Nilsson, 106 
 
Kassa- och räkenskapsväsendets centralisering, yttrande, 99. 
Kioskers uppförande, interpellation av herr Foss, 116. 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan: Förvaltnings- och revisionsberättelser 86. 
Utgifts- och inkomststat 150. 
Kommunalförvaltningens ordnande efter processreformens genomförande, yttrande över 
utredning, 127. 
Kommunikationsberedningen, skrivelse om anslag för telefonabonnemang, 11, berättelse över 
verksamheten, 47. 
 
Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktioner för ombudet, 81. 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings- A.-B., vinstmedelsfördelning, 169. 
Lån: Renhållningsverket 33. Tuberkulossjukstuga 74. Försörjningshemmet 90. Ny 
hamnbyggnad 139, 141. Slättens införlivning 162. 
Lekplatser för barn, herr Foss motion 73. 
Luckeys konservfabrik, sanitära olägenheter med avloppsledning, 91,115. 
 
Motioner: Herr Lindboms om Gränsgatans iordningställande 60. Herr Lüschs om bidrag av 
lotterimedel till museiverksamheten i Lysekil 66. Herr Foss om lekplatser för barn 73. 
Museiverksamheten i Lysekil, herr Lüschs motion om bidrag av lotterimedel, 66. 
 
Nykterhetsnämnden: Revisionsberättelse 38, Årsredogörelse 65. Anslag 143. 
Nilsson, Axel, förste stadsläkare, begäran om löneökning, 170. 
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Ordningsföreskrift rörande affischering 58. 
Oförutsedda utgifter: Arvode till drätselkammarens ordförande 12. Deputation med hänsyn till 
Slättens införlivning 15. Lekplatser för barn 73. Representation vid Svenska Stadsförbundets 
kongress 82. Färdstallar 109. Allmän folkräkning 120.  
Oavgjorda ären den i stadsfullmäktige, förteckning, 42. 
 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 39, vakant ledamotskap, 69, utgiftsstat, 152. 
Pilsnerdricka, Richard Björsells ansökan om rätt till utskänkning, 53. 
Pilsnerdricksaktiebolaget, vinstmedelsfördelning 169. 
Polisväsendet: Extra poliskonstapels anställande 75. Polismannens på Slätten pensionering 
162. Prenumeration å Post- och Inrikes Tidningar 112. Utgiftsstat 174. 
Prenumeration, Svenska Stadsförbundets tidskrift, 111, Post- och Inrikes Tidningar, 112. 
Processreformen, kommunalförvaltningens ordnande efter reformens genomförande, 127. 
 
Renhållningen, utgiftsstat, 152. 
Renhållningsverket, lån, 33. 
Räkenskapsväsen, centralisering, yttrande, 99. 
 
Stallar, anslag, 109. 
Skatteuppbörd, rationell, betänkande över, yttrande, 40. 
Stadsläkarens, förste, begäran om löneökning, 170. 
Sanitära olägenheter med anledning av avlopp från Luckeys konservfabrik, 91, 115. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 57, anslag 147. 
Slättens m. m. införlivning med staden, deputation, 15, Kunglig Maj:ts beslut, 68, lån, 
brandattiralj, polismans pensionering 162. 
Stadsfullmäktige: Företeckning över ledamöter vid årets början 2. Antal ledamöter efter 
Slättens införlivning 101. Nyvalda ledamöter 134. Protokoll, försenad tryckning, 154. 
Avslutningstal 176. Företeckning över avgjorda ärenden 42. 
Stadsplane- och byggnadsfrågor, begäran om bidrag till sakkunnig person, 126. 
Stadsplanekartor, kopior av, anslag, 167. 
Stadsfogde, anstånd med tillsättande, 54. 
Systembolaget, koncession, 52, förvaltnings- och revisionsberättelser, 88. 
Sundhetsvården: Tuberkulossjukstuga och lån för andel däri 74. Extra 
hälsovårdstillsyningsmannens tillsättande 125. Sanitära olägenheter med avloppsledning från 
Luckeys konservfabrik 91, 115. Utgiftsstat 152. Förste stadsläkarens begäran om löneökning 
170. 
Svenska stadsförbundet, representation vid kongress, 82, medlemsavgift, 110, prenumeration 
å tidskrift, 111. 
Stadens utgifts- och inkomststat 175. 
 
Telefon, öppethållande dygnet om, 11, 55. 
Tullexpeditioner i Gravarne och Skärhamn, yttrande, 30. 
Taxeringsdistrikt 153. 
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Turberkulossjukstuga och lån för dylikt 74. 
Tekniska aftonskolan, anslag, 145. 
Tågförbindelsers förbättrande 41, 59, 90. 
Tomtförsäljningar: Johan Ödman 31. M. E. Hafström 48, Albert Lundh 49. Gust. V. Carlsson 
65. Justina Johansson 95. O. J. Broberg 107. Osc. Carlsson 122. Olof Sandberg 123. Olof 
Gustafsson 124. Erik Karlsson 164. Knut Pihl 165.  
 
Utskänkning: brännvin, Systemaktiebolaget, 52, Pilsnerdricka, Rich. Björsell, 53.  
Utgifts- och inkomststater: Fattigvården 148. Folkskolan 149. Fortsättningsskolan 149. 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan 150. Barnavårdsnämnden 151. Sundhetsvården 
152. Parkstyrelsen 152. Renhållningen 152, Brandväsendet 152. Polisväsendet 174. Vatten- 
och avloppsledningar 174. Staden och dess hamninrättning 175. 
Uppbördsverket, anstånd med stadsfogdetjänstens tillsättande, 54. 
 
Vatten- och avloppsledningar: Sanitära olägenheter med avloppsledning från Luckeys 
konservfabriker 91,115. Rosviksgatan 108. Arbeten enligt särskild plan 173. Utgiftsstat 174. 
Vattenverkets utvidgning 173. 
Vattenklosetter: Oscar Wallén 34. Sven H. Lundgren 79. A.B. Boviks Konservfabriker 96. 
Berta Callert 113. Evald Andersson 142. Begäran om nedsatta årsavgifter 80. 
 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5, fungerande ordförande 158, 
ledamöter 134. Valkommittén: ledamöter 8, ordförande 8. Hälsovårdsnämnden: ordförande 
och vice ordförande 9. Elektricitetsverkets styrelse: ordförande och vice ordförande 10. 
Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 19, ledamöter 159. Hamnstyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 20. Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 21. 
Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice ordförande 22. Vattenstyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 23. Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 24. 
Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 25. Parkstyrelsen: ordförande och vice 
ordförande 26. Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 27. 
Fiskauktionsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 28. Arbetarnas bildningsförbund: 
revisor och suppleant 46. Ombud vid mantalsskrivningen och allmänna folkräkningen 120. 
Budgetberedningen 133. Kommunala befattningar 160. 
Valdistrikt, ny indelning för var till Riksdagens andra kammare, 135. 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1930. 
N:o 2. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
N:o 3. Barnavårdsnämndens redogörelse och revisionsberättelse. 
N:o 4. Kunglig Maj:ts brev med förordnande om införlivning med Lysekils stad av Slättens 
municipalsamhälle m. m.  
N:o 5. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 6. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
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N:o 7. Folkskolans, fortsättningsskolans, skolbibliotekets, Petrelius understödsfonds och 
Johan Johanssons donationsfonds förvaltnings- och revisionsberättelser.  
N:o 8. Kommunala mellanskolans förvaltnings- och revisionsberättelse. 
N:o 9. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
N:o 10. Kyrkans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
N:o 11. Fattigvårdens utgifts- och inkomststat. 
N:o 12. Folkskoleväsendets utgifts- och inkomststater. 
N:o 13. Samrealskolans och kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
N:o 14. Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststat. 
N:o 15. Staden och dess hamninrättnings utgifts- och inkomststater. 
N:o 16. Förteckning över oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige vid 1930 års slut. 
 
./ 
 
2014-03-03 kj 
 
Justeringar och kompletteringar mm gjorda av Per Stenros: 
2020-01-27 Kopierat utdrag ur protokollet rörande ”järnväg” till Lysekils Kalendarium 

1925-1949 och till LyJ 1913-2013. 
 
 
./ 


